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معاون سیاسی استاندار اعلام کرد:

پاییز؛ بهار بازارخرید و فروش رایانه در کشور

پیروزي قبل از تعطیلات

۴ هیات اروپایی هفته آینده 
وارد  اصفهان می شوند 

رفع تحریم ها دست واسطه گران را
از بازار رایانه ایران  قطع می کند 

 سپاهان 13  امتیازي
 به استراحت رفت 
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تاسیس رصدخانه فرهنگی اجتماعی استان 
به محوریت شهرداری

 اصفهان امکان میزبانی نمایشگاه های
 خارجی را فراهم می آورد 

امروز شرایط براي اجرای برنامه ها در حوزه 
ورزش فراهم است

8اق��ت��ص��اد4خ�����ب�����ر 3ش�����ه�����ر
رس�������������ان�������������ه

دکتر جمالی نژاد، شهردار  اصفهان  با اشاره به کلنگ زنی 3  ابرپروژه نمایشگاه بین المللی، خط دو مترو و تقاطع  غیرهمسطح استقلال:

مرکز همایش های بین المللی 
آبروی اصفهان است

به گزارش ايمنا، علي قاس��م زاده در جلسه ش��وراي فرهنگ عمومي 
استان با پيشنهاد تش��كيل رصد خانه فرهنگي اجتماعي در اصفهان 
گفت: هدف اصلی از طرح چنين پيش��نهادی، تاسيس مرکزی برای 

پايش به هنگام و مستمر وضعيت فرهنگی و ...

 با حضور رسول زرگرپور و معاون توسعه منابع انساني و پشتيباني وزارت 
ورزش و جوانان ورزشگاه سلامت زينبيه با هزينه اي بالغ بر يك ميليارد 
و ۴۰۰ ميليون تومان افتتاح و به بهره برداري رسيد. به گزارش اداره کل 

روابط عمومي استانداري اصفهان، رسول زرگرپور...

عضو کميسيون اقتصادی مجلس شورای اسلامی با اشاره به کلنگ زنی 
پروژه نمايشگاه بزرگ اصفهان گفت: ساخت اين مرکز نمايشگاهی با 
توجه به طراحی عظيم و قابل توجه آن م��ی تواند تحولی بزرگ را در 

نحوه برگزاری نمايشگاه های کشور پديد آورد...

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار رییس جمهور و اعضای هیات دولت:

مواضع انقلابی را صریح
و بدون رودربایستی بیان کنید 2
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حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی 
صبح دیروز )چهارشنبه( در دیدار رییس جمهور و هیات 
وزیران، فلسفه نام گذاری ایام شهادت شهیدان رجایی و 
باهنر را به عنوان هفته دولت، زنده ماندن شاخص های 
فکری، رفتاری و شخصیتی آن دو شهید عزیز خواندند 
و با تقدیر از تلاش های دولت، از جمله در زمینه کاهش 
تورم، آرامش و ثبات اقتصادی، سلامت و بهداشت و پایان 
مذاکرات هسته ای، تاکید کردند: در روند حرکت عمومی 
کشور، »توجه کامل به تداوم دشمنی دشمنان، هوشیاری 
در مقابل رخنه و نفوذ بیگانگان، پرهیز از حاشیه سازی، 
حفظ ش��تاب علمی، مدیریت عرصه فرهنگ بر مبنای 
اصول و شعارهای امام و انقلاب، توجه به عدالت در مسیر 
 پیش��رفت، مدیریت جدی بازرگانی خارج��ی، تدوین 
برنامه ای منسجم و زمان بندی شده برای تحقق اقتصاد 
مقاومتی باید مورد توجه کامل مسوولان قرار داشته باشد.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در این دیدار که به مناسبت 
 هفته دولت انجام ش��د، با تبریک سالروز میلاد حضرت

 امام رضا )ع(، تقارن این میلاد ب��ا هفته دولت را مبارک 
خواندند و خاطرنشان کردند: وجود مرقد مطهر حضرت 
ثامن الحجج )ع( در ایران از افتخارات کشور است و باید 
هرچه می توانیم در بزرگداش��ت آن جایگاه رفیع تلاش 

کنیم.
حضرت آیت الله خامنه ای همچنین با گرامیداشت یاد 
و خاطره ش��هیدان رجایی و باهنر تاکید کردند: یکی از 
اهداف نام گذاری هفته دولت در این ایام ش��اخص قرار 
گرفتن خصوصیات رفتاری و اخلاقی آن شهیدان سرافراز 

برای دولتمردان است.
ایش��ان، ایمان ب��ه اهداف ام��ام )ره(، اخ��لاص، روحیه 
خدمتگزاری، مردمی بودن و نشست و برخاست با مردم، 
وسیله قرار ندادن مسوولیت برای تامین مالی آینده خود 
و پایبندی به مبانی انقلاب اسلامی را از خصوصیات بارز 
شهیدان رجایی و باهنر برشمردند و خاطرنشان کردند: 
مسوولان باید متوجه باشند که رفتار و زندگی و ارتباطات 

آنان در جامعه فرهنگ سازی می کند.
 رهبر انقلاب اسلامی بعد از بیان این مقدمه، از تلاش ها

و زحمات ریی��س جمهور و اعضای هی��ات دولت در دو 
سال گذشته تشکر و قدردانی کردند و با اشاره به گزارش 
تعدادی از وزرا در این دی��دار، افزودند: گزارش هایی که 
امروز بیان شد خوب و مناسب بود و باید به اطلاع مردم 
رسانده شود. حضرت آیت الله خامنه ای در عین حال این 
نکته را نیز متذکر شدند که گزارش های مسوولان باید به 
گونه ای باشد که مردم آنها را با توجه به واقعیات زندگی 

خود، تصدیق کنند.
ایشان در ادامه به برخی اقدامات مثبت دولت اشاره کردند 
و گفتند: کاهش تورم و آرامش و ثبات نس��بی در زمینه 
اقتصادی و مهار نوسانات تند، یکی از اقدامات خوب دولت 

است که باید ادامه یابد.
رهبر انقلاب اس��لامی خاطرنش��ان کردن��د: البته ما به 
 تورم دو رقمی راضی نیستم و تورم س��الیانه باید به زیر 

10 درصد برسد.
حضرت آی��ت الله خامنه ای، تلاش دول��ت برای خروج 
از رکود، طرح تحول س��لامت، برنامه ری��زی برای ادامه 
حرکت علمی کشور، مهار آب ها، و تلاش برای مدیریت 
مصرف آب در بخش کشاورزی و طرح های آبیاری را از 
دیگر اقدامات خوب دولت دانستند و با اشاره به موضوع 
هسته ای افزودند: پایان دادن به مذاکرات هسته ای یکی 
از کارهای بسیار مهمی است که انجام شده و امیدواریم 
که اگر در این زمینه برخی مسائل و مشکلاتی هم وجود 

دارد، برطرف شود.
 رهبر انقلاب در عین حال، در بحث هس��ته ای، احتمال

 بی توجهی به اهداف دش��منان را از جمل��ه نگرانی ها و 

دغدغه های خود برشمردند و تاکید کردند: از اول انقلاب 
تا امروز دشمنی صهیونیست ها و آمریکایی ها با انقلاب 
و جمهوری اسلامی کم نشده است و این واقعیت نباید به 

هیچ وجه در ذهن مسوولان کمرنگ شود.
ایشان افزودند: البته روش های دش��منی و ضربه زدن، 
ممکن است نو و جدید بشود، اما همه مسوولان »سیاسی، 
اقتصادی، فرهنگی« باید توجه کنند که مطلقا در نقشه 
طراحی شده دشمن قرار نگیرند و تصمیمات آنها خواسته 
یا ناخواسته به اجرای بسته مورد نظر بیگانگان کمک نکند.

حضرت آیت الله خامنه ای افزودن��د: اهداف خصمانه و 
صریح دشمنان در حرف ها و نوشته های آنها، قابل درک 
است و هیچ کس نباید فراموش کند که جبهه دشمن با 
سلاح آماده در مقابل ملت و کشور، موضع گرفته است و 
ما نیز باید با جبهه بندی دقیق، به اقتضای موقعیت های 

مختلف، در مقابل دشمنان تصمیم گیری و اقدام کنیم.
رهبر انقلاب خاطرنش��ان کردند: البته ض��رورت درک 
دش��منی پایان ناپذیر صهیونیس��ت ها و آمریکایی ها، 
مختص دولتمردان نیست و آحاد مردم به خصوص عناصر 
دلسوز انقلاب باید این واقعیت را مورد توجه قرار دهند، اما 

وظیفه دولتمردان در این زمینه بیشتر است.
حضرت آیت الله خامنه ای هوش��یاری در مقابل تلاش 
دش��من برای نف��وذ پیچی��ده و تدریج��ی را، ضرورتی 
عینی برشمردند و تاکید کردند: باید در هر شرایطی در 
اتخاذ مواض��ع انقلابی صراحت داش��ت و صریح و بدون 
 رودربایستی، در مقابل دش��من مواضع انقلاب و مبانی

 امام بزرگوار را بدون ترس و خجالت بیان کرد.
ایشان خاطرنشان کردند: اگر غفلت شود ناگهان متوجه 
می شویم که دش��من در جاهایی رخنه کرده و مشغول 
کارهای خطرناک فرهنگی، اقتصادی و سیاس��ی است 

بنابراین باید کاملا مراقب باشیم.
رهبر انقلاب اس��لامی حفظ یکپارچگی مردم را از دیگر 
ضروریات خواندند و افزودند: حتی در راهپیمایی 22 بهمن 
هم، همه مردم مثل هم و از یک جناح و گروه نیستند، اما 
جهت همه یکی است؛ بنابراین باید از یکپارچگی و هم 

جهتی موجود در جامعه، کاملا مراقبت کرد.
ایشان در همین زمینه افزودند: برای مراقبت از یکپارچگی 

جامعه، باید از حاشیه سازی و تشتت آفرینی دوری کرد 
و هیچ حرف و س��خنی که وحدت را خدش��ه دار کند بر 

زبان نیاورد.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس در تبیین اولویت های 
این مقطع، بر حفظ شتابِ پیشرفت علمی کشور تکیه و 
خاطرنشان کردند: علم، زیر ساخت واقعی پیشرفت کشور 
است و هر قدر در این زمینه هزینه شود، سرمایه گذاری 

برای آینده ایران است.
ایشان افزودند: باید به گونه ای برنامه ریزی و تلاش کرد 
 که ش��تاب علمی در دهه دومِ چش��م انداز حفظ شود و

 ان شاءالله بتوانیم به جرگه 10کش��ور دارای رتبه بالای 
علمی دنیا وارد شویم.

رهبر انقلاب تبدیل حرکت علمی به گفتمان عمومی در 
یک دهه اخیر را ضامن حفظ رش��د علمی برشمردند و 

افزودند: این گفتمان نشاط آور و تحرک 
برانگیز باید حفظ و تقویت شود.

ایشان، تکیه بر شرکت های دانش بنیان 
و پارک ه��ای علم و فن��اوری را ضروری 
 و اشتغال آفرین دانس��تند و افزودند: به

 گون��ه ای برنام��ه ری��زی کنی��د ک��ه 
دانشجویان در مقاطع مختلف تحصیلی 

بتوانند وارد بازار کار و فعالیت شوند.
حضرت آیت الله خامن��ه ای فرهنگ را 
اولویت دیگر این برهه از زمان برشمردند 
و خاطرنشان کردند: مشکلات اقتصادی 
موجب پریش��انی فک��ر نمی ش��ود؛ اما 
مشکلات فرهنگی، گاه خواب را از انسان 

می رباید.
رهبر انقلاب، تولید محصولات فرهنگی 
س��الم و جلوگی��ری از تولی��دات مضر 
فرهنگی را دو وظیفه اصلی مس��وولان 

برش��مردند و خاطرنش��ان کردند: در همه کش��ورهای 
 دنی��ا، از محص��ولات فرهنگ��ی مراقب��ت می ش��ود؛

بنابراین اگر برخی تولیدات اعم از نمایشی و مکتوب، با 
مبانی و اصول در تضاد هستند بدون رودربایستی جلوی 

آنها را بگیرید.

ایشان با رد کامل رهاسازی فرهنگی تاکید کردند: عرصه 
فرهنگ باید براساس مبانی و ش��عارهای امام و انقلاب 
مدیریت و خوراک فرهنگی سالم برای جامعه تولید شود.

رهبر انقلاب اسلامی، اقتصاد را اصلی ترین اولویت کشور 
برشمردند و چند نکته را در این زمینه بیان کردند که نکته 

نخست »پیشرفت توأم با عدالت« بود.
ایشان افزودند: باید مراقب بود در حرکت اقتصادی، فاصله 

طبقاتی پیش نیاید و فقرا پایمال نشوند.
رهبر انقلاب تبدیل کار و تلاش به گفتمان عمومی و تبدیل 
تنبلی و بیکارگی به امری مذموم در فرهنگ جامعه را از 
جمله نکات مهم در برنامه ریزی ها و اقدامات دانستند و 
افزودند: ضمن تشویق و تبلیغ کارآفرینی و تولید ثروت 
در کشور، باید ایجاد » مجاری درس��تِ کار« در دستور 
کار قرار گیرد و راه های جس��ت وجوی ش��غل در رسانه 
 ها به مردم نش��ان داده ش��ود که برخی

 برنامه های تلویزیون در این زمینه، خوب 
است. رهبر انقلاب با اشاره به ظرفیت های 
گسترده کشور برای دس��تیابی به رشد 
اقتصادی بالا افزودند: مس��اله مدیریت 
بازرگانی و تج��ارت خارجی خیلی مهم 

است.
ایشان همچنین تبادل و تجارت عادلانه 
و تبدیل نش��دن ایران به بازار کالاهای 

خارجی را مورد تاکید قرار دادند.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای، اقتصاد 
مقاومتی را موض��وع مهمی خواندند که 
در هرگونه برنامه ریزی باید مورد توجه 

کامل دولت قرار گیرد.
ایش��ان از گزارش های دس��تگاه ها در 
ای��ن زمینه تش��کر کردند، ام��ا گفتند: 
برخی از کارهای انجام ش��ده مقدماتی 
اس��ت، برخ��ی مربوط ب��ه اقتص��اد مقاومتی نیس��ت 
 و برخی ه��م کارهای جاری دس��تگاه هاس��ت که جزو 

فعالیت های اقتصاد مقاومتی آمده است.
حضرت آی��ت الله خامنه ای ی��ادآوری کردن��د: اقتصاد 
مقاومتی، بس��ته ای »کامل و منسجم« و محصول عقل 

جمعی است و برای تحقق نیز به برنامه اجرایی و عملیاتی 
منسجم نیاز دارد. ایشان افزودند: در این برنامه باید سهم 
اجرایی هر دس��تگاه مش��خص و زمان بندی شود و به 
موازات رفع مش��کلات و موانع، فعالیت های دستگاه ها 
رصد و پیگیری شود. رهبر انقلاب افزودند: بعد از طراحی 
این برنامه عملیاتی، گام دوم در تحقق اقتصاد مقاومتی، 
تشکیل یک ستاد فرماندهی قوی، هوشمند و نافذالکلمه 
اس��ت تا با پایش فعالیت ها، اقدامات ضربتی برای حل 
مش��کلات، و اتخاذ تصمیمات صحیح و به موقع، زمینه 

اجرایی شدن برنامه را فراهم کند و به مردم گزارش دهد.
حضرت آیت الله خامنه ای ب��ه دولتمردان تاکید کردند: 
هیچ برنامه اقتصادی غیرمنطبق با سیاست های اقتصاد 
مقاومتی در دستور کار  قرار ندهید و برنامه ششم توسعه را 

نیز سریع تر و بر همین مبنا تدوین کنید.
ایشان استفاده از ظرفیت بخش های غیر دولتی از جمله 
بسیج و بهره گیری از اقتصاددانان و فعالان اقتصادی را 

برای تحقق اقتصاد مقاومتی، ضروری ارزیابی کردند.
حضرت آیت الله خامنه ای خاطرنشان کردند: اگر اجرای 
سیاست های اقتصاد مقاومتی نیازمند الزامات حقوقی و 
قانونی و قضایی نیز باشد، مجلس و قوه قضاییه آمادگی 

همکاری را دارند.
ایشان با اشاره به موضوع رکود و گزارش رییس جمهور 
مبنی بر رشد مثبتِ 3 درصدی اقتصادی، گفتند: این رشد 
نشان دهنده یک جابه جایی مختصر در رکود است، اما اگر 
به طور جدی با رکود مبارزه نشود، رشد فعلی اقتصادی 
نیز به خطر خواهد افتاد و تورم بار دیگر روند صعودی پیدا 

خواهد کرد.
رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به بنگاه های اقتصادی که 
به دلیل رکود دچار مشکل شده اند، افزودند: برخی از این 
مراکز تولیدی مشکل نقدینگی دارند که باید بانک ها در 
 این خصوص وارد میدان ش��وند، اما برخ��ی دیگر از این

 بنگاه ها، مش��کل نقدینگی ندارند و تس��هیلات خود را 
نیز دریافت کرده اند، ولی تس��هیلات را در جای دیگری 

استفاده کرده اند که باید با آنها برخورد مناسب کرد.
حضرت آیت الله خامنه ای خاطرنشان کردند: برای حل 
مش��کل رکود، باید برخی از طرح ها به بخش خصوصی 

سپرده شود.
ایشان با اشاره به برخی آمارها مبنی بر وجود 400 هزار 
میلیارد تومان طرح نیمه تمام، افزودند: اگر10درصد این 
طرح ها به بخش خصوصی سپرده شود، 40 هزار میلیارد 
تومان وارد چرخه اقتصادی کش��ور می شود و تاثیرات 

مهمی در بر طرف کردن رکود خواهد داشت.
رهبر انقلاب اسلامی سپس به لزوم توجه بیش از پیش 
به بخش کشاورزی اشاره کردند و با تاکید بر برنامه ریزی 
برای خودکفایی در کالاهای اساسی گفتند: باید ضمن 
استفاده از فناوری روز در کشاورزی از ظرفیت مهندسان 
جوان کشاورزی در استان های مختلف نیز استفاده شود.

حضرت آیت الله خامنه ای جلوگیری از واردات بی رویه 
میوه را مهم خواندند و خاطرنشان کردند: باید بر روستاها و 
صنایع تبدیلی و استفاده از ظرفیت های صنایع روستایی، 

تمرکز جدی تر انجام شود.
ایشان بخش معدن را از ظرفیت های مهم کشور دانستند 
و گفتند: بازار نفت که با یک اش��اره قدرت ها و در پی آن 
اقدامات عناصر خبیث منطق��ه، از 100 دلار به 40 دلار 
می رسد به هیچ وجه قابل اطمینان نیست و باید به فکر 
جایگزین مناسب باش��یم که بهترین جایگزین، بخش 
معدن است. رهبر انقلاب اسلامی تاکید کردند: باید در 
معدن از ظرفیت بخش خصوصی استفاده و از خام فروشی 

نیز جلوگیری کرد.
حضرت آیت الله خامنه ای موضوع آب و صرفه جویی در 

آن و اصلاح آبیاری کشاورزی را نیز مهم دانستند.

دکتر علی لاریجانی در نشست علنی دیروز )چهارش��نبه 4 شهریور( مجلس شورای 
اسلامی در نطق پیش از دس��تور خود گفت: میلاد مسعود مولایمان شمس الشموس، 
شاه ولایت، حضرت ثامن الائمه امام رضا )ع( را به ملت عزیز و نمایندگان محترم تبریک 
و تهنیت عرض می کنم. رییس مجلس شورای اسلامی افزود: افتخار ایرانیان این است 
که میزبان این ولی خدا هستیم. شرایط سیاسی و فرهنگی در زمان امام رضا )ع( و پدر 
بزرگوار ایشان وجود داشت، جدای از س��لطه دیکتاتوری خلفای عباسی، جریان های 

مهم فکری و فرهنگی آن زم��ان بود که نوع اقدامات امام )ع( را می توان در این بس��تر 
تاریخی مورد ارزیابی قرار داد و شاید بهترین هدیه برای پاسداشت حضرت فهم سلوک 
فکری ولی خدا باش��د. وی تاکید کرد: عصر امام رضا )ع( طوفانی ترین عصری بود که 
شرایط مختلف فکری برای مکتب تش��یع به وجود آمده بود. کیفیت شهادت حضرت 
موسی بی جعفر )ع( زمینه پیدایش و رشد فرقه واقفیه را در بین شیعیان ایجاد کرده بود 
که خود آن مسلکی بود و امام با آن مبارزه می کرد. همچنین جریان دیگر فکری که به 

وجود آمده بود، غالیان بودند، اهل غلو که اما در زمان های مختلف با آنها مواجه می نمود. 
دکتر لاریجانی افزود: امام رضا)ع( در این شرایط فرهنگی به تالیفات و مناظرات مختلف 
برگرفته از تفکر توحیدی و عقلانی می پرداختند، البته روایاتی هم از ایشان نقل شده 

است که معارف اهل بیت)ع( را بین مسلمانان مستحکم می کرد.
رییس مجلس ش��ورای اس��لامی، یادآور ش��د: برخی روایات معارف بین مسلمانان را 
مستحکم می کرد، رسائلی نیز چون رساله ذهبیه در طب، فقه رضوی و صحیفه الرضا 

به ایشان منتسب اس��ت که در کنار این تالیفات مناظرات پر نکته کلامی و علمی هم 
 وجود دارد، در این میان روایاتی هم از ایشان نقل اس��ت که روش فکری امام را نشان 
می دهد، از تمام این آثار می توان برداشت مهمی داشت؛ چرا که در زمانه ای که تکیه به 
عقل و مجادلات عقلانی رایج بود، امام نیز توجه به عقل و جایگاه عقل را در مکتب اهل 
بیت)ع( مبنا قرار داد که برای فهم حقایق و  معارف اهل بیت)ع( تلاش می کردند مسیر 

عقلگرایی را در مسیر دین و حق به کمال برسانند. 

رونمایی از سکه طلا و ایران چک 
جدید با طرح حرم امام رضا)ع(

با حضور رییس  جمهور مراسم رونمایی و انتش��ار سکه طلا با طرح 
حرم امام رضا)ع( برگزار شد. ایران چک 500هزار ریالی نسل جدید 
که دارای امنیت و کارایی بیشتر برای مبادله نقد در جامعه است، به 
رنگ آبی و مزین به طرح گنبد و گلدسته حرم آقا امام رضا)ع( در رو 
و تصویر سقاخانه در پشت آن است. همچنین بر روی سکه رایج پنج 
هزار ریالی نیز نقش طرح گنبد و گلدسته حرم حضرت امام رضا)ع( 
نقش بسته و آلیاژ این س��که از مس، نیکل و آلومینیوم است. در این 
مراسم از مدال های یادبود میلاد حضرت امام رضا)ع( نیز رونمایی شد. 
مدال های یاد شده در قطع 2.5، 5 و 10 بهار است که از سوی سازمان 

تولید، اسکناس و مسکوت بانک مرکزی ضرب شده است.

با 157 رای موافق؛ 
 هر گونه به کارگیری بازنشستگان 
در دستگاه های اجرایی ممنوع شد 

نمایندگان مجلس در جریان رسیدگی به جزئیات طرح دو فوریتی 
ممنوعیت به کارگیری بازنشس��تگان )طرح اصلاح ماده 95 قانون 
مدیریت خدمات کشوری ( مصوب کردند هرگونه به کارگیری افرادی 
که در اجرای قوانین و مقررات بازخرید یا بازنشسته شده یا می شوند از 
تاریخ لازم الاجرا شدن این قانون به استثنای مقامات موضوع ماده 71 
قانون مدیریت خدمات کشوری، ایثارگران، فرزندان شهدا و فرزندان 
جانبازان 70 درصد و بالاتر در دس��تگاه های اجرایی موضوع ماده 5 
 قانون مدیریت خدمات کشوری یا هر دستگاهی که به نحوی از امحا

 از بودجه کل کش��ور اس��تفاده می کند ممنوع و همچنین هرگونه 
پرداخت از هر محل و تحت هر عنوان به آنان ممنوع است. همچنین 
بر اس��اس تبصره ذیل ماده واحده این طرح افرادی که برخلاف مفاد 
این قانون به کارگیری شده اند ظرف مدت 60 روز از تاریخ تصویب این 
قانون باید سمت و پست خود را ترک کنند و هرگونه پرداخت تحت 
هر عنوان به آنان در حکم تصرف غیر قانونی در اموال دولتی اس��ت. 
همچنین در تبصره  دیگری مقرر شد کارکنان و اعضای هیات مدیره 

مناطق آزاد نیز مشمول این قانون است. 

اخبار کوتاه
رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار رییس جمهور و اعضای هیات دولت:گروه ایران

مواضع انقلابی را صریح و بدون رودربایستی بیان کنید 

افتخار ما ایرانیان این است که میزبان هشتمین ولی خدا هستیم 

ش��ماره 2450  پنجش��نبه  5 ش��هریور 1394 20i s f a h a n z i b a . i r ای�����������ران

لاریجانی در نطق پیش از دستور مطرح کرد:    
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اخبار کوتاه
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شماره 2338  چهارشنبه  19 فروردین 1394 20i s f a h a n z i b a . i r ای�����������ران

؟؟؟

به اس�تناد صورتجلس�ه مجمع عمومی فوق الع�اده مورخ 
1394/02/10 تصمیمات ذیل اتخاذ شد:

  اساس�نامه جدید ش�رکت مش�تمل بر 52 ماده و 35 تبصره 
تصوی�ب و جایگزین اساس�نامه قبلی گردید. ب�ا ثبت این 
مس�تند تصمیمات تصویب اساس�نامه جدید انتخاب ش�ده 
توسط متقاضی در س�وابق الکترونیک ش�خصیت حقوقی 
مرق�وم ثب�ت و در پایگاه آگهی ه�ای س�ازمان ثبت قابل 

دسترس می باشد. 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان اصفهان

 مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیر تجاری فلاورجان 

به اس�تناد صورتجلس�ه مجمع عمومی عادی س�الیانه م�ورخ 1394/04/01 
تصمیمات ذیل اتخاذ شد:

 صورت های مالی سال 1393 به تصویب مجمع رسید. آخرین رقم سرمایه 
27400000 ریال گزارش شد. سعید قاس�می فلاورجانی 5419127369 و 
محسن انتشاری نجف آبادی 1110746466 و شعبانعلی کریمی حسن آبادی 
1111791430 و بهروز قاس�می 1110730950 و عبداله رهنما فلاورجانی 
1110048750 بعن�وان اعض�ای اصلی و محمد حس�ن رهنم�ا فلاورجانی 
1110707681 و س�ید صدر میرلوحی فلاورجان�ی 1110718421 بعنوان 
اعضای عل�ی البدل هیات مدیره برای مدت س�ه س�ال و مرتضی قاس�می 
فلاورجانی 1110029578 به س�مت بازرس اصلی  و عل�ی بابایی بندارتی 
1111008647 به س�مت بازرس علی البدل به مدت یکسال انتخاب شدند. 

روزنامه اصفهان زیبا جهت درج آگهی های شرکت تعیین گردید. 
با ثبت این مستند تصمیمات انتخاب روزنامه کثیرالانتشار، انتخاب بازرس، 
انتخاب مدیران، تصویب ترازنامه و صورت های مالی انتخاب شده توسط 
متقاضی در س�وابق الکترونیک ش�خصیت حقوقی مرقوم ثبت و در پایگاه 

آگهی های سازمان ثبت قابل دسترس می باشد. 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان اصفهان

 مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیر تجاری فلاورجان 

به استناد صورتجلسه هیات مدیره مورخ 1394/04/01 تصمیمات ذیل اتخاذ شد: 
آقای س�عید قاس�می فلاورجانی به س�مت رییس و آقای محس�ن  انتشاری 
نجف آبادی به سمت نایب رییس و آقای شعبانعلی کریمی حسن آبادی به 
سمت منش�ی هیات مدیره و آقای عبداله رهنما فلاورجانی به سمت مدیر 
عامل شرکت برای مدت 3 س�ال انتخاب ش�دند. کلیه چک ها اسناد تعهد 
آور شرکت پس از تصویب هیات مدیره،  با امضاء مدیر عامل آقای عبداله 
رهنما فلاورجانی و رییس هیات مدیره آقای س�عید قاس�می فلاورجانی و 
مهر شرکت معتبر خواهد بود و در غیاب رییس هیات مدیره با امضای نایب 
رییس هیات مدیره آقای محس�ن انتش�اری نجف آبادی حق امضا خواهد 
داشت و اوراق عادی با امضای مدیر عامل و مهر شرکت معتبر خواهد بود. 
با ثبت این مستند تصمیمات تعیین وضعیت حق امضاء، انتخاب و تعیین سمت 
هیات مدیره، تعیین دارندگان حق امضاء،  تعیین سمت مدیران انتخاب شده 
توسط متقاضی در س�وابق الکترونیک ش�خصیت حقوقی مرقوم ثبت و در 

پایگاه آگهی های سازمان ثبت قابل دسترس می باشد. 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان اصفهان

 مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیر تجاری فلاورجان 

آگهی تغییرات شرکت تعاونی صنف دارندگان کامیون های 
کمپرسی و ماشین های راهسازی شهرستان فلاورجان و 
حومه به شماره ثبت 17 و شناسه ملی 10260005837 

آگهی تغییرات شرکت تعاونی صنف دارندگان کامیون های 
کمپرس و ماشین های راهسازی شهرستان فلاورجان و 
حومه به شماره ثبت 17 و شناسه ملی  10260005837

آگهی تغییرات شرکت تعاونی صنف دارندگان کامیون های 
کمپرس و ماشین های راهسازی شهرستان فلاورجان و 
حومه به شماره ثبت 17 و شناسه ملی 10260005837

آمیز قلمدون درجرگه سیاست

آمیز  قلمدون و خبر خند

هیچ برنامه 
اقتصادی 

غیرمنطبق با 
سیاست های 

اقتصاد مقاومتی 
در دستور کار  قرار 

ندهید و برنامه 
ششم توسعه را نیز 
سریع تر و بر همین 

مبنا تدوین کنید

لیلا نیکخواه: بعد از چند وقت آمیزقلمدون به مناس��بت ایام 
ولادت امام رضا )علیه الس��لام( بر آن شد تا گذری بر تیترهای 
خنداونه ایی رس��انه بکند و باز مثل خندوانه که هر ش��ب گل 
لبخندرا بر لبتان می نشاند چهرتان را در این ایام شاد و خندان 

ببیند، پس خوانید خبر خندها را: 

 نماینده م�ردم اردبیل در مجل�س: روحانی، رییس 
جمهور دوازدهم است، ظریف هم رییس جمهور سیزدهم

اینجور که پیش می رویم، احتمالا ریی��س جمهور چهاردهم 
 هم عراقچی است،پانزدهم و شانزدهم و هفدهم هم به ترتیب

 می رس��د تخت روانچی و افخم و دوباره ظریف. رییس جمهور 
هجدهم هم احتمالا منم آمیزقلمدون چرایش را نمی دانم.

 آشنا؛ مشاور فرهنگی و مطبوعاتی رییس جمهور
 دوره جلیل��ی، مظهر جلال نظ��ام و دوره ظریف، مظهر جمال 

نظام بود. 
قابل توجه شهروندان پیگیر، مرکز تخصصی غریبه آشنا در نظر 
دارد یک دوره فشرده جلال شناسی را با حضور جلال شناسان 
مطرح دنیا و مافی ها برگزار کند، علاقه مندان می توانند ضمن 
ش��رکت در این کلاس ها از تخفیفات ویژه ما بهره مند شده و 
جمال انورتان را منورش کنند.گفتنی است در این دوره اوستا 
غلام جمالی، اوس��تا حس��ن گل جمال و اوس��تا جعفر قیچی 

متخصص در انواع و اقسام اطوارهای جمالیه آماده ارائه خدمات 
به مشتریان هستند. 

 ایرنا: هوای پایتخت دوباره در شرایط سالم
حالا هر چه خانم ابتکارمی گوید مشکل  آلودگی هوا به توافق 

هسته ای ربط دارد شما بگویید ندارد.

 اوباما: ایران کشوری کهن، پرذوق و دارای مردمانی 
مستعد و باهوش است

پس آمیزاوباما محور شرارت و حامی تروریسم و مداخله کننده 
در امور سایر کشورها عمه من بود؟

 فارس: بازگشت رفسنجانی معجزه احمدی نژاد بود
البته جناب آقای دکتر معجزات دیگری هم داش��تند که از آن 
جمله می توان به ظهور دفعی محمد رضا رحیمی،  بروز تدریجی 
معجزه مشایی، رفت و آمد ملک در دولت و مخصوصا سازمان های 
مرتبط با گردش��گری و میراث فرهنگی و باقی گذاشتن بقایی 

اشاره کرد.
 وزیر رفاه: آثار سیاست های رفاهی ملموس تر می شود 
این یعن��ی الان این آثار ملموس اس��ت؛ ل��ذا از آن دس��ته از 
همش��هریانی که آثار نامبرده را لمس کرده اند خواهشمندیم 

مراتب تجربه خود را با ما در میان بگذارند.

س��خنگوی وزارت امور خارجه با اش��اره 
به بازگش��ایی س��فارت خانه های ایران و 
انگلیس و مصوبه مجلس که تصریح دارد 
روابط دو کش��ور در س��طح کاردار باقی 
بماند گف��ت: تا این مرحل��ه منعی میان 
اقدامات صورت گرفته و مصوبه مجلس 
وجود داشته باش��د. به گزارش اصفهان 
زیبا به نق��ل از خبرگزاری دانش��جویان 
ایران )ایس��نا(، مرضیه افخم، سخنگوی 
دستگاه دیپلماس��ی در اولین کنفرانس 
مطبوعات��ی خود پ��س از تواف��ق وین با 

تبریک ولادت امام رضا )ع( و همچنین تبریک هفته دولت گفت: 
با گرامیداشت یاد و خاطره شهدای دولت به ویژه شهیدان رجایی 
 و باهنر امیدواریم که رهپویان خوبی برای آنها باشیم که از همه

 داشته هایشان که در راه انقلاب و مردم گذشتند. وی همچنین 
با اشاره به دومین سالگرد استقرار دولت یازدهم که در انتخابات 
حماسه ساز خرداد 92 شکل گرفت یادآور شد: آقای روحانی در آن 
زمان به صراحت اعلام کرد که در عرصه سیاست خارجی به دنبال 
تعامل سازنده و گفت وگو براساس احترام متقابل است. وی معتقد 
است این موضوع تنها به سود ایران بلکه به سود همه کشورهای 
منطقه و دنیاس��ت. س��خنگوی وزارت امور خارج��ه ادامه داد: 
تنش زدایی، احترام متقابل و تعامل سازنده اساس سیاست خارجی 

ماس��ت و آن را در مسیر رشد و پیشرفت 
همگام با حف��ظ ارزش های اس��لامی و 
انقلابی دنبال می کنی��م.  وی در ادامه  با 
اشاره به بازگش��ایی سفارت خانه های دو 
کش��ور ایران و انگلیس گفت: بازگشایی 
س��فارت خانه ها طی هفته گذشته پس 
از چهار س��ال همزمان به طور رس��می 
صورت گرفت و کاردارهای غیر مقیم دو 
کشور مس��وولیت ها را به عهده گرفتند. 
فعالیت های سفارت خانه ها شروع شده و با 
تکمیل کادر دیپلماتیک به طور تدریجی 
کارها پیش خواهد رفت. وی گفت: ما تلاش داریم خدمات کاملی 
برای ایرانیان ارائه کنیم و همچنین خدماتی که انگلستان برای 
اتباع ما باید ارائه کند. افخم با اشاره به مصوبه مجلس که تصریح 
دارد روابط دو کشور در س��طح کاردار باقی بماند گفت: مصوبه 
مجلس مورد توجه اس��ت و فکر نمی کنیم ت��ا این مرحله منعی 
میان اقدامات صورت گرفته و مصوبه مجلس وجود داشته باشد. 
سخنگوی وزارتخارجه در پاسخ به اینکه با توجه به مصوبه مجلس 
امکان ارتقای روابط تا س��طح س��فیر وجود دارد تاکید کرد: گام 
دیگری در روابط میان ایران و انگلستان برداشته شده است و اگر 
شرایط به سمت مطلوب حرکت کند و امکان ارتقای روابط باشد 

مراتب در زمان خود بررسی و اعلام می شود. 

افخم با اشاره به بازگشایی سفارتخانه های ایران و انگلیس و مصوبه مجلس: 

منعی میان اقدامات صورت گرفته و مصوبه مجلس وجود ندارد



ش��هردار اصفهان از کلنگ زنی س��ه ابر پروژه 
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 اصفهان؛ نمایش��گاه بین المللی، خط دو مترو
و تقاطع غیر همس��طح اس��تقال خبر داد و با  

اشاره به اینکه اجرای پروژه های بزرگ شهری 
مانند جراحی است که در ابتدا با مشکل همراه 
 اس��ت و پس از انجام آن ش��رایط بهترخواهد ش��د،

خواستار صبوری اصفهانی ها برای تحقق این پروژه ها 
شد. 

ش��هردار اصفهان در بخ��ش خبری 20:45ش��بکه 
اصفهان گفت که در شهر اصفهان، منطقه ای نیست 

که در آن پروژه عمرانی اجرا نشود.
دکتر مهدی جمالی نژاد ب��ا بیان اینکه برای اولین بار 
رکود آس��فالت ریزی در اصفهان شکسته شده است، 
عنوان کرد: در مرداد امسال نسبت به زمان مشابه در 
سال گذشته سه برابر در اصفهان آسفالت ریزی شده 
است. وی با اشاره به اینکه نهضت آسفالت در اصفهان 
آغاز ش��ده اس��ت، گفت: همه ابر پروژه های اصفهان 
 فعال شده و همه پروژه هایی که ش��هروندان اصفهانی 
س��ال هاس��ت در انتظار اج��رای آن بودن��د در حال 
اجراست. ش��هردار اصفهان با بیان اینکه در چند روز 
آینده از پروژه قطار ش��هری اصفهان که سال هاست 
ش��هروندان اصفهان��ی در انتظار بهره ب��رداری از آن 
 هستند، خبرهای خوبی شنیده می شود ، عنوان کرد:

این پروژه ها می تواند در آینده ای نزدیک اصفهان را 
به شهری سر آمد تبدیل کند. 

دکتر جمالی نژاد اجرای پروژه های بزرگ در اصفهان 
را نتایج زحمات مجموعه شهرداری اصفهان؛کارگران 
و کارمندان زحمتکش شهرداری اصفهان دانست و از 
راهنمایی مدیران کشوری،مدیران استانی و اعضای 

شورای اسامی شهر اصفهان تشکر کرد.
شهردار اصفهان با تاکید بر اینکه فعال شدن پروژه های 
شهری در اصفهان، صبوری ش��هروندان را می طلبد، 
عن��وان کرد: صب��وری و همت ش��هروندان اصفهانی 
بی نظیر اس��ت و اکنون نیز که فرصت��ی برای تحقق 
بخش��یدن به پروژه هایی که س��ال ها در انتظار آنها 
بودند، فراهم شده است باید صبوری کنند  تا پروژه ها 

به سر انجام بر سد. 
دکتر جمالی نژادگف��ت: در چند روز آین��ده فاز اول 
خط یک قطار ش��هری اصفهان راه اندازی می شود و 

در ابتدای س��ال آینده فاز دوم خط یک قطار شهری 
اصفه��ان راه اندازی م��ی ش��ود و تا دو س��ال دیگر 
 خط یک قطار ش��هری اصفهان به ص��ورت کامل به

 بهره برداری  می رسد. 
شهردار اصفهان عنوان کرد: اجرای پروژه های بزرگ 
شهری مانند جراحی است که در ابتدا با مشکل همراه 

اس��ت و پس از انجام آن ش��رایط بهترخواهد ش��د و 
همچنین خواس��تار صبوری اصفهانی ها برای تحقق 
این پروژه ها شد.  به گفته وی در ابتدای کار شهروندان 

با مشکل مواجه هستند و سختی خواهند کشید، اما 
 در آینده ای نزدیک  قطار شهری اصفهان راه اندازی

 می شود و شرایط ترافیکی شهر بهتر می شود. 
دکت��ر جمالی ن��ژاد از اس��تاندار اصفه��ان، معاونان 
اس��تانداری و شورای ش��هر تش��کر کرد و گفت: اگر 
 همدلی و همراهی نب��ود، این پروژه ه��ا در اصفهان

به نتیجه نمی رسید. 
شهردار اصفهان با اش��اره به اینکه پروژه های متعدد 
 اس��تانی ب��ا حضور وزی��ر ام��ور خارجه کلن��گ زنی
  می شود، عنوان کرد: کلنگ س��ه ابر پروژه اصفهان؛
 نمایش��گاه بی��ن الملل��ی، خ��ط دو مت��رو و تقاط��ع
  غیر همس��طح اس��تقال نیز با حض��ور دکتر ظریف

 بر زمین می خورد. 
دکتر جمال��ی نژاد گف��ت: نمایش��گاه بی��ن المللی 
 اصفهان که از آرزوی20س��اله اصفهانی هاست، یکی از

 ابرپروژه هایی است که کلنگ زنی می شود.  
شهردار اصفهان عنوان کرد: اصفهان یک جهان شهر 
اس��ت، ولی تا کنون این ش��هر که محور گردشگری 
است،یک نمایشگاه بین المللی که در شان آن باشد، 

نداشته است که بتواند آبروی اصفهان را زنده کند. 
دکترجمالی نژاد گفت: خط دو قطار شهری اصفهان  
دومین ابر پروژه ای اس��ت که کلنگ زنی می شود تا 

اجرای آن در اصفهان کلید بخورد. 
به گفته ش��هردار اصفهان پروژه تقاطع غیر همسطح 
استقال س��ومین ابر پروژه ش��هر اصفهان است که 

کلنگ آن بر زمین می خورد. 
دکتر جمالی ن��ژاد تاکید کرد: همه این پ��روژه ها به 
همراه مرکز همایش های بین المللی اصفهان که وزیر 
خارجه از آن بازدید می کند، آبروی اصفهان هستند و 
اجرای پروژه مرکز همایش های بین المللی اصفهان 
سرعت می گیرد تا ش��هروندان اصفهانی در آینده ای 

نزدیک شاهد بهره برداری از این طرح باشند.
 شهردار اصفهان به ش��هروندان 15 منطقه اصفهان 
اطمینان خاط��ر داد که اصفهان به ص��ورت  متوازن 
توس��عه می یابد و در هم��ه مناطق ش��هر اصفهان از 
منطقه یک گرفته تا منطق��ه 15، پروژه های عمرانی 
اجرا می ش��ود و در اجرای پروژه های شهری تبعیض 
انجام نمی شود و حتی در مناطق حاشیه ای و شمال 

اصفهان پروژه های بیشتری اجرا می شود. 

  بازدید اعضای شورای اسلامی 
 شهر اصفهان از سازمان خدمات

 مو توری شهرداری 

 مدیر عامل سازمان خدمات موتوری ش��هرداری اصفهان گفت که 
امروزه شهرها در روند توسعه و گسترش خود به سوی ماشینی شدن 
و عبور از حالت کاسیک و سنتی حرکت سریع و شگفت انگیزی را 
آغاز کرده اند و باید با سیاست گذاری کان اجتماعی اقتصادی خود در 
زمینه اداره عمومی شهر و با استفاده از تکنولوژی های نوین، روند این 
تحولات را تسریع کرد.  صبور با بیان اینکه این سازمان همواره کوشیده 
با استفاده از پرسنل متخصص و کارشناس و به کارگیری ماشین آلات 
 نوین وکارآمد گام مهم و ارزش��مندی را برای  ارائه خدمات ش��هری

 بردارد، عنوان کرد: این سازمان  با استفاده از امکانات و ارائه طرح های 
نوین و مبتکرانه تاش کرده، شهری زیبا با امکانات گسترده ماشینی 

ایجاد کند و به فعالیت های عمرانی و خدماتی شهر سرعت بخشد.
مدیر عامل سازمان خدمات موتوری ش��هرداری اصفهان گفت که  
اعضای شورای اس��امی ش��هر اصفهان با حضور در این سازمان از 
 پرسنل خدوم و زحمتکش تقدیر کردند و  از  عملکرد حذف گرد و غبار 
جاروب ها، فعالی��ت واحدهای تعمیرگاهی، عملک��رد جاروب های 

سازمان و دیگر قسمت های سازمان خدمات موتوری بازدید کردند.

  پخش 64 هزار تن آسفالت 
در معابر مناطق  15 گانه

مدیرعامل سازمان عمران ش��هرداری اصفهان از پخش 64 هزار تن 
آس��فالت در معابر مناطق 15 گانه در مردادم��اه خبرداد. مصطفی 
محمدی گفت: در مردادماه امس��ال 64 هزار تن آسفالت در مناطق 
15 گانه شهر اصفهان پخش شده به طوري که ماهانه40 الی 50 تن 
 آسفالت استفاده می شده اس��ت. وی افزود: اکنون به دلیل وضعیت

 آب و هوا فرصت خوبی برای آسفالت معابر است، از این رو در نظر داریم 
آسفالت معابر را در شهریور ماه نیز افزایش دهیم. مدیرعامل سازمان 
عمران شهرداری اصفهان با اشاره به اینکه آسفالت معابر با جدیت دنبال 
می شود، تصریح کرد: بر روی کیفیت آسفالت در آزمایشگاه نیز در حال 
فعالیت هستیم به طوری که فعالیت آزمایشگاه کنترل کیفی را به دو 

شیفت ارتقا داده ایم.

باید فرهنگ استفاده  از کپسول ایمنی 
در خودروها نهادینه شود

 مدیر آموزش س��ازمان آتش نش��انی ش��هرداری اصفه��ان گفت: با
اطاع رس��انی دقیق درباره حوادث ناگوار آتش س��وزی خودروها و 
ضرورت وجود کپس��ول ایمنی برای حفظ جان افراد، باید فرهنگ 
استفاده از کپسول ایمنی در خودروها را در سطح جامعه نهادینه کرد. 
شهاب رضایی افزود: در واقع همان طور که بیمه بدنه یا شخص ثالث 
را لازم می دانیم، وجود کپسول اطفای حریق نیز منطقی است. وی 
 اظهارداشت: وقتی کپسول ایمنی در یک خودرو وجود دارد، راننده

 و سرنشینان آن خودرو احساس امنیت بیشتری خواهند کرد، از سوی 
دیگر سوخت وسایل نقلیه،گازوئیل، بنزین یا گاز است و همه این موارد 
قابل اشتعال هستند. مدیر آموزش س��ازمان آتش نشانی شهرداری 
اصفهان درباره نهادینه شدن این فرهنگ در جامعه، تصریح کرد: همان 
طور که تبلیغات و اطاع رسانی درباره خطرات چرخ گوشت، خانواده

ضرورت دارد که همه متولیان و دست اندرکاران و کارشناسانی که در 
زمینه اطفای حریق کار می کنند با اطاع رسانی به موقع و صحیح، 
مردم را نسبت به مزایای استفاده از چنین دستگاه هایی که به نوعی 

سرمایه گذاری محسوب می شوند، آگاه کنند. 
خانواده ها را در جلوگیری از حوادث ناخواسته هوشیار کرد یا همان 
طور که بحث کمربند ایمنی و استفاده از کاه ایمنی برای رانندگان 
خودرو و راکبان موتورسیکلت به یک باور برای حفظ سامت جانی 
افراد تبدیل شده است، باید فرهنگ اس��تفاده از کپسول ایمنی در 
خودروها نیز در سطح جامعه نهادینه شود. وی تقاضای مردم را برای 
استفاده از این دستگاه ها به ویژه نصب آنها در خودرو اندک توصیف کرد 
و گفت: ضرورت دارد که همه متولیان و دست اندرکاران و کارشناسانی 
که در زمینه اطفای حریق کار می کنند با اطاع رس��انی به موقع و 
صحیح، مردم را نسبت به مزایای استفاده از چنین دستگاه هایی که به 
نوعی سرمایه گذاری محسوب می شوند، آگاه کنند . رضایی ادامه داد: 
این کار نیاز به فرهنگ سازی دارد و هر چه اطاع رسانی دقیق تر و به 
موقع باشد، به همان میزان بستر فرهنگی استفاده از این ابزار به عنوان 
 یک ضرورت در جامعه افزایش خواهد یافت. وی با بیان این مطلب که

 آتش سوزی از یک نقطه کوچک شروع می ش��ود و به سرعت قابل 
کنترل است، افزود: بارها مشاهده شده اس��ت که یک خودرو در اثر 
تصادف یا سایر موارد دچار آتش سوزی می شود و راننده و سرنشینان 
اقدام به ریختن خاک یا شن در محل آتش می کنند، اما اگر خودرو 
دارای کپس��ول اطفای حریق باش��د نیازی به این کار نیست. مدیر 
آموزش سازمان آتش نشانی ش��هرداری اصفهان تاکید کرد: زمانی 
ژیان، فولکس، پیکان و... ماشین روز بودند، اما امروز خودروهای مدرن 
با هزینه بالا تولید می شود و یک آتش سوزی کوچک می تواند نه تنها 

سرمایه مادی یک فرد، بلکه جان او را هم بگیرد.

 سبد خبر
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خبر
گروه شهر

معاون خدمات شهری شهرداری اصفهان:

فضای سبز  سایت شرق گسترش می یابد

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری اصفهان با اشاره به اینکه اصفهان دارای 400 اتوبوس 
گازسوز  بوده است،گفت: در حال حاضر200دستگاه از این اتوبوس ها درچرخه حمل و 
نقل اصفهان قرار دارند.  علیرضا صلواتی در گفت وگو با مهر با اشاره به برخی چالش های 
موجود در شرکت اتوبوسرانی اصفهان عنوان کرد: این سازمان با معضاتی همچون بدهی 
به بیمه تامین اجتماعی، مشکل تامین سوخت گاز ناوگان و فرسودگی ناوگان روبرو است. 
وی با اشاره به اینکه معضات بدهکاری شرکت اتوبوسرانی اصفهان به تامین اجتماعی و 
بدهکاری این شرکت به شرکت گاز  به 12 سال گذشته برمی گردد، افزود: بر این اساس باید 
توجه داشته باشیم که بدهی اصلی این شرکت به بیمه تامین اجتماعی ۳0 میلیارد تومان 

بوده که با احتساب جریمه به 60 میلیارد تومان رسیده است.
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری اصفهان با بیان اینکه از ماه های پایانی سال گذشته 

تاکنون بدهی شرکت اتوبوسرانی به تامین اجتماعی ماهانه پرداخت می شود، عنوان  کرد: 
تاکنون بخشی از این بدهی با توجه به مصوبه شورا با واگذاری ملک به بیمه تامین اجتماعی 
پرداخت شده اس��ت و با برنامه ریزی صورت گرفته در آینده ای نزدیک بقیه  بدهی نیز 

پرداخت خواهد شد.
وی با اشاره به امضای تفاهمنامه ای بین شرکت اتوبوسرانی با شرکت گاز استان اصفهان در 
زمینه پرداخت بدهی های اتوبوسرانی به شرکت گاز بیان داشت: با امضای این تفاهمنامه 

بدهی این شرکت نیز به صورت واگذاری ملک پرداخت خواهد شد.
صلواتی با اشاره به اینکه شهر اصفهان دارای400 اتوبوس گاز سوز بوده است، عنوان کرد: 
باید توجه داشت که در 10 سال گذشته 50 دس��تگاه از این اتوبوس ها به اتوبوس های 
دیزلی تبدیل شده و150 دستگاه دیگر نیز به دلیل نبود قطعات برای تعمیر در پارکینگ ها 
هستند و در حال حاضر200 دستگاه از این اتوبوس های گاز سوز در چرخه حمل و نقل 

شهر اصفهان قرار دارند.

وی که وضعیت کنونی شرکت اتوبوسرانی را دشوار دانست، گفت:  در حال حاضر نیمی از 
ناوگان اتوبوسرانی فرسوده است و عاوه بر این، در بخش بهره برداری و زیر ساختی نیز 

دچار مشکاتی هستیم.
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری اصفهان با اشاره به برخی از اولویت  های در دستور 
 کار برای بهبود ش��رایط حمل و نقلی اتوبوسی در ش��هر اصفهان گفت: توسعه  خطوط 
بی آر تی، نوسازی ناوگان و از رده خارج کردن ناوگان فرسوده شهر اصفهان در دستور کار 
 قرار گرفته است. وی با اشاره به اینکه در حال حاضر در شهر اصفهان شش خط مصوب

بی آر تی وجود دارد که از شورای عالی ترافیک استان مصوبه خود را دریافت کرده  اند، افزود: 
البته باید توجه داشت که این خطوط در شهرداری و شورا نیز مورد بررسی و تصویب برای 

اجرا قرار گیرد.

۲۰۰ اتوبوس گازسوز اصفهان طی 1۰ سال اخیر از رده خارج شده است
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری اصفهان:

از هفت��ه اول ش��هریور م��اه متقاضی��ان خرید 
و ی��ا ف��روش ان��واع وانت ب��ار س��بک بای��د به 
 دومی��ن مرکز خری��د و فروش خ��ودرو اصفهان

مراجعه کنند.
مدیر عامل سازمان میادین و ساماندهی مشاغل 
ش��هری ش��هرداری اصفه��ان گفت: اس��تقبال 
شهروندان از جمعه بازار خودرو شهرک امیرکبیر 
و افزایش چشمگیر خودروها س��بب بروز برخی 
از مش��کات مانند ترافیک ش��د و برای کاهش 
مش��کات  مقرر ش��د همه وانت بارهای س��بک 
ب��رای خرید و فروش ب��ه جمعه بازار ش��ماره دو 
مراجعه کنند. اصغر کشاورز راد نیاز به ساماندهی 

خودروه��ای مراجعه کننده، افزای��ش کنترل و 
بهبود نظم مرکز خودرو و همچنین صرفه جویی 
در وقت مراجع��ان به جمع��ه ب��ازار را از اهداف 
اصلی سازمان در این ارتباط عنوان کرد و افزود: 
 پیش بینی های��ی برای  رف��اه ش��هروندان انجام 

شده است. 
وی با اش��اره به موقعیت جغرافیای��ی هر یک از 
مراکز خرید خودرو، خاطرنشان کرد: در جانمایی 
 مراکز خرید و فروش خودرو س��عی ش��ده است،

بهترین نق��اط از نظر دسترس��ی و ارائه خدمات 
بهتر در نظر گرفته ش��ود. مرک��ز خرید و فروش 
خ��ودرو ش��ماره دو در ش��مال ش��رقی اصفهان 

واقع در خیابان زینبیه، ابت��دای جاده اصفهان–
 حبیب آب��اد، مجتم��ع کارگاه��ی قص��ر صنعت 

واقع شده است.
مدیر عامل سازمان میادین و ساماندهی مشاغل 
ش��هری ش��هرداری گفت: بر این اساس تفکیک 
خودروها بر اساس معیارهای مشخص و بر اساس 
برنامه های سازمان برای افزایش کیفیت دو مرکز 
خرید و ف��روش خودرو اس��ت که با جداس��ازی 
وانت بارها آغاز ش��ده و ان ش��اءالله به مرور زمان 
هم��ه خودروها بر اس��اس معیارهای مش��خص 
ش��ده تفکی��ک خواهند ش��د. وی گف��ت: برای  
اطمینان خاطر مراجعان، ش��رایطی فراهم شده 

است که همه خدمات مورد نیاز نظیرکارشناسی 
بدنه، کارشناس��ی موت��ور، کارشناس��ی قیمت، 

کارشناسی زیر و بند، تنظیم قولنامه و... زیر نظر 
کارشناسان مجرب انجام شود.

مدیر عامل سازمان میادین و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری اعلام کرد:

وانت بارهای سبک در مرکز خرید و فروش خودرو  شماره۲ معامله می شو د

خبر روز
گروه شهر

علي قاسم زاده در جلسه شوراي فرهنگ عمومي 
استان با پیشنهاد تش��کیل رصد خانه فرهنگي 
اجتماع��ي در اصفه��ان گفت: ه��دف اصلی از 
طرح چنین پیش��نهادی، تاسیس مرکزی برای 
پایش به هنگام و مس��تمر وضعی��ت فرهنگی و 
 اجتماعی ش��هر به لحاظ موضع��ی و موضوعی

 است.
وي اف��زود: راه ان��دازي رص��د خان��ه فرهنگي 
اجتماعي در ش��رایط فق��دان مدیری��ت واحد 
فرهنگی تنه��ا از طریق مش��ارکت و هم افزایی 
همه دس��تگاه های فرهنگ��ی امکانپذیر خواهد 
بود؛ لذا با وجود اینکه مدتی قبل طرح تاس��یس 
رصدخانه در دس��تور اقدامات ش��هرداری آمده 
بود، مصمم شدیم که طرح را به شورای فرهنگ 
عمومی به عنوان عالی ترین مرجع هماهنگی و 
سیاست گذاری دس��تگاه های فرهنگی استان 

تقدیم کنیم.
معاون فرهنگی اجتماعی ش��هرداری اصفهان با 

اشاره به ابراز خرسندی استاندار محترم و سایر 
اعضای حاضر در جلس��ه از شروع چنین اقدامی 
در شهرداری تصریح کرد: پس از ارائه گزارش و 
بیان دیدگاه ها و نظرات اعضا مقرر شد، کارگروه 
طرح تاس��یس رصدخانه فرهنگی اجتماعی به 

محوریت شهرداری ایجاد شود.
گفتني اس��ت؛ این جلس��ه که با حضور نماینده 
محترم ولی فقیه، اس��تاندار اصفهان برگزار شد، 
گزارش اقدامات طرح و برنام��ه این معاونت در 
 خص��وص رصد فرهنگ��ی اجتماعی ش��هر ارائه

 شد.
همچنین در طول ای��ن گزارش، طرح مطالعاتی 
معاونت فرهنگی با موضوع » شناسنامه فرهنگی 
اجتماعی محات« ارائ��ه و  بخش هایی از برون 
دادهای حاصل از فاز اول آن در قالب چارچوب 
مفهومی، مسیر فاز بندی طرح، شناسنامه شهر 
و شناس��نامه فرهنگی اجتماعی محات یکی از 

مناطق شهرداری ارائه شد.

معاون فرهنگي اجتماعي شهرداري اصفهان:

تاسیس رصدخانه فرهنگی اجتماعی استان به محوریت شهرداری

شهردار اصفهان گفت: خوشبختانه بیشتر پروژه های 
شهری اصفهان در مناطق محروم و حاشیه ای شهر 
متمرکز شده اس��ت و تاش می کنیم به گونه ای 
عمل کنیم که شمال شهر اصفهان با جنوب شهر 

متفاوت نباشد.
دکترمهدی جمالی  نژاد در آیین افتتاح سالن ورزشی 
چند منظوره سامت در زینبیه اصفهان عنوان کرد: 
یکی از شعارهای شهرداری اصفهان،توسعه متوازن 
شهر و توجه به همه محات و مناطق شهر به ویژه 
محات محرومی که س��رانه  فضای ورزشی پایینی 

دارند، بوده است. 

ب��ه گفت��ه وی در این مح��ات، اگر ش��هرداری 
 امکان ورود داش��ته باش��د، پروژه های��ی تعریف 
می کند  و اگر امکان ورود نداش��ته باشد، خیرانی 
که دستی بر آتش ساخت مدرسه و اماکن ورزشی 
دارند را تش��ویق می کند ک��ه در مناطق محروم 

سرمایه گذاری کنند.
شهردار اصفهان گفت: ش��هرداری اصفهان قصد 
دارد سرانه های ورزشی، آموزش��ی و علمی  را در 

همه مناطق اصفهان یکنواخت کند. 
دکترجمالی نژاد تصریح کرد: توسعه و ساماندهی 
محوطه حرم زینبیه )س(، تقاطع غیر همس��طح 

اس��تقال و اح��داث اولی��ن پردیس س��ینمایی 
استان از پروژه هایی هس��تند که  در شمال شهر 
اصفهان و منطقه 12تعریف شده است و امیدوارم با 
بهره برداری از این پروژه ها، در آینده نزدیک توسعه 
متوازن و پایدار در شهر اصفهان شاهد تحقق یابد. 
ش��هردار اصفهان گفت که  شهرداری اصفهان در 
حال حاضر بسیاری  از اماکن ورزش��ی شهر را از 
صفر تا صد می سازد و اگر در پروژه های نیمه تمام 
نیز امکان ورود ش��هرداری وجود داشته باشد، ما 
آمادگی خود را اعام خواهیم کرد، ولی ابتدا باید 
آیین نامه ها و دستورالعمل های این کار نهایی شود.

شهردار اصفهان در آیین افتتاح سالن ورزشی چندمنظوره سلامت:

اصفهان به گونه ای توسعه می یابد که شمال شهر  با  جنوب شهر  متفاوت نباشد

 احمد رضامصور  از مجموعه سایت پسماند شرق 
اصفهان بازدیدکرد. دراین بازدید، معاون خدمات 
شهری ش��هرداری اصفهان از نزدیک  مراکز دفن 
ضایعات، فضای سبز سایت، س��اختمان اداری، 
پوش��ش گیاهی و... را مش��اهده و مورد بررسی 
قرار داد. در حاش��یه این بازدید احمد رضامصور، 
معاون خدمات شهری شهرداری اصفهان با اعام 
اینکه روزانه هزارتن زباله عادی از س��طح ش��هر 
اصفهان جمع آوری می شود که تمامی آن جهت 
پردازش و تولید کود آلی به کارخانه کمپوس��ت 
شهرداری اصفهان وارد می شود، گفت: ریجکت 
کارخانه مذکور وپسماند پزشکی ضدعفونی شده 
در بیمارس��تان های مورد تایید دانش��گاه علوم 
پزشکی اصفهان در سطح شهر به لندفیل مهندسی 
که به همین منظور در سایت شرق ساخته شده 
است منتقل می شود.  وی با اشاره به فشرده شدن 
نزدیک به 250 تن ضایعات توسط ماشین پرس و 
سپس انتقال به سایت شرق اصفهان تصریح کرد: 

برنامه ریزی های صورت گرفته تاش بر این دارد 
که در آینده سایت شرق به عنوان یک منبع تولید 

انرژی مورد استفاده و بهره برداری قرار گیرد.
وی با اش��اره به ایجاد4۳0 هکتار فضای سبز در 
مجموعه سایت شرق توسط س��ازمان مدیریت 
پسماند شهرداری اصفهان اظهار داشت: شهرداری 
اصفهان به منظور جلوگیری از فرسایش بادی و 
مقابله با ریزگردهای منطقه، اقدام به ایجاد فضای 
سبز کرده که  با برنامه ریزی های صورت گرفته این 
فضای سبز در منطقه سایت شرق رو به گسترش 

نیز است.

دکتر جمالی نژاد، شهردار  اصفهان  با اشاره به کلنگ زنی 3  ابر پروژه نمایشگاه بین المللی، خط دو مترو و تقاطع  غیر همسطح استقلال:

مرکز همایش های بین المللی آبروی اصفهان  است
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با تاکی��د ب��ر اینک��ه علی رغ��م ادام��ه روند 
خشکسالی در کشور، آنچه در بخش کشاورزی 
طی 2 سال اخیر رخ داده اس��ت بهبود و رشد 
شاخص های کشاورزی بوده است گفت: در هفته 
دولت در بخش کشاورزی استان 173 پروژه با اعتباری 
بالغ بر 477 میلیارد ریال افتتاح یا به بهره برداری می رسد 
که شامل 80 پروژه آب و خاک و امور فنی مهندسی، 
24 پروژه تولیدات دامی، 18 پروژه تولیدات گیاهی، 
22 پروژه منابع طبیعی و آبخیزداری، 17 پروژه امور 
عشایر، 5 پروژه صنایع کشاورزی، 3 پروژه تحقیقات 

کشاورزی و 4 پروژه تعاون روستایی است.
به گ��زارش اصفه��ان زیبا ریی��س س��ازمان جهاد 
کشاورزی استان اصفهان که به مناسبت هفته دولت 
میزبان جمعی از اصحاب رس��انه های استانی و ملی 
بود ضمن گرامیداشت این ایام به مهم ترین اتفاقات 
رخ داده در حوزه کشاورزی استان طی دو سال اخیر 
پرداخت. قدرت الله قاس��می ب��ا تاکید ب��ر اینکه در 
 ابتدای کار دولت جدید بخش کشاورزی با مشکلات 
عدیده ای روبرو بود گفت: تا س��ال 84 در بس��یاری 
از شاخص های کش��اورزی در وضعیت مطلوبی قرار 
داشتیم و بر اساس برنامه ای که در مجلس به تصویب 
رسیده بود قرار بود این وضعیت مطلوب ادامه داشته 
و کشور در اکثر محصولات کشاورزی به خودکفایی 

دست پیدا کند.
وی با اظهار تاسف از اینکه این روند مطلوب متوقف 
ش��ده و ادامه نیافت افزود: کار به جایی رسید که در 
آغاز به کار دولت جدید، خرید گندم از 11/4 میلیون 
تن در سال 84 به 4/7 میلیون تن در سال 92 کاهش 
پیدا کرده بود و میزان ذخایر گندم کشور در وضعیت 
مطلوبی قرار نداشت که این امر بار سنگینی بر دوش 
دولت گذاش��ت و این موضوع درخصوص سایر اقلام 
و محصولات نیز صادق بود.غلام��ی تمرکز بر بخش 
کشاورزی برای غلبه بر وضعیت نامطلوب این حوزه 
را از جمله سیاست های راهبری دولت جدید عنوان 
ک��رده و اظهار داش��ت: نتیجه این تمرک��ز و راهبرد 
دولت در 2 سال اخیر ایجاد بارقه ای از امید در بهبود 
شاخص های کشاورزی کشور بود. وی در تشریح این 
شاخص ها گفت: به طور مثال در بخش گندم، سال 
گذش��ته 2 میلیون تن به ذخایر کش��ور اضافه شد و 
امسال نیز پیش بینی می شود این میزان به 8 میلیون 

تن برس��د و این میزان دو برابر گندم خریداری شده 
در سال 92 است که نقش بس��زایی در تامین امنیت 

غذایی کشور دارد.
رییس س��ازمان جهاد کشاورزی اس��تان اصفهان به 
بهبود ش��اخص های آماری درتولی��د برنج و چغندر 
نیز اش��اره کرده و گفت: امس��ال به بالاترین میزان 
تولید شکر طی 20 سال گذش��ته دست پیدا کردیم 
و چنانچ��ه تولی��دات مربوط ب��ه بخش ه��ای دام و 
محص��ولات گلخان��ه ای را هم درنظ��ر بگیریم در 2 
سال گذشته این شاخص ها با روند بسیار خوبی رشد 

کرده است.
 قاسمی بهبود در شاخص تجاری بخش کشاورزی را 
یادآور شده و گفت: از سال 84 تا 92 شاخص تجاری 
بخش کش��اورزی به 8 میلیارد دلار تراز منفی رسید 
اما خوشبختانه در 2 سال اخیر این تراز 32/5 درصد 
کاهش داشته است و به عدد 5/4 میلیارد رسیده است 
که امید می رود این روند کاهش تراز منفی همچنان 
ادامه داشته باشد.وی با اشاره به اینکه علی رغم ادامه 

خشکسالی در کش��ور آنچه در بخش کشاورزی رخ 
داده است وضعیت مناسب تر شده خاطرنشان کرد: 
سیاس��ت دولت جدید بر این اس��اس قرار دارد که با 
ارائه و اجرای برنامه های مربوط به استفاده بهینه از 
آب در بخش کشاورزی، تاثیرات مخرب خشکسالی 
را بهبود بخشد و تا 10 س��ال آینده بالغ بر 4 میلیون 
هکتار از زمین های کشور را به سیستم های آبیاری 

نوین مجهز کند.
رییس سازمان جهاد کشاورزی اس��تان اصفهان در 
ادامه صحبت های خود به وضعیت کشاورزی استان 
پرداخته و گفت: در هفته دولت در بخش کشاورزی 
اس��تان 173 پروژه با اعتباری بالغ ب��ر 477 میلیارد 
ریال افتتاح یا به بهره برداری می رسد که این تعداد 
پروژه 481 فرصت ش��غلی جدید ایجاد کرده و 648 
ش��غل موجود را تثبیت کرده اس��ت و اگر روند رو به 
رشد پروژه ها در بخش کشاورزی را نداشتیم، نه تنها 
شغل جدید ایجاد نمی شد، بلکه مشاغل موجود را نیز 

از دست می دادیم. وی افزود: 

قاسمی به حجم س��رمایه گذاری های صورت گرفته 
در بخش کش��اورزی استان طی 2 س��ال اخیر اشاره 
کرده و اظهار داشت: از هفته دولت 92 تا 93 در استان 
اصفهان رقمی بالغ بر 8 هزار و 880 میلیارد ریال در 
بخش کشاورزی سرمایه گذاری شده بود که این رقم 
از هفته دولت سال 93 تا 94 به رقمی معادل 8 هزار 
و 950 میلیارد ری��ال افزایش پیدا کرده اس��ت و در 
مجموع می توان گفت در 2 س��ال گذشته در بخش 
کشاورزی استان رقمی بالغ بر 17 هزار و 840 میلیارد 
ریال سرمایه گذاری صورت گرفته و 1379 پروژه به 

بهره برداری رسیده است.
رییس س��ازمان جهاد کشاورزی اس��تان اصفهان با 
تاکید بر اینکه ح��وزه فعالیت در بخش کش��اورزی 
بس��یار گس��تره اس��ت، به 4 حوزه اصلی این بخش 
اش��اره گفت: حوزه اول تحقیق و ارتق��ای دانش در 
بخش کشاورزی اس��ت که باید به طوری جدی برای 
این منظور برنامه ریزی ش��ود. حوزه دوم ترویج این 
تحقیقات و بردن دانش تولید ش��ده به مزارع و میان 

کشاورزان است. قاسمی حوزه سوم را تولید عنوان و 
ادامه داد: اگر دو حوزه قبل��ی را به خوبی انجام دهیم 
به تولید خوب در بخش های مختلف می رسیم. وی 
حوزه چه��ارم را تنظیم بازار محصولات کش��اورزی 
ذکر کرده و گفت: باید در ح��وزه چهارم و گام نهایی 
ب��ازار تولیدات کش��اورزی را تنظیم کنیم. قاس��می 
خاطرنشان کرد: اگر وظایف خود را در این 4 حوزه به 
خوبی انجام دهیم کشور با شرایط مطلوبی در بخش 

کشاورزی روبرو خواهد شد.
رییس س��ازمان جهاد کشاورزی اس��تان اصفهان با 
یادآوری اینکه در ح��وزه تحقیق، امکان��ات و مراکز 
دانشگاهی خوبی در استان وجود دارد، تصریح کرد: 
در حوزه تولید باید کارهای زیادی صورت بگیرد و در 
این راستا پروژه های آب و خاک محوری ترین اقدام 
جهاد کش��اورزی خواهد بود همچنین برنامه هایی 
همچون توس��عه گلخانه ها، توسعه کش��ت نشاء در 
این مسیر ضروری است. وی ادامه داد: سیستم های 
آبیاری مناسب قبل از الگوی کشت مناسب باید مورد 

توجه قرار بگیرد. 
قاسمی دو چالش عمده اس��تان را چالش های منابع 
آب و منابع خ��اک عنوان کرده و گف��ت: اگر بتوانیم 
بر این دو چال��ش غلبه کنیم می توان بقیه مس��ائل 
و مش��کلات این ح��وزه را برطرف ک��رد در غیر این 
صورت تمام برنامه ریزی ها ب��ی نتیجه خواهد ماند. 
قاسمی یکی از جهت گیری های اصلی سازمان جهاد 
کشاورزی را توسعه کش��ت گلخانه ای عنوان کرده و 
گفت: در این راستا یک برنامه 6 ساله به وزارت جهاد 
کشاورزی ارائه کرده ایم که بر مبنای این برنامه سطح 
 کش��ت گلخانه در اس��تان از 1252 هکتار فعلی به 

3 هزار هکتار افزایش خواهد یافت. 
 وی ادام��ه داد: جای��گاه فعل��ی اس��تان در کش��ت 
 گلخان��ه ای در کش��ور رتبه س��وم اس��ت و 12 درصد 
گلخانه های کشور در اس��تان قرار دارد. رییس سازمان 
جهاد کش��اورزی اس��تان اصفهان در پایان با اشاره به 
اینکه 12 پ��روژه ش��اخص در هفته دول��ت در بخش 
کش��اورزی افتتاح خواهد ش��د، گفت:اج��رای آبیاری 
ش��بکه های فرعی 3 و 4، پرورش مرغ مادر گوش��تی، 
اح��داث و بهس��ازی کانال ه��ای آبی��اری عمومی، 
بهس��ازی و نوس��ازی اماک��ن دام��ی، پ��رورش گاو 
 شیری، احداث گلخانه سبزی و صیفی بخشی از این 

پروژه هاست.

حسین امیری، شهردار شاهین شهر همزمان با هفته دولت:
هفته دولت نمادی از وحدت 

مردم و دولت
شهردار شاهین شهر گفت: هفته دولت امسال با توجه به تدبیر 
خردمندانه مقام معظم رهبری، در انتخاب شعار سال به عنوان 
س��ال »دولت و ملت؛ همدل��ی و همزبان��ی« از ویژگی خاصی 
برخوردار است.ش��هردار شاهین ش��هر هفته دولت نمادی را از 
وحدت مردم و دولت اسلامی و یادآور فداکاری های فرزندان پاک 
نهاد و گرانقدر انقلاب و احیا کننده روزهای پرشور خدمتگزاری، 
شهیدان بزرگ، رجایی و باهنر دانس��ت.وی گفت : هفته دولت 
امسال فرصت مناسبی اس��ت برای امیدافزایی بیشتر در جامعه  
امید و نشاطی که با هدایت مقام معظم رهبری و  در سایه تدبیر  
ریاست محترم جمهوری محبوب و تلاش و اهتمام دولتمردان 
خستگی ناپذیر و حماسه ساز بی ادعای دولت یازدهم با همدلی 
و همزبانی ملت شریف ایران اسلامی حاصل شده است. شهردار 
شاهین شهر در پایان با گرامیداشت یاد و خاطره شهیدان انقلاب 
و امام شهدا و به ویژه شهدای دولت شهید رجایی و شهید باهنر و  
تبریک هفته دولت، از خدمات ارزشمند دولت و دولتمردان دولت 
تدبیر و امید تشکر و قدردانی کرد و  موفقیت همگان را در راستای 
تحقق آرمان های بلند انقلاب اسلامی، اجرای منویات مقام معظم 
رهبری و سیاست های دولت تدبیر و امید در خدمت به مردم ، از 

درگاه خداوند متعال خواستار شد.

مدیر مرکز حوادث و فوریت های پزشکی 
استان اصفهان خبر داد؛

بهره برداری از 6 پایگاه اورژانس 
پیش بیمارستانی در استان

مدیر مرکز حوادث و فوریت های پزش��کی استان اصفهان گفت: به 
مناس��بت هفته دولت ش��ش پایگاه اورژانس پیش بیمارستانی در 
استان اصفهان به بهره برداری رسید. غفور راستین اظهار داشت: در 
این هفته 19 دستگاه آمبولانس در راستای اجرای برنامه تحول نظام 
سلامت بین پایگاه های مختلف اورژانس استان توزیع می شود. مدیر 
مرکز حوادث و فوریت های پزشکی استان اصفهان تصریح کرد: اضافه 
شدن تعداد آمبولانس ها به مراکز اورژانس شهرستان ها به ارتقای ارائه 
خدمات به مردم استان توسط پایگاه های فعال 115، کمک شایانی 
 می کند.وی درخصوص امکانات و تجهیزات این آمبولانس ها گفت: 
2 دس��تگاه آمبولانس  کمک فنر دار ویژه مناطق کوهس��تانی بین 
شهرستان های س��میرم و گلپایگان توزیع می شود و مانیتورینگ 
قلب��ی، تنفس��ی، ثابت س��ازی بیم��ار و دس��تگاه چ��ک گازهای 
خونی از امکان��ات دیگر ای��ن آمبولانس هاست.راس��تین تصریح 
کرد: به ط��ور اس��تاندارد 10 الی 15 درص��د ن��اوگان اورژانس ها 
 باید مجهز ب��ه موبایل ICU باش��ند که خوش��بختانه 90 درصد 
آمبولانس های استان اصفهان این تجهیزات را دارند.وی اعلام کرد: 
همچنین 6 پایگاه اورژانس پیش بیمارستانی در استان اصفهان در 
این هفته مورد بهره برداری قرارگرفت.راس��تین تاکید کرد: در این 
هفته پایگاه سلامت مهر ویژه خدمت رسانی به ساکنان مسکن مهر 
در خمینی شهر نیز کلنگ زنی شد. وی اظهار داشت: علاوه بر افتتاح 
مرکز سلامت امام سجاد جوی آباد، پایگاه سلامت قرطمان، پایگاه 
سلامت شهرس��تان و آزمایش��گاه اصغر آباد در هفته دولت، کلنگ 
احداث پایگاه سلامت مهر برای خدمت رسانی به ساکنین مسکن 

مهر بر زمین زده می شود.
مدیر مرکز حوادث و فوریت های پزشکی استان اصفهان گفت: زمین 
این پایگاه به مساحت یک هزار متر مربع با پیگیری های شبانه روزی 
مدیر و مسوولان شبکه از طرف سازمان مسکن و شهر سازی در اختیار 

شبکه خمینی شهر قرار گرفته است.

معاون سیاسی استاندار اعلام کرد:
۴ هیات اروپایی هفته آینده 

وارد اصفهان می شوند 
 معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی اس��تانداری اصفهان گفت: 
4 هی��ات اروپایی، هفته آین��ده برای بحث ه��ای اقتصادی وارد 
اصفهان می شوند. سید رضا عقدایی ظهر دیروز با حضور در یادواره 
شهدای کارمند شهرستان دهاقان یاد و و خاطره شهیدان باهنر 
و رجایی را در هفته دولت گرامی دانس��ت و اظهار داشت: مقام 
معظم رهبری هفته دولت را فرصتی دانستند تا مردم با بخشی از 
فعالیت های نظام اسلامی و دروغ بودن تبلیغات دشمن مبنی بر 
ناکارآمدی نظام اسلامی آشنا شوند و این چیزی است که در هیچ 

جای دنیا وجود ندارد. 
وی افزود: رییس جمهور نیز با تاکید بر تلاش دولت در بهره گیری 
از تجربیات و موفقیت های دولت های گذشته و درس آموزی از 
برخی ناموفقیت های دولت های قبل، رویک��رد دولت در عرصه 
داخلی را ایجاد امنیت لازم در همه ابعاد و تحقق حقوق شهروندی 
دانست.معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری اصفهان 
خاطرنش��ان کرد: در این دولت امید اجتماعی در مردم تقویت 
و دولت در سیاست خارجی موفق بوده و اجری طرح های بسیار 
خوب ملی پیش بینی شده است.عقدایی از ورود 4 هیات اروپایی 
به اصفهان خبر داد و اظهار داش��ت: این 4 هیئت اروپایی هفته 
آینده برای بحث های اقتصادی وارد اصفهان می شوند، همچنین 
75 هیات سرمایه گذار خارجی هم به استان اصفهان آمده اند.وی 
گفت: در جلسه ای که در  استانداری در راستای رفع موانع تولید با 
کارآفرینان برگزار شد، کارآفرینان ابراز رضایت داشتند و ما برای 
توزیع متوازن طرح های اقتصادی، شهرستان ها را مدنظر داریم، 
براساس ضرورت و امکان سنجی سرمایه گذاران را به این مکان ها 

سوق می دهیم. 

اخبار کوتاه
در نشست خبری رییس سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان تاکید شد؛

شاخص های کشاورزی استان روند رو به رشدی داشته است
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 با حضور رسول زرگرپور و معاون توسعه منابع انس��اني و پشتیباني وزارت ورزش و 
جوانان ورزشگاه سلامت زینبیه با هزینه اي بالغ بر یک میلیارد و 400 میلیون تومان 
افتتاح و به بهره برداري رسید. به گزارش اداره کل روابط عمومي استانداري اصفهان، 
رسول زرگرپور در مراسم افتتاح ورزشگاه س��لامت زینبیه، که با حضور سید مناف 
هاشمي، معاون توس��عه منابع انساني و پش��تیباني وزارت ورزش و جوانان ، صورت 
گرفت ضمن تبریک ولادت امام رضا)ع( و گرامیداشت سالروز شهادت دکتر رجایي 
و باهنر، گفت: در اولین روز از هفته دولت مدیران استان با حضور در گلستان شهداي 
اصفهان ضمن عطر افش��اني و غبار روبي قبور مطهر ش��هدا با آرمان هاي شهیدان 

سرافراز تجدید میثاق کردند. 
وي در ادامه با اش��اره به اینکه در آغاز کار دولت یازدهم احس��اس مي شد وضعیت 

مدیریت ورزش��ي اس��تان مطلوب نیس��ت،گفت: یکي از مطالبات م��ردم و ورزش 
دوستان بعد از ورزشگاه نقش جهان سروس��امان دادن به وضعیت مدیریت ورزش 
بود که به خوبي و با انتخاب مدیریت جدید صورت گرفت. رسول زرگرپور افزود: در 
 حال حاضر ش��رایط براي اجرای برنامه ها و ایده ها درخصوص ورزش فراهم اس��ت و 
ناهماهنگي هاي گذشته به اتمام رسیده است. استاندار اصفهان عنوان کرد: علي رغم 
اینکه اصفهان در بس��یاري از موضوعات داراي امکانات و پتانسیل هاي خوبي است، 

ولي در ارتباط با ورزش و زیرس��اخت هاي ورزش��ي وضعیت مناس��بي را در کشور 
ندارد. دکتر زرگرپور اضافه کرد: س��رانه ورزش��ي در کش��ور یک متر مربع است در 
حالي که در استان اصفهان یک سوم این سرانه اس��ت و این موضوع در شان مقام و 
جایگاه مردم شهیدپرور اصفهان نیست.  زرگرپور به قهرماني تیم هاي فوتبال فولاد 
مبارکه سپاهان و ذوب آهن اش��اره کرد و افزود: با توجه به موفقیت تیم هاي استان 
در مسابقات مختلف وضعیت زیرساخت هاي ورزشي در استان در شان ورزشکاران 

 قهرمان نیست. اس��تاندار اصفهان یادآور شد: متاس��فانه در طول دو دهه گذشته به 
زیرساخت هاي ورزشي پرداخته نشده است که باید این کم کاري ها جبران شود. 

وي به کمبود بودجه هاي دولتي و شرایط مالي دولت اشاره کرد و افزود: در این شرایط 
باید از ظرفیت هاي غی��ر دولتي و مجمع خیرین براي جبران کمبودهاي ورزش��ي 
استان اس��تفاده کنیم. اس��تاندار اصفهان گفت: نهادهایي همانند شهرداري در این 
مسیر خوب عمل کرده اند، ولي یکي از اصلي ترین نهادها مجمع خیرین ورزش یار 
و خیرین پیشکسوت و عاقبت اندیش در استان است که مي توانند به ورزش استان 
کمک کنند. مدیر ارشد استان از تکمیل و احداث 15 پروژه ي خیرساز ورزشي خبر 
داد و گفت: باید از ظرفیت خیرین اس��تان براي اتمام سیصد پروژه ي نیمه تمام در 

حوزه هاي مختلف استفاده کرد. 

امروز شرایط براي اجرای برنامه ها در حوزه ورزش فراهم است
استاندار اصفهان تاکید کرد:

معاون اس��تاندار اصفهان گفت: ما در بخش مدیریت شهری 
ظرفیت هایی داریم که با تلاش در مدت یک دوره طولانی به این 
جایگاه رسیده اند و باید از این ظرفیت ها به خوبی استفاده کنیم. 
محمدعلی طرفه ظهر دیروز در جلسه معارفه شهردار جدید 
گلپایگان که با حضور مسوولان شهرستان در تالار اندیشه اداره 
ارشاد برگزار شد، با تبریک فرارسیدن هفته دولت اظهار داشت: 
هفته دولت فرصتی است تا بخشی از فعالیت های مسوولان در 
راستای خدمت رسانی به مردم ارائه شود و بسیاری از پروژه های 
قابل توجه و دارای اهمیت هم به بهره برداری برسد.وی افزود: 
امسال با تلاش مجموعه عمرانی استان یک هزار و 290 پروژه 
عمرانی در بخش هایی مانند راه س��ازی، مخابرات، بهداشت و 
درمان ، آب و انرژی  با اعتباری بال��غ بر 10 هزار میلیارد ریال 
در هفته دولت در اس��تان اصفهان به بهره برداری می رس��د و 
92 پروژه جدید هم در این هفته کلنگ زنی می ش��ود.معاون 
عمرانی استانداری اصفهان گفت: 30 درصد از هزینه اجرای 
این پروژه ها که به منظور تسهیل در خدمت رسانی به مردم در 
نظر گرفته شده از محل اعتبارات عمرانی دولت، 60 درصد آن 
توسط بخش خصوصی و تعاونی ها و مابقی در قالب فعالیت های 
شهرداری ها و دهیاری ها ایجاد و تامین شده است.وی با اشاره 
به اقدامات صورت گرفته در شهرستان گلپایگان نیز بیان کرد: 
در شهرس��تان گلپایگان هم چندین پروژه در دست اجرا قرار 
دارد که مهم ترین آن طرح آبرس��انی و راه اندازی تصفیه خانه 
است که امیدوار هس��تیم به زودی تمامی این طرح ها هم به 
مرحله بهره برداری برس��د.طرفه با اشاره به پیشینه تاریخی و 
تمدن گلپایگان تصریح کرد: این شهرس��تان به دلیل وجود 
نیروهای انسانی منحصر به فرد و علمای برجسته جهان اسلام 
و همچنین از نظر جغرافیایی و شرایط طبیعی جایگاه ویژه ای 
در اس��تان دارد و به همین دلی��ل باید توس��عه و ارتقای این 
شهرستان اولویت نخست مسوولان باشد.وی در بخش دیگری 

از س��خنان خود به مراسم معارفه ش��هردار گلپایگان اشاره و 
خاطرنشان کرد: نظام مقدس ما براساس انقلاب اسلامی شکل 
گرفته که با خون شهدا بنا نهاده شده و استحکام پیدا کرده تا 
امروز قوانین ما شکل بگیرد به همین دلیل در تمامی امور ما 
عمل به قانون الزامی است و حرف اول را می زند.معاون عمرانی 
اس��تانداری اصفهان ب��ا تقدیر از تلاش های محمود بخش��ی 
شهردار سابق گلپایگان تاکید کرد: ما در بخش مدیریت شهری 
ظرفیت هایی داریم که با تلاش در مدت یک دوره طولانی به 
این جایگاه رسیده اند و باید از این ظرفیت ها به خوبی استفاده 
کنیم و محمود بخشی یکی از این نیروهای کارآمد و پرورش 
یافته در این چارچوب بود.وی با انتقاد از برگزار نشدن مراسم 
تودیع شهردار سابق در کنار آئین معارفه شهردار جدید بیان 
کرد: محمود بخشی از مدیران باارزش و خوب مجموعه بودند 
و حفظ ظرفیت و احترام چنین نیروهایی بر همه واجب است 
و چه بهتر بود که در جلسه امروز از حضور ایشان هم استفاده 
می کردیم تا ایشان هم گزارش عملکرد خود را ارائه دهند.در 
این آیین محمدامین جمالی به عنوان شهردار جدید گلپایگان 

معرفی شد.

معاون استاندار اصفهان در مراسم معارفه شهردار جدید گلپایگان خبر داد:

باید از ظرفیت های مدیریت شهری استفاده شود

ریی��س اداره اوقاف و ام��ور خیری��ه ناحیه یک 
شهرستان اصفهان گفت: همزمان با هفته دولت 
چند پروژه عمرانی در ش��هر اصفهان آغاز شدند. 
حجت الاس��لام محمدرضا اس��ماعیل پور گفت: 
همزم��ان با هفته دولت س��ه پ��روژه اداره اوقاف 
اس��تان با اعتباری بالغ بر 20 میلی��ارد ریال آغاز 
شده اس��ت. وی در ادامه تصریح کرد: یکی از این 
پروژه ه��ای عمرانی آغ��از عملیات ن��ازک کاری 
حس��ینیه امامزاده ابراهی��م)ع( خیاب��ان ابوذر 
اصفهان است که با مس��احت 200 متر مربع در 

 حال انج��ام بوده که پس از دوس��ال ب��ه مرحله 
نازک کاری رسیده است و 10 میلیارد ریال هزینه 
اجرای این عملیات خواهد شد.رییس اداره اوقاف 
و امور خیریه ناحیه یک شهرس��تان اصفهان در 
ادامه افزود: همچنین عملیات کاشی کاری مناره 

و ایوان امامزاده شاه  زاده حسن)ع( کیجعلی واقع 
در جاده ف��رودگاه اصفهان نی��ز همزمان با هفته 
دولت و پس از انعقاد قرارداد با پیمانکار آغاز شده 
اس��ت که هزینه این پروژه عمرانی نیز 5 میلیارد 
ریال است.حجت الاسلام محمد رضا اسماعیل پور 

در ادام��ه بیان کرد: عملیات نازک کاری مس��جد 
صاحب الزمان)عج( واقع در خیابان زینبیه نیز در 
هفته دولت آغاز شد که این مسجد دارای دو طبقه 
و یک زیر زمین است و به تازگی پروژه سفت کاری 
این مسجد نیز به اتمام رس��یده بود.این عملیات 

عمرانی نیز با اعتباری بالغ بر 5 میلیارد ریال آغاز 
شده است.وی ادامه داد: همچنین در همین ایام 
نیز دو باب منزل با اعتباری بالغ بر 5 میلیارد ریال 
جهت الحاق و توسعه فضای مسجد النبی واقع در 
خیابان مولوی خریداری شد که به زودی عملیات 
عمران��ی این توس��عه فضا آغاز می ش��ود.رییس 
اداره اوقاف و امور خیریه ناحیه یک شهرس��تان 
اصفه��ان در ادامه خاطر نش��ان ک��رد: کلیه این 
 هزینه های عمرانی از طرف بانیان خیر و نیکوکار 

پرداخت می شود.

رییس اداره اوقاف و امور خیریه ناحیه یک اصفهان خبر داد؛

آغاز عملیات چند پروژه عمرانی اداره اوقاف در اصفهان 

جانشین فرمانده نیروی انتظامی استان اصفهان از درگیری 
شامگاه س��ه شنبه)3 ش��هریور( پلیس با 4 س��ارق مسلح و 

سابقه دار خبرداد. 
حسین حسین زاده،جانشین فرمانده انتظامی استان اصفهان، 
دیروز در گفت وگو با خبرگزاری فارس در اصفهان، در رابطه 
با درگیری مس��لحانه سوم شهریور در این ش��هر گفت: باند 
س��ارقین حرفه ای من��ازل از یک��ی از اس��تان های هم جوار 
چند ماهی به صورت مس��لحانه در اصفهان اقدام به سرقت 
می کردند که شب گذشته در درگیری با پلیس آگاهی استان 

دستگیر شدند.
وی افزود: در حوالی ساعت 11 شب سه شنبه طی عملیات 
پلیس آگاهی اصفهان، دو نفر از سارقان مسلح به ضرب گلوله 
ماموران انتظامی متوقف شده و دو نفر دیگر نیز ضمن ضبط 
یک قبضه سلاح، دستگیر شدند، مجروحان نیز برای مداوا به 

بیمارستان منتقل شده اند.
حسین زاده با اشاره به اینکه نقطه پایان این درگیری خیابان 
شیخ صدوق اصفهان بوده، اظهارداشت: این درگیری از حوالی 
ورودی شهر اصفهان از سمت نجف آباد آغاز شده و در حوالی 

خیابان شیخ صدوق این تعقیب و گریز با دستگیری مجرمین 
به پایان رسید.

جانشین فرمانده نیروی انتظامی اصفهان گفت: تعداد زیادی 
از س��رقت های منازل اصفهان، نجف آب��اد و مناطق اطراف 
اصفهان هم جز عملکرد مجرمانه این افراد بود که امیدواریم 
با برخورد جدی دس��تگاه قضایی، شاهد کاهش وقوع چنین 

جرائمی در استان باشیم.
وی با بیان اینکه پلیس آگاهی استان اصفهان مصمم است به 
صورت جدی با مجرمین حرفه ای و س��ابقه دار برخورد کند، 
تاکید کرد: پلیس آگاه��ی اصفهان در برخ��ورد با این گونه 
مجرمین حرفه ای و س��ابقه دار که چندین مرحله دس��تگیر 
شده و مجددا اعمال مجرمانه را تکرار می کنند، مصمم است، 
چنانچه با این تلاش ماموران، وقوع مجم��وع جرایم در این 

زمینه در استان اصفهان نیز کاهش داشته است.
حسین زاده در پایان و در راستای کنترل فعالیت های مجرمانه 
سارقین توصیه هایی نیز در برای شهروندان اصفهانی داشت 
و گفت: نگ��ه داری وجوه نق��د، جواهرات و اش��یا قیمتی به 
مقدار زیاد در منزل رفتاری غیراحتیاطی است و شهروندان 
می توانند در صندوق های امانات اس��تفاده کنند.جانش��ین 
فرمانده نیروی انتظامی استان اصفهان تاکید کرد: همچنین 
رفتار مجرمین در قبال تنها گذاشتن منازل از سوی مالکین 
قابل پیش بینی نیس��ت و در چنین ش��رایطی باید منازل به 
همسایگان و معتمدان سپرده ش��ده و شهروندان رفتارهای 
مشکوک در حوالی محل سکونتشان را به 110 اطلاع داده تا 

پلیس مساله را به صورت جدی بررسی کند. 
گفتنی اس��ت حوالی س��اعت 23 ش��ب سه ش��نبه برخی 
از مناب��ع محل��ی از درگی��ری مس��لحانه پلی��س ب��ا چند 
 مج��رم در حوال��ی خیابان ش��یخ ص��دوق اصفه��ان خبر

داده بودند.

جانشین فرمانده نیروی انتظامی استان اصفهان:

سارقان حرفه ای و مسلح در دام پلیس آگاهی اصفهان



31

امیر سلطان احمدی، کارگردان سری جدید از مجموعه 
»سنجد« گفت:  حدود دو هفته از تولید سنجد می گذرد 
و به این خاطر که حجم کاریمان خیلی فشرده و سنگین 
است، مجبور شدیم دو گروه شویم.وی در همین زمینه 
ادامه داد: گروه داخل استودیو را من کارگرانی می کنم و 
ضبط گروه خارجی و پرتابل به عهده نگار اس��تخر است 
که به این ترتیب سعی داریم س��رعت تولید را بالا ببریم 
تا به زمان اعلام شده برای پخش برسیم.عروسک گردان 
فیلم سینمایی »شهرموش ها2« درباره زمان پخش سری 
جدید »سنجد« گفت:  دوشنبه ساعت 15 اولین قسمت 
از این مجموعه با مدت زمان 20 دقیقه از شبکه دو سیما 
پخش شد.وی درباره حضور کودکان و سختی فشردگی 
برای آنها نیز عنوان داشت:  همانطور که می دانید سنجد در 
این سری به همراه بچه ها مقابل دوربین قرار گرفته است. 
دو نفر از کودکان دخترمان را از برنامه »گل آموز« انتخاب 
کردیم و مابقی از بازیگران تئاتر هستند که از آنها تست 
گرفتیم و بعد از آن مشغول به کار شدند.عروسک گردان 
مجموعه تلویزیونی »کلاه قرمزی« با اش��اره مستقیم به 
سختی هایی که برای ضبط »سنجد« با آن مواجهند، بیان 
کرد:  یکی از بزرگ ترین مشکلاتمان این است که زمان 
شروع تولید این س��ریال با زمان پخش مان خیلی به هم 
نزدیک اس��ت و همین فش��ار کاری که روی گروه تولید 
هست را دو چندان خواهد کرد.سلطان احمدی ادامه داد:  
کاراکتر سنجد با گذشته هیچ تغییری نکرده است، همه 
سنجد ها شبیه به هم اس��ت، آن هم به این دلیل که این 
عروسک یک شخصیت مشخص و واحد برای خود دارد. 
اما ویژگی که این کار را به نسبت سایر سنجدها که تا الان 
به تصویر کشیده شده است، متمایز می کند، حضور گروه 
نیبا و گروهی از بچه ها هست که تا الان در خاطرم نیست که 
سنجد به همراه گروهی از کودکان به اجرای برنامه بپردازد.

وی در ادامه افزود:  در متن داستان فردی به نام عمو جبلی 
داریم که راننده ماشین سنجد و گروه نیباست و محمد 

عسگری آن را ایفا می کند. 

احسان علیخانی، عروسی حامد و همسرش را از بهترین 
مواردی دانست که باعث شد خستگی »ماه عسل« از او 
گرفته شود و در این باره بیان کرد: حامد پسری که امسال 
مهمان برنامه »ماه عس��ل« ش��د و خانواده ای نداشت و 
همچنین فراهم شدن ش��رایط ازدواج وی با دختری که 
مثل خودش خانواده ای نداشت اتفاق بسیار خوب برنامه 
امسال بود. این دو به گونه ای که فکرش را هم نمی کردم 
مهمان برنامه ما ش��دند و بعد ما مراسم عقد و ازدواج آنها 
را برگزار کردیم.وی با اش��اره به این مراسم ازدواج که در 
مشهد برگزار شد، گفت: مسوولان برای اینکه در مراسم 
ازدواج آنها حضور داش��ته باش��ند دعوا داشتند و اکنون 
 پدر و مادر معنوی آنها مسوولان سیاسی و اعضای کابینه 
رییس جمهور هستند و این حال بسیار خوبی برای ما بود. 
مجری برنامه »ماه عسل« اضافه کرد: حال خوبی که در 
مهمانان برنامه بعد از حضورشان در »ماه عسل« دیدیم و 
تغییری که در زندگی آنها اتفاق افتاد و همچنین تکمیل 
شدن طرح »محسنین« همه نعمت های برنامه هستند و 
برای من به نوعی قوت قلب بودند و چتر این مسائل آنقدر 
گسترده بود که به راحتی می شد حاشیه های کوچک را 
فراموش کرد. علیخانی در ادامه در پاسخ به پرسشی درباره 
طنزهایی که نسبت به او و برنامه »ماه عسل« در فضای 
مجازی راه افتاده بود، گفت: این شوخی ها عالی بودند و 
من دست همه کسانی که این شوخی ها و طنزها را ساخته 
و پرداخته بودند، می بوسم.  وی اضافه کرد: با جریانی که 
عادی اس��ت و تاثیری ندارد شوخی نمی شود و اتفاقا این 
طنزها عالی بودند و این باع��ث افزایش مخاطبان برنامه 
»ماه عسل« می شود و من از همه سازندگان آنها تشکر می 
کنم.این مجری تلویزیون درباره نمونه ای از این شوخی 
ها و اینکه کدامیک را بیشتر از همه دوست داشته است، 
بیان کرد: یکی از شوخی هایی که خیلی دوست داشتم 
به پارسال تعلق دارد و به بازی فوتبالی که در آن برزیل از 
آلمان هفت گل خورد و در عکسی اسکولاری،مربی برزیل 

را در برنامه »ماه عسل« نشان داده بودند.  

»سنجد« با نگار استخر 
به شبکه2 برگشت

 ازدواج حامد
خستگیم را رفع کرد

7 و 6 

» تنهایی لیلا «
 از فـانتزی تا دیـنی

یک حرکت خوب کتابخوانی در یک برنامه تلویزیونی پرُببیننده

کتابخوانی با لبخند و طعم نارگیل!
مردم ایران، شب های طولانی تابستان شان را با »خندوانه« رامبد جوان به پایان می برند و 
لبخند بر لب، به استقبال خواب می روند تا فردا، روز خوبی را شروع کنند. حالا این برنامه 

پربیننده، در اقدامی جالب و قابل تحسین، به معرفی کتاب می پردازد.
مجری برنامه خندوانه که در بس��یاری از قس��مت های برنامه اش به میهمان هایش کتاب 
هدیه می داد و بینندگان برنامه را دعوت به کتابخوانی می کرد، حالا فرصت یک مس��ابقه 

کتابخوانی را فراهم کرده است.
 رامبد جوان در برنامه دوشنبه ش��ب خود به معرفی  دو کتاب »یک عاشقانه آرام« نوشته 
نادر ابراهیمی و »جام جهانی جوادیه« نوش��ته »داوود امیریان« پرداخت و قرار است این 

روند، ادامه یابد.
رامبد جوان پی��ش از این نیز کتاب ه��ای »دکتر ب��ازی«، »چوپان معاص��ر«، »فرهنگ 
گفته های طنزآمی��ز«، »مادربزرگت را از اینج��ا ببر«، »آخرین موی س��یاه من«، »مدیر 
مدرس��ه« و .... معرف��ی ک��رده ب��ود 
و این ب��ار ب��ا ای��ده و طرح��ی جدید، 
 کتاب ه��ا را ب��ه مس��ابقه کتابخوان��ی

 گذاشته است.
برای ش��رکت در مس��ابقه کتابخوانی 
»بخون و ببر« باید به س��امانه *#780 

مراجعه کنید.
 البته طبق توصی��ه رامبد جوان، بدون 
خواندن کتاب ها، غیر ممکن اس��ت که 
بتوانید جواب های صحی��ح را انتخاب 
کنید! پس هم لبخند بزنید و هم کتاب 

بخوانید. 

عموه��ای فیتیله ای با برنامه ای جدی��د و تغییراتی در س��اختار قبلی به زودی 
مهمانخانه مخاطبان خود می شوند.سری جدید این برنامه تلویزیونی با آغاز نیمه 
دوم سال و پس از اتمام مراحل مونتاژ روی آنتن می رود. محمد مسلمی، حمید 
گلی و علی فروتن با ایفای نقش در آیتم های مختلف لحظات آموزنده و شادی را 

برای مخاطبان خود ایجاد می کنند. 
همچنین محمد مسلمی کارگردانی و علیرضا آقایی تهیه کنندگی این برنامه را 

بر عهده دارند. مهرداد نظام آبادی نیز مانند 
سری گذش��ته مجری این مجموعه خواهد 
بود. عموهای فیتیله ای از س��ال 82 با تدارک 
و پخش آیتم های جذاب مورد اقبال کودکان و 
نوجوانان قرار گرفته اند و تاکنون نیز پخش این 

برنامه در شبکه دو ادامه داشته است.

 شماره جدید »سینما رسانه« 
با پرونده سریال »خانه پوشالی« منتشر شد 

تازه ترین شماره ماهنامه »سینما رسانه« ویژه مردادماه با نگاه به سریال »خانه پوشالی«  ساخته 
دیوید فینچر منتشر ش��د.نقد و نظر بر فیلم های »نهنگ عنبر« به کارگردانی سامان مقدم، »در 
دنیای تو ساعت چند است؟« ساخته صفی یزدانیان، »گینس« ساخته محسن تنابنده، »از رییس 
جمهور پاداش نگیرید« ساخته کمال تبریزی و »عصر یخبندان« به کارگردانی مصطفی کیایی از 
دیگر مطالب این ماهنامه تخصصی است. در بخش سینمای جهان نیز مروری بر فیلم های چهارگانه 
»مکس دیوانه«، »فراماشین« و فیلم انیمیش��ن »درون و بیرون« شده است.پرونده ویژه ماهنامه 
»سینما رسانه« درباره سریال »خانه پوشالی« ساخته دیوید فینچر از دیگر بخش های این ماهنامه 
تحلیلی است.در بخشی از مطلب تحلیلی این فیلم سینمایی چنین آمده است: در سال 1۹۹0 یک 
مینی سریال به نام »خانه پوشالی« از شبکه BBC انگلیسی پخش شد. این مینی سریال برگرفته از 
رمانی با همین نام نوشته مایکل دابز بود. در معنی نام سریال )House of cards( می توان منظور 
از cards را برگ های قمار دانست، در آن صورت House of cards که اشاره به ساختمان کنگره 

و یا پارلمان دارد می توان »خانه قمار« نامید. 
ضمن اینکه مایکل داب��ز از اعضای حزب 
محافظه کارانگلیس و در حلقه مش��اوران 

مارگارت تاچر قرار داشت. 
موضوع س��ریال نیز رقابت های سیاس��ی 
در انگلیس پس از دوران نخس��ت وزیری 
تاچر را روایت می کرد.یک��ی از بخش این 
 ماهنامه »ماهواره« نام دارد که شبکه های 
ماهواره ای را مورد ارزیابی قرار داده است. در 
این بخش از بررسی این ماهنامه نگاهی به 
ساختار و ماهیت شبکه بی بی سی فارسی 

شده است. 

نفس گرم تازه ترین ساخته تلویزیونی محمد مهدی عسگرپور 
است که تاکنون حدود 65 درصد از مراحل تصویربرداری آن به 
انجام رسیده و گروه تولید کماکان مشغول ضبط سکانس های 

باقی مانده هستند.
هم اکنون گروه تولید در خیابان آفریقا و در لوکیشن اصلی سریال؛ 
یعنی منزل ملیحه )مرجانه گلچین( مس��تقرند و همه بازیگران 
اصلی مقابل دوربین می روند.این مجموعه که تهیه کنندگی آن را 
سید محمود رضوی برعهده دارد براساس فیلمنامه مشترکی از 

محمد مهدی عس��گرپور و طلا معتضدی در 30 قسمت برای 
پخش از شبکه یک تهیه وتولید می شود.

»نفس گرم« دارای مضمونی اجتماعی است و داستان آن حول 
محور زندگی زنی میانسال به نام ملیحه روایت می شود.مرجانه 
گلچین، روی��ا تیموریان، حامد کمیلی، س��یما تیرانداز، نیلوفر 
خوش خلق، محمود پاک نیت، رحیم نوروزی، محمد عمرانی 
و رامین راستاد بازیگران اصلی »نفس گرم« هستند. به تازگی 

مریم بوبانی نیز به جمع بازیگران این سریال اضافه شده است.

»مرجانه گلچین« و ایفای نقش ملیحه در سریال »نفس گرم«

عموهای فیتیله ای  مهرماه برمی گردند
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دوست داشتنی، خطرناک و مفید
 مواظب همه چیز باشیم
با سواد رسانه ای در رسانه ها 
هم می شود غرق شد
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گفت گو با دکتر حسن بشیر،  استاد علوم ارتباطات دانشگاه امام صادق )ع(

سواد رسانه ای فهم رسانه است، نه نقد آن
گروه رسانه

در آغاز بحث از سواد رسانه ای بگویید.
اول باید از مقدمه تاریخی س��واد رس��انه ای بگوییم که به چه زمانی بر  می گردد؟ اولین 

جواب به این سوالات کسی که آن را بیان کرده، کیست؟ به چه معنا گفته شده؟ 
نه فق��ط ناظر به خ��ارج بلکه در 

ایران نیز باید بررسی شود. مثلا 
چه کسی در ایران برای اولین 
بار مس��اله سواد رس��انه ای را 
مطرح کرده است؟ مثلا دکتر 

شکرخواه یا فرد دیگری؟ 
این پرسش ها به این معناست 
که ش��ما باید در ابت��دا کاملا 
تبار شناس��ی بکنید که سواد 
رس��انه ای به چه معناست و به 
چه منظ��وری مطرح ش��ده 

است.

چرا این مسائل در 
مقدمه بحث سواد رسانه ای دارای اهمیت است؟ 

یک عده فکر  می کنند این سواد رسانه ای در مقابل نقد است. نه! اول احتمالا در مقابل فهم 
رسانه ای بوده است و نه در مقابل نقد رسانه. اولین چیزی که مطرح بوده، فهم رسانه ای 
است. آمدند و دیدند اول رسانه امروزی چون متفاوت اس��ت با رسانه سنتی و با رسانه 
سنتی تفاوت بسیار پیدا کرده است؛ آمدند و تصور کردند باید فهم جدیدی ایجاد شود. 

حال سوال این بود که این فهم جدید چه بوده و مبتنی بر چیست؟
 پس ش��ما بای��د در ابت��دا ببینی��د منظ��ور »studying media« بوده اس��ت و نه 
»media literacy« پس باید جدای از بحث تبار شناس��ی، فرایند معناشناسی نیز 
مورد توجه قرار گیرد. فرایند معنا شناسی سواد رسانه ای چه بوده و به کجا رسیده است؟ 
چرا مفهوم education و literacy آمده است؟! شاید اصطلاحات دیگری هم وجود 
داشته باشد که ما از آن بی خبر هستیم و باید این اصطلاحات استخراج شود. باید ببینید 

آیا اصطلاحات دیگر مربوط هم وجود دارد و یا نه!؟

آیا مرد م توانایی فهم و درک رسانه را دارند؟ مثلا نظریاتی همچون نظریه 
کاشت 

در موضوع نظریه کاش��ت من یک مقاله دیدم که در مورد تصویر تلویزیون از فلسطین 
و تلقی مردم کار کرده بود. در این مقاله اش��اره ش��ده بود مردم همان تلقی را دارند که 
تلویزیون گفته است و نتیجه گرفته بود که همان چیزی تلقی مردم است که تلویزیون 
بیان  می کند. از همین چیز در نظریه کاشت اس��تفاده کرده است که صداوسیما ما یک 
رسانه موفق بوده است. موفقیت در چه چیزی؟ این مقاله موفقیتی ندارد؛ زیرا آمده گفته 
اس��ت که آن نظریه در این مصداق صحت داشته اس��ت. این موفقیت شما نیست. این 
مانند آن است که مثلا دانشجویان نظریات را حفظ می کنند؛ اما این به عنوان موفقیتی 
محسوب نمی شود. امروزه در مطالعات و پژوهش ها به ویژه سواد رسانه ای باید تولید متن 
صورت گرفته و مساله دیگری بررسی شود. این معنا این است که درک کرده و فهمیده 
است مطلب را و نه اینکه به موفقیتی رسیده است. اگر بخواهیم ارزش گذاری هم داشته 
باشیم می گوییم ارزش تلویزیون به این گونه است. لذا مقاله خیلی عالی، اما نتیجه آن 

بی ارزش است، حتی اگر بهترین مقاله باشد.

برای اینکه سواد رسانه ای را به خوبی بشناسیم چه کنیم؟
نکته اول و موضوع مهم آن است که مشخص کنید چه چیزی واقعیت است و چه چیزی 
حقیقت؟ رسانه چگونه در شکل گیری و القای واقعیت عمل می کند؟ به عنوان مثال من 
در برخورد با شما، واقعیتی را که از شما و عملکرد ش��ما برداشت کرده ام دارم منعکس 
می کنم. اما امکان دارد ش��ما هدف دیگری را نیز  از عکس العمل خود داشته باشید که 
من ندانم. در اینجا من بخشی از واقعیت را فهمیده ام. حال در نتیجه من در خبرنگاری و 
تصویر سازی باید به این نکته درک واقعیت توجه کنم و به میزان درک آن دقت کنم. این 
مثالی که بیان شد از مباحث و نکته های دیگری است که در بحث سواد رسانه ای مسائل 

ما را پوشش می دهد و باید به آن توجه کرد.
بعد از آن ما باید اثر رس��انه ها را بررس��ی کنیم. آیا مخاطبان قدرت فهم دارند؟ قدرت 
مقایسه دارند؟ و یا اینکه نداش��ته و تحت الشعاع رس��انه قرار  می گیرند. اینجاست که 
بحث هایی مانند نشس��ت مطرح می شود. توجه به این مس��اله از سال ۱۹۵۰ تا ۱۹۷۰ 
بیش��تر ش��د و مورد توجه قرار گرفت. این ها می گویند انس��ان قادر نیس��ت با رس��انه 
 رقابت کرده و رس��انه بیش��تر از دیگران قدرت دارد و یا بیان می کردند که رسانه گاهی 
سوء استفاده می کند. حال ما باید بیاییم و بررسی کنیم قدرت رسانه در چیست؟ آیا در 
بازنمایی است و یا در تصویر سازی رسانه است؟ قدرت در تصویر چیست که واقعیت را 
منحرف می کند و مخاطب را گول می زند؟! آهسته آهسته باید این نکات را مورد بررسی 
قرار داد و حال برس��یم در ایران و این موضوعات و مس��ائل را ناظر بر کش��ور خودمان 

بررسی کنیم.

این سواد رس�انه ای در رسانه های جدید مانند ش�بکه های اجتماعی هم 
قابل تعریف است؟

باید دید آیا رسانه های جدید همه قابل قرائت هس��تند؟! یعنی در این جا موضوع سواد 
 می رود روی بحث قرائت. قرائت یک بار به معنای دسترسی است، یک بار به معنای امکان 
خواندن است؛ یعنی زبان و ادبیات قابل استفاده است یا نه؟! مثلا زبان چینی است یا زبان 
انگلیسی و یا زبان فارسی است؟ و در درجه سوم یک بار باید به چیستی خود مطلب توجه 

و به محتوای متن و مطلب و درجه قرائت از متن توجه شود.
به عنوان مثال در ش��بکه های اجتماعی آیا باید سواد اس��تفاده از آن را داشته باشیم؟ 
حال این سواد در جایی به این معناس��ت که بلد باشم باز بکنم و در حوزه سواد تکنیکی 
مطرح می شود و یک بار سواد محتوایی است به این معنا که من چه چیزی می خواهم و 
چه چیزی را باید پیدا کنم و در کدام سایت و در کدام منبع بهتر و سریع تر می توانم به 
 search است و یک بار به معنای access اطلاعات دست پیدا کنم؟ یعنی یک بار منظور
است. در جایی دیگر این سوال مطرح می ش��ود که من کجا را جست وجو کنم و چگونه 

ارزیابی و انتخاب کنم؛ یعنی بحث selectionمطرح است. 

در رابطه با جایگاه حاکمیت در بحث سواد رس�انه ای چه مسائلی را باید 
مورد توجه قرار داد؟

موضوع آموزش و سواد رس��انه ای و بحث حاکمیت از دیگر مس��ائل مهم است. ما باید 
مشخص کنیم که چیزی را باید بگوید به معنای حاکمیت است. سوال دیگر این است که 
منظور از سواد رسانه ای چیست؟ آیا به طور مثال فیلترینگ ضمن سواد رسانه ای است. 
آیا سواد رس��انه ای ضد تحول و آموزش است؟ پس باید مشخص کنیم فیلترینگ ضد و 
یا تصحیح کننده چه چیزی است؟! مس��اله دیگر آن که وقتی که شما ضمن فیلترینگ  
فیلتر شکن وجود دارد چه چیزی در این جا دارید؟! آیا احساس نیاز می کنید که سواد 
دارد تقلیل پیدا می کند و یا اینکه آزادی دارد تقلییل پیدا می کند؟ حال رابطه آزادی و 

سواد رسانه ای چیست؟!

و نکته و کلام پایانی شما؟
به طور خلاصه سواد رسانه ای رابطه رسانه و انسان و تجدید نظر در رابطه با رسانه و انسان 
است، زیرا خیلی جایگاه رسانه دارد بالا می رود و خیلی دارد گسترده می شود و مسائل 
زیادی را به وجود آورده و امروزه رسانه تقدس پیدا کرده و این باعث ایجاد جایگاه ویژه ای 

برای رسانه شده است که باید مورد توجه محققان و دانشمندان قرار گیرد.

ما محک��وم به شکس��تیم رفقا. همان ج��ور که نشس��ته اید و دارید ب��ه خاطرِ 
پرخوری ه��ای روزِ تعطیل آروغ می زنی��د و توی فیس بوک اس��تتوس جدید 
می گذارید و متعجبانه مادربزرگ تان را نگاه می کنید که می خواهد با کینکت 
رکوردِ ش��خصی اش را بزند و جِین کوچول��و هم مدام آیپد جدی��دش را توی 
چش��متان می کند. جامعه ما در حال فروپاش��ی اس��ت. در مرکز این سقوط، 
مقدس ترین واحد اجتماعی؛ یعنی خانواده دارد زوال می یابد. و شما، بله شما، 

هم مسوول آنید.
چرا؟ زیرا با روابطی که روی اینترنت با دوستان و آش��نایانتان برقرار کرده اید، 
فعالانه با متهمی جانی همدست شده اید، متهمی که به شکلی نظام مند توازن 
اجتماعیِ متزلزلی را بر هم می زند که نقطه تمایز ما از انسان های اولیه است. یک 
تیتر دیوانه وار می گفت » اینترنت موجب مرگ می شود«، دیگری هم این طور 
بود: » اینترنت بچه هایمان را معتاد کُدها کرده!« شما همان جا نشسته اید، توییت 
می کنید و خبر ندارید که آن فلوت زنِ افس��ون گر دارد می آید تا خانواده تان را 

بفرستد قعرِ دره.

 
خدایا، بس کنید. افول خانواده سنتی از همان زمانی مطرح بود که قابیلِ روانی 
به خاطر ارث پدری برادرش، هابیل، را کشت و هملت، نخستین نمونه افراطی 
آدم های احساساتی، با کینه و س��ردی روی صحنه به مادرش زخم زبان زد که 
پدرش را او مسموم کرده. در ۶۰ سال گذشته، نقش آن فلوت زن را جیمز دینِ 

گروه بیتلز، با موهای وزوزی و نوجوانی همیشگی اش، جیمی پیج هوسران، ماریو، 
قارچ خورِ خیکی و مریلین منسونِ شیطان پرست بازی کرده اند. حالا که به قرن 
بیست و یکم رسیده ایم، آن فلوت زن شده است دانشجوی بدشناسِ ترک تحصیلی 
هاروارد؛ یعنی مارک زاکربرگ. بگویید کجایش بد است؛ راستش را بخواهید، من 

که فکر می کنم وضعمان خیلی هم خوب است.

 
محققانی که از دورانِ پیش از اینترنت، روی موضوع خانواده کار می کردند، پیش 
از این می گفتند که با رشد فردگرایی، زندگی خانوادگی رو به ضعف می رود. قبل 
از آمدن صدای اعتراضتان را می شنوم: »آخه، آخه، آخه، پس بچه ها چی؟ اون ها 
تو اینترنت کارهای بد یاد می گیرن!« درست است، اما قبلا هم توی خیابان ول 

می گشتند و آنجا هم کارهای بد یاد می گرفتند.
ایمیل، پیامک های دائمی و فیس بوک، روند رو به رشدِ طلاق آغاز شد. آن وقت ها 
خانواده ها وعده های غذای��ی کمتری در کنار هم می خوردن��د. این مکر بزرگ 
ترهای عصر مدرن است که انگشت اتهام را سمتِ فناوری بگیرند که آن را درک 
نمی کنند و در نتیجه آن را مسوول رفتارهای نسل نو می دانند، رفتارهایی که 

نمی توانند کنترلش کنند.
حالا که ما این قدر در زندگی واقعی از یکدیگر می ترس��یم ک��ه در خانه بغلی 
را نمی زنی��م تا ی��ک فنجان ش��کر بگیریم، نکند طرف تفنگ داش��ته باش��د 
یا بچه ب��از باش��د، اینترنت تنها راه ماس��ت ب��رای بیرون رفت��ن از قفس های 

 دوست داشتنی، خطرناک 
و مفید؛ مواظب همه چیز باشیم
با سواد رسانه ای در رسانه ها هم می شود غرق شد

با یک نگاه کلی به س��یر تحولات زندگی اجتماعی و تمدن بش��ری، انس��ان از 
منظر ارتباطی دو دوره   نس��بتا طولانی، یعنی عصر ارتباط ش��فاهی یا سمعی و 
عصر ارتباط کتبی یا بصری را پشت سر گذاشته است و از زمان ظهور نخستین 
 وس��ایل ارتباط جمعی تا به ام��روز در عصر ارتب��اط رس��انه ای و الکترونیکی

سیر می کند.
به عقیده  مک لوهان تحولاتی که در طی این ادوار روی می دهد، در واقع نهایتا 
رجعتی است به نظام قبیله ای اولیه )عصر ارتباط ش��فاهی( که در عصر ارتباط 
کتبی به فردیت گرایی تبدیل ش��ده بود. و این همان »دهکده  جهانی« اس��ت 
که مک لوهان در س��ال ۱۹۶8 در کتابی تحت عنوان »جنگ و صلح در دهکده  

جهانی« از آن سخن به میان می آورد.
مک لوهان دنیای امروز را دنیای الکترونیک می داند و معتقد است که در دنیای 
الکترونیک؛ حوادث، اشیا و موجودات در یکدیگر فرو می روند، با یکدیگر رابطه 
پیدا می کنند، جدایی ها از بین می رود،  تمایزات فراموش می ش��ود، شباهت ها 
خودنمایی می کن��د و بدین ترتیب محیط جدید به وج��ود می آید؛ محیطی که 
می توان آن  را یک دهکده جهانی نام گذاری کرد. یک دهکده  بزرگ جهانی که 

خصوصیات قبیله ای را در مقیاس وسیع تر محفوظ می دارد.

 
امروز با گسترش فناوری ها و وس��ایل ارتباط جمعی نوین و در پی آن گسترش 
اینترنت و علی الخصوص صفحات اجتماعی مجازی از قبیل؛ فیس بوک، وایبر، 
تانگو، اینستاگرام، واتس آپ و... زندگی و روابط اجتماعی اقشار مختلف جامعه 
و در صدر آن جوانان دستخوش تغییر شده است. از این رو است که شاید دیگر 
نتوان مانند بسیاری از منتقدان نظریات مک لوهان، پیش بینی های او از آینده را 

به حساب جامعه شناسی تخیلی گذاشت.

 
ظهور اینترن��ت به عنوان رس��انه ای قدرتمند در س��ال های اخی��ر دوباره باب 
گفت وگوهایی جدید را در خصوص نقش رس��انه ها گشوده اس��ت. اینترنت به 
مثابه  یک رس��انه در س��ال های اخیر رش��د حیرت انگیزی کرده است و نویدها 
و تهدیدات بس��یاری را به همراه داش��ته اس��ت. رس��انه ای که س��ال ها پیش 
مک براید در گزارش خود ب��ه کمیس��یون بین المللی مطالعه  مس��ائل ارتباط 
یونس��کو، از آن به عن��وان صنعتی جدید تح��ت عنوان »صنع��ت تفریحات« 
یاد می کند، امروزه بر بس��یاری از وج��وه زندگی اجتماعی افراد جامعه س��ایه 
 افکنده اس��ت و ب��ه یک��ی از عظیم تری��ن دغدغه های انس��ان م��درن تبدیل

شده است.
روزانه قریب به 4۰۰ میلیون نفر در سراس��ر دنیا از اینترنت اس��تفاده می کنند 
که یکی از کاربرده��ای اصلی آن برق��راری ارتباط اجتماعی با دیگران اس��ت. 
شاید عیب اصلی ارتباط اینترنتی آن اس��ت که در فضای مجازی ارتباط اساسا 
بر متن اس��توار است و از نش��انه های بصری و ش��نیداری تعامل رو در رو کمتر 
بهره می ب��رد. علیرغم جنبه ه��ای مثبت از قبی��ل جنبه های آموزش��ی و ارائه 
خدمات ارتباط��ی و مواردی از این دس��ت، رایانه و اینترن��ت جنبه های منفی 
نیز دارد. مطالع��ات آفو خاطر نش��ان می کند که اس��تفاده از اینترنت س��بب 
 ایجاد احس��اس تنهایی و انزوای اجتماعی و دوری از خان��واده و به طور کلی کاهش 

سلامت روانی می شود.

 
شبکه های اجتماعی مجازی نسلی جدید از صفحه های اینترنتی هستند 
که بر اس��اس نیاز مخاطبان طراحی شده اس��ت. افراد با ورود به این گونه 
ش��بکه های مجازی وارد دنیای جدیدی می ش��وند که نش��أت گرفته و 
تاثیر پذیرفته از فضای واقعی ب��وده و رویداده��ا و بحث ها حول  و حوش 

دل مشغولی های انسان معاصر در دنیای واقعی است.
در اینجا یکی از تهدیدات اساس��ی اینترنت خودنمایی می کن��د و آن اینکه؛ 

استفاده از اینترنت به تدریج جایگزین روابط واقعی انسان ها در زندگی روزمره 
می شود. از دیدگاه ایشان اینترنت ابزاری است که از طریق ایجاد و فراهم آوردن 
فضایی مجازی برای ایجاد رابطه، افراد را از دردسر روبرو شدن با دیگران و قرار 
گرفتن در وضعیت جهان واقعی رها می سازد. و این مجازی شدن سرآغازی است 
برای برچیدن روابط واقعی قشر وسیعی از جامعه و به تبع آن مشکلات عدیدی 
همچون انزوای اجتماعی و فاصله گرفت��ن از روابط و تعاملات واقعی بین افراد. 
چنانکه شری تورکل، استاد دانشگاه ماساچوس��ت نیز معتقد است: افرادی که 
میزان زیادی از وقت خود را صرف روابط آنلاین می کنند، در موقعیتی بس��یار 
تنهاتر و منزوی تر از زندگی غیرمجازی خویش قرار می گیرند. این شرایط عواقب 
ناگوار بسیاری به دنبال دارد که به اظهار وی از دست رفتن قدرت کلام در افراد 
یکی از بحرانی ترین عواقب این امر است. و این ش��اید تلنگری باشد برای قشر 
وس��یعی از جامعه که اکثریت آن را جوانان و نوجوانان ش��امل می شود. قشری 
 که امروز بدون توج��ه به عواقب ناگ��وار اعتیاد به فضاهای مج��ازی روز به روز 

رو به ازیاد است. به طوری که حتی در بین بسیاری از افراد جامعه، عضویت در 
این گونه شبکه های اجتماعی مجازی، به عنوان یک پوزیشن 

روشنفکری و مدرن بودن تلقی می شود. همان شبکه های 
مجازی که توسط ش��رکت های بزرگ کاپیتالیستی 

جهانی هدایت و ساپورت می ش��ود و در پی ایجاد 
بازار واحد جهانی برای اش��اعه  و ف��روش افکار و 

اجناس تزریقی خود است. 

 
کاپیتالیسمی که تونیس در سال ۱۹۳۵ 
روزنامه های کثیرالانتشار را ابزار بزرگی 
در دس��ت آن می داند و بعده��ا کازینو 
»ق��درت تلویزیون« را ط��رح می کند؛ 

به نظر می رس��د که ام��روزه با توانی 
مضاع��ف و در قالب��ی جدی��د، 

شبکه های اجتماعی مجازی را 
دس��تاویز خود قرار داده است 
 ب��رای تحکی��م س��لطه خود 

بر جامعه  جهانی....

اینترنت خانواده مدرن امروزی را از بین نبرده، نجات داده است

اینترنت، له یا علیه خانواده؟
برگرفته از نشریه گاردین / ترجمه: نجمه رمضانی

آسیب شناسی صفحات   اجتماعی مجازی

به کجا چنین شتابان؟! 
رضا بصیری راد
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طلاکاری شده مان و در مقایسه با بقیه نقشه های فرار، روش خیلی مناسبی هم 
محسوب می شود.

 
اینترنت خانواده را از بین نمی برد؛ اگر هم کاری کند، نجات خانواده است. ما در 
دنیایی زندگی می کنیم که به شکل فزاینده ای گذراست، دنیایی که نیاز به گذران 
زندگی، در همه کشورها، مهاجرت دست جمعی افراد به مراکز شهری را افزایش 
داده است. بچه ها از والدین خود جدا شده اند، خواهر و برادرها از هم دور افتاده اند 

ولی اینترنت ابزارهایی به ما می دهد که ارتباط را آسان می کنند.
من در بریتانیا زندگی می کنم و تقریبا بدون هی��چ هزینه ای با مادرم در هند و 
پدرم در لویزیانا ارتباط دارم. مامان مطالبم را در توییتر و فلیکر دنبال می کند 

و احتمالا حالا بهتر از هر زمان دیگری در دوران بزرگسالی ام، مرا می شناسد.
چیز جدیدی نیست؛ در گزارش گروه اینترنت و زندگی آمریکایی ها در موسسه 
پیو۹ در سال ۲۰۰۸ نتیجه گیری شد: »فناوری، صورت های جدیدی از ارتباط 
خانوادگی را ممکن س��اخته که حول محور ارتباطات تلفن همراه و تجربیات 
اینترنتی مشترک بنا شده اند.« نزدیکی که اینترنت آن را تسهیل کرده، جایگزین 
ارتباط چهره به چهره نمی شود، اما از بسیاری جهات از هیچی بهتر است؛ مثلا 
از آن جهت که ش��بکه ای جهانی را ایجاد کرده، بسیار بهتر است. گزارش هایی 
داریم که بعضی ها از طریق شبکه های اجتماعی، خانواده شان را بعدِ مدت ها پیدا 
کرده اند، اتفاقی که برای یکی از دوستانم رخ داد. پس از سال ها تلاش بی نتیجه 

برای یافتن خواهر یا برادرش به روش های سنتی، او و خواهرش، رَدی را که در 
فیس بوک از خود بر جا گذاشته بودند دنبال کردند. بعد از کمی سوال و جواب و 

جست وجو، برای اولین بار در زندگیشان به یکدیگر رسیدند.

 
تمام آنچه درباره اش سخن گفتم بر مبنای توصیفی بسیار سنتی از »خانواده« 
اس��ت: خواهر و برادرها، بچه ها، والدین. اما جنس خانواده قرن بیست ویکمی 
با نسل های پیش��ین تفاوت های فراوان دارد. نیک هِنری مدیر جشنواره هفته 
خانواده ملی است. جشنواره ای که اخیرا ایجاد شده، او خانواده مدرن را این طوری 
توصیف می کند »بسیار منعطف تر از قبل است: افراد بسیار نزدیک به شما را هم 
در بر می گیرد، کسانی که در زمان ها و تصمیمات دشوار حمایت تان می کنند«.

گزارش دیگری از پیو دربارۀ س��ال ۲۰۰۹، تمام مناب��ع و مآخذی را که عمق و 
گستره ارتباطات آنلاین را توصیف می کنند، مرور می کند، ارتباطاتی که خارج از 
گروه های خانوادگی صورت می گیرند؛ این گزارش شرح می دهد که فناوری های 
جدید بیش از آنکه افراد را به انزوا تشویق کنند، میان آنها نوعی اتحاد اجتماعی 

ایجاد می کنند که شبیه خانواده است.
فن��اوری وب به خودی خ��ود پایه های نهاد خان��واده را متزلزل نکرده اس��ت. 
قرن هاست که بدون این فناوری این اتفاق در حال وقوع است. ظاهرا تنها اتفاقی 
که می افتد این است که فعالیت آنلاین ما دارد این الگوی نگران کننده را به عقب 

باز می گرداند. پس ادامه دهید!

 دوست داشتنی، خطرناک 
و مفید؛ مواظب همه چیز باشیم
با سواد رسانه ای در رسانه ها هم می شود غرق شد

گزارشی از نشست »آسیب های روانی و اجتماعی در فضای مجازی«

آموزش خانواده ها ریشه کاهش آسیب های 
فضای مجازی
 زکیه جور ابراهمیان

بیست و نهمین همایش »سلامت و زندگی با عنوان آس��یب های روانی و اجتماعی در 
فضای مجازی« با حضور امیر حسین معماری، پژوهشگر مرکز تحقیقات پزشکی ورزشی 
دانشگاه علوم پزشکی تهران؛ مصطفی راستینه، ریاست بنیاد پیشگیری از آسیب های 
اجتماعی و حسین عنبرستانی، کارشناس ارشد در حوزه فضای مجازی برگزار شد که 
طی آن به  تش��ریح آس��یب های مختلفی پرداختند که فضای مجازی برای خانواده ها، 

کودکان و نوجوانان و در نهایت جامعه دارد.

 کاهش آسیب های نیازمند، همراهی والدین با کودکان است
مصطفی راستینه با اشاره به اینکه چند سالی از مطرح شدن آسیب های فضای مجازی 
در کشور ما می گذرد، گفت: ریش��ه کلی  برای کاهش این آسیب ها به آموزش خانواده 
بر می گردد. این آسیب ها فقط مختص کشور ما نیس��ت، بلکه همه کشورها تا حدی با 
این آسیب ها دست به گریبان و به دنبال راه حلی برای بر طرف کردن آنها هستند. قطع 
ارتباط فرزندان و والدین بزرگ ترین مش��کلی است که ما امروز شاهد وقوع آن هستیم 
به طوری که تبل��ت، تلفن های همراه و... جایگزین ارتباط موث��ر بین والدین و فرزندان 

آنها شده است. این امر، بزرگ ترین اتفاق بدی است که می توانست برای ما رخ دهد.
راستینه ادامه داد: طبق تحقیقات صورت گرفته در سال گذشته، ارتباط کلامی  به 17 
دقیقه و امسال به 1۲ دقیقه رسیده است. این موضوع سرمنشأ آسیب هایی است که ما 
می توانیم جلوی آن را با آموزش خانواده ها بگیریم. برای کارشناسان حوزه های مختلف 
چرایی اس��تفاده یک کودک پنج س��اله از لپ تاپ یا تلفن های همراه قابل فهم نیست. 
والدینی که برای راحتی کار خود، کودکان را به حال خودشان وا می گذارند باید بدانند 
این امر آسیب هایی به جامعه و خود کودک وارد می کند که به هیچ عنوان قابل بازگشت 
نیست.  پلیس امنیت برای سنجش تاثیر ماهواره طی تحقیق سال ۸6 و ۸7 به این نتیجه 
رسید که ماهواره برای کودکان شش تا 1۲ سال ما بحث پرورش، برای نوجوانان 1۲ تا 
1۸ سال بحث آموزش و برای جوانان 1۸س��ال به بالا بحث تخریب خانواده را به همراه 
دارد. خانواده ها برای ارائه راهکارها و روش های درست استفاده از فضاهای مجازی نیاز 

به یک هنرمند سینما، ورزشکار، معلم و... دارند.
او در ادامه گفت: اگر به آسیب های فضای مجازی توجه نشود، تبعات آن از آسیب های 
اعتیاد بیشتر می ش��ود. وجود 57 هزار مرکز ترک اعتیاد در کشور ما آماری نیست که 
بتوانیم به آن افتخار کنیم. فرهنگ ایران و ایرانیان با این موضوع و مسائل همساز نیست. 
در خانواده ها مادران نقش اصلی را در جلوگیری از بروز آس��یب های ناش��ی از استفاده 
فضای مجازی را بر عهده دارند. اما متاسفانه تعداد زیادی از مادران ما به الگوبرداری غلط 
از فرهنگ غربی می پردازند. چرا بچه های ما باید با والدین خود ش��بکه های ماهواره ای 
مانند فارسی وان و ... را ببیند؟ این شبکه برای والدین و فرزندان آنها آسیب زاست و ما 
نباید به راحتی از کنار آنها بگذریم. بلکه باید برای فرزندان خود بیشتر وقت بگذاریم و با 

آنها ارتباط برقرار کنیم. خانواده ها باید با فرزندان خود دوست باشند.

 اختلال حوزه شخصیت در کمین معتادان فضای مجازی 
امیرحسین معماری با اش��اره به فضای ذهنی و روانی که دنیای مجازی ایجاد می کند، 
گفت: شاید تا به امروز بیشتر درباره  بحث های اجتماعی و فرهنگی فضای مجازی شنیده 
باش��ید، اما بحث مهم تر فضای ذهنی و روانی این شبکه هاست. انیشتین جمله ای دارد 
که می گوید:» من از روزی می ترسم که تکنولوژی از تعامل انسانی پیشی بگیرد... چنین 
روزی، جهان نسلی از احمق ها خواهد داشت.« این جمله نشان می دهد که طی سالیان 
گذشته افرادی مثل انیشتین دغدغه تکنولوژی و مسائل مرتبط با آن را پیدا کرده بودند. 
تکنولوژی در فضای مجازی از مغز استفاده زیادی کرده، به طوری که تمام شبکه های 
اجتماعی الهام گرفته از مغز و مهندسی معکوس مغز هس��تند تا از این طریق شروع به 
تولید دانش و تکنولوژی کنند که ما امروزه به آن تکنولوژی عصر جدید و عصر ارتباطات 

می گوییم.
او در ادامه گفت: مغز ارگانی اس��ت که به فضای تکنولوژی س��ود رس��انده است. اما آیا 
تکنولوژی نیز به مغز  سود رسانده است یا خیر؟ آیا پاسخ ذهنی و روانی مناسب به ذهن 
ما داده است یا خیر؟ آیا تکنولوژی به رشد مغز ما کمک می کند؟ آیا با ورود فضای مجازی 

به زندگی، ما راضی تر هستیم؟
او به نتایج تحقیقات مستندی اشاره کرد و گفت: طبق این تحقیقات، افسردگی به عنوان 
ش��ایع ترین اختلال ذهنی می تواند از طرف فضای مجازی سرایت کند. اختلال حوزه 
شخصیت بین افرادی که فضای مجازی را بیش از حد تجربه می کنند، رواج زیادی پیدا 
کرده است. خودشیفتگی و احساس نیاز به حضور در مرکز توجه و دیده شدن نشان از 
آسیب های شبکه های مجازی است.۸۰ درصد پیام هایی که افراد در این شبکه ها برای 
یکدیگر ارسال می کنند، بیش��تر از اینکه درباره  دیگران یا اتفاقات مختلف باشد، درباره  
خودشان است. اختلال وسواس و اختلال ضد اجتماعی از دیگر آسیب های استفاده  زیاد 
از این شبکه هاست. این آسیب ها می خواهند به ما بگویند فضای مجازی با حوزه روان و 
کارکرد مغز ما ارتباط جدی دارند. هر گونه ارتباط منفی که بین استفاده از فضای مجازی 
و سلامت روان اتفاق بیفتد، می تواند به ما هش��دار دهد که شاید یک اختلال در فضای 

مجازی در حال رخ دادن است.
این پژوهشگر در ادامه به دیگر آسیب های اس��تفاده مداوم از فضای مجازی اشاره کرد 
و گفت: افسردگی فیس بوکی، س��ندرم ویبره تخیلی و چندکارگی همزمان که به نظر 
از ویژگی های مثبت فضای مجازی اس��ت، از دیگر آس��یب های فضای مجازی به شمار 
می آید. اگر از دو یا بیشتر از دو  فضای مجازی به طور همزمان استفاده کنیم چندکارگی 
همزمان رخ می دهد که اتفاقات جدی در ذهن ما ایجاد می کنند. مغز علاقه بسیار زیادی 
به اتفاقات جدید دارد. هر یک از سیگنال هایی که از فضای مجازی می گیرید، نقش یک 
محرک را برای ذهن بازی می کند که باعث می شوند هورمون های مختلفی در بدن ما 
رها شود در این صورت وقتی از چند فضا با هم استفاده می کنید میزان لذت شما بیشتر 
می شود و این لذت باعث می شود مغز ما به این چندکارگی تن دهد. این اتفاقات به مرور 
زمان بر روی افرادی که بر یک کار با لذت خیلی زیاد تمرکز می کردند تاثیر می گذارد و 

باعث می شود آنها بر کارهای کوچک با لذت های کوچک تر تمرکز کنند.
معماری در ادامه با تاکید بر اینکه مغز انس��ان در واحد زمان فق��ط یک کار را می تواند 
انجام دهد، گفت: س��لول های مغزی برای اینکه بتوانید همزم��ان از وایبر، فیس بوک، 
ایمیل، تلویزیون، موسیقی و... استفاده کنید، آفریده نشده اند. اگر مغز بتواند چندین کار 

انجام دهد، مهارت کنترل را ب��ه عنوان یکی از مهارت های مهم را همزم��ان 
از دس��ت می دهد. در این صورت اطلاعات به اشتباه 
به قسمت هایی از مغز و حافظه فرستاده 
می ش��ود که مناس��ب آن 
اطلاعات نیست.

همه مان به کفایت از بلایی که ش��بکه های اجتماعی )خصوصا با ظهور جدیدش��ان، شبکه های 
موبایلی(  بر سرمان می آورند خوانده ایم و شنیده ایم و به آن فکر کرده ایم. اما با همه این نشانه ها 

و تنذیرها، هنوز در حال فرو رفتن در این باتلاق هستیم؟ به راستی چرا!؟

 در جریان بودن
به نظر اصلی ترین دلیل حضور بسیاری از ما در ش��بکه های اجتماعی ترس از بی اطلاعی است؛ 
اینکه در جریان اصلی بازی ها حضور نداش��ته باش��یم و از وقایع و موضوعات فراگیر بین مردم 
بی اطلاع باشیم. در واقع با دور شدن آرام از بستر نشریات مکتوب باور کرده ایم که این تنها مسیر 
اطلاع رسانی است که واقعا اینطور نیست. اخبار در شبکه های اجتماعی سندیتی مجعول دارند 
و تکثر و عدم نقش ما در انتخاب محتوایی که برای مطالعه برابرمان قرار می گیرد، نشان می دهد 
که چقدر این تصور ذهنی و متوهمانه است. در واقع تجربه س��ال ۸۸ و جدی شدن شبکه های 
اجتماعی، اینرس��ی برای ترک این فضاها فراهم کرده اس��ت. اما خوب، به م��ا چه؟ من ترجیح 

می دهم نه جزو موج های آینده باشم و نه برابرشان قرار بگیرم.

 اعتیاد به دوستی
خنده های مکرر م��ا هنگام گفت وگوها م��دام در حال تحریک 
هورمونی مغز اس��ت و ما را به این س��بک از ارتباط عادت داده 
است؛ ما مدام در حال ارتباط هستیم، خلوتی نداریم و طعم 
حضورمان در کنار همدیگر در حال دگرگونی است. اتفاقا 
جدایی از این اعتیاد، یک ترس غالب هم وجود دارد که 
با گریز از این فضا از حلقه های دوس��تی حذف شویم؛ 
واقعیت این اس��ت که پربی راه هم نیس��ت؛ جمعی از 
دوستان ما که از این فضا خارج شدند تا حد زیادی از 
تجربه های دوس��تان واقعی نیز به دلیل عدم اطلاع از 

رویدادها حذف شدند و کسی هم یادشان نمی افتد!
ما پیش از این بیش��تر »چندنفری« دور هم جمع 
می ش��دیم و بی��ش از ح��ال حرف ه��ای جدی 
می زنیم؛ در واقع حضور بیش��تر ما در کنار هم 
در ش��بکه های اجتماعی به هی��چ وجه تبدیل 
به جریان س��ازی ی��ا اتحاد عملکرد نش��ده 
 اس��ت و تنه��ا ب��ه خزعبل گویی ه��ا ی��ا

 غر زدن های آنلاین منجر ش��ده است. 
حت��ی فعالیت ه��ای دنی��ای واقع��ی 
دوستانم نیز ریش��ه در تاثیرات ذهنی 
ش��بکه اجتماع��ی پیدا کرده اس��ت؛ 
 گویی همه چیز در میان خود، یک لایه 

جعلی دارد. 

 شکار محتوا
یکی از موضوعاتی که همواره به عنوان توجیهی ذهنی برای خودم مطرح می کنم این است که 
این بستری برای دسترسی به محتوای مورد نیازم است؛ عضو کلونی های مختلف هستم. اما در 
واقع این پیگیری از سر ناگزیری حضور در این ش��بکه ها رخ داده است؛ تلاشی برای اینکه میان 
خزعبل خوانی های شبکه ای محتوایی از این دست هم به دستم برسد. در صورتی که با خروج از 
شبکه های اجتماعی منابع مرجع، پایگاه و نشریات اصلی این محتوا در دسترس است که دچار 
رویکردهای مخاطب فریب همین پایگاه ها در پروفایل های شبکه  اجتماعی نیستند. بسیاری از این 
پایگاه ها در شبکه های اجتماعی محتوای عامه پسندتری را منتشر می کنند تا بیشتر مورد اقبال 
قرار بگیرند. باید باور داش��ت که محتوای واقعی چیزی جز متون بلند، ویرایش شده و منظمی 

چون کتب و نشریات تخصصی نیست؛ جز این خود فریبی است.

 ارتباط با علاقه مندی ها
من از آن دست افرادی هستم که علاقه مندی های بسیاری دارم و در طول زمان از خیلی شاخه ها 
پریده ام؛ این موضوع تا جایی موجب اعتبار شخصی، اطلاعات بیشتر، نفوذ در افراد و موقعیت های 
شغلی متنوع شده است. اما واقعیت این است که از جایی به بعد زمان تعمیق بیشتر است؛ تکثر 
تا جایی ممکن است، موقعیت آزاد دانش آموزی و دانش��جویی امکان فعالیت متکثر را تا حدی 
می دهد، اما زمانی که قرار است درآمد مکفی کسب کنید و برند شاخصی داشته باشید، چاره ای 
جز انتخاب معدودی از این موارد نیست؛ باید بپذیریم نمی توان هم در یک رشته هنری- مهندسی 
شاخص باشیم، هم از ریز وقایع بالکان، اسرائیل و سیاست خارجی با خبر باشیم و هم اخبار جزئی 

شهر را دنبال کنیم و هم فعال عدالتخواه- سیاسی باشیم. 

 برندسازی و شبکه ارتباطات کاری
صادقانه یکی دیگر از دلایل شخصی حضور من در شبکه های اجتماعی، جلوه گری است؛ پرزانته 
شخصی که به من کمک کند تا برند شخصی خودم را بسازم. باید بگویم تا حد زیادی هم به من 
کمک کرده است؛ هم از این نظر که توانسته ام تا حدی برند شخصی ام را اصلاح کنم و به چیزی 
که دوست دارم دیده شوم نزدیک کنم و هم اینکه در بعضی موارد موقعیت مشاغلی را برایم فراهم 
کرده اس��ت. اما باید تاکید کنم از جایی به بعد این فرایند ش��کل دیگری دارد؛ پول و کار واقعی 
بر اس��اس ارتباطات واقعی فراهم می شود؛ ش��اید با جلوه گری گرافیک های وب سایت ها بتوان 
مشتری هایی کسب کرد، اما در همین رش��ته ام قراردادهای اصلی از مسیرهای دیگری تعریف 
می شوند. ضمن اینکه کارفرماهای ش��اخص تر در این فضا حضور ندارند. شاید زمان آن رسیده 
است که شبکه اجتماعی واقعی خود را سر و سامان بدهم؛ کاری که یقینا انرژی بیشتری از چند 

کلیک در شبکه های آنلاین نیاز دارد.

 وای فای!
وای فای و اینترنت موبایل سهم مهلک جاری در زندگی ماست؛ دسترسی نامحدود و لاینقطع به 
اینترنت؛ اینکه مدام آلارم های پیام های شبکه های اجتماعی برسد؛  روی لینکی کلیک کنیم و به 
صفحه ای برسیم؛ از آنجا روی لینک بعدی و همین طور سرگردانی ... وقتی در این باتلاق افتاده ایم 
صحبت کردن از اراده یک شوخی است؛ در باتلاق نمی توان ثابت ایستاد. اراده درباره عدم پریدن 
در باتلاق است نه حفظ موقعیت در باتلاق. آیا ما واقعا به این سطح از دسترسی به اینترنت احتیاج 

داریم؟ ارتباطات رایگان به افراد از طریق شبکه های موبایل به این شرایط می ارزد؟

 و اما راه پیشنهادی برای فرار
فرار از این وضعیت وقتی این سندروم اکثر افراد پیرامونمان را درگیر خود کرده کار راحتی نیست؛ 
روی اراده و میانه ایستادن هم برحسب تجربه نمی شود ایس��تاد. در عوض من تصمیم گرفته ام 

کمی برنامه زندگی ا م را تغییر دهم. 
شبکه های اجتماعی و حتی شبکه های موبایلی را که استفاده اصلی شان استفاده کاری است از 
روی موبایل پاک خواهم کرد و به لطف نسخ دسکتاپ به لپ تاپ محدودشان خواهم کرد. پایین 
آوردن ساعات کار به موقعیتی که سر حال و با توان مطالعه به خانه برسم فرصت بیشتری برای 
زندگی عادی فراهم خواهد کرد و ساعت خواب را منظم و امکان مطالعه صبحگاهی را فراهم تر 

خواهد کرد.
 امید دارم به موقعیتی برس��م که با کنارگذاش��تن تلفن همراه، دوباره ب��ه دفترچه های کاغذیم 

روی بیاورم. 

اینترنت خانواده مدرن امروزی را از بین نبرده، نجات داده است

اینترنت، له یا علیه خانواده؟
برگرفته از نشریه گاردین / ترجمه: نجمه رمضانی

چرا خودمان دوست  داریم غرق شویم؟

خود فراموشی در باتلاق وب۲
محمدمسیح یاراحمدی
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ب��ا نزدیک ش��دن به روزه��ای پایان��ی فصل 
تابس��تان و بازگش��ایی مدارس ودانشگاه ها 
 بهتری��ن زم��ان رون��ق بازارکامپیوت��راز راه 
می رسد. بازار کامپیوتر برخلاف دیگر بازارها 
که رونقش��ان از فص��ل بهار آغاز می ش��ود، 
ش��کوفایی و دوباره زنده شدنش با فرارسیدن فصل 

پاییز رخ می دهد.
آغاز س��ال ۹۴ با تفاهم هس��ته  ای ایران با گروه ۵+۱ 
همزمان بود و مساله ای  که ذهن همه مردم و دولتمردان 
را به خود معطوف کرد، این نکته  بود که آیا با رفع تحریم  
ها بازار کامپیوتر شاهدکاهش قیمت ها خواهد بود یانه؟

به گفته فعالان این صنف تاکنون با باقی ماندن تنها 
یک ماه به فصل رون��ق بازارکامپیوتر، خبر چندانی 
 از خرید و ف��روش در این بازار نیس��ت ووضعیت به 

گونه ای اس��ت که کس��به با احتیاط اق��دام به وارد 
کردن انواع کامپیوتر می کنن��د، زیرا نگرانند جنس 
 را گ��ران بخرند و بعد مجبور ش��وند مطاب��ق با بازار

ارزان تربفروش��ند و دچ��ار ضرر و زیان ش��وند و نیز 
از س��ویی دیگر خری��داران هم تاجایی ک��ه به واقع 
مجبورنباشند اقدام به خرید نمی کنند و منتظرند تا 
شاید براثر توافقات هسته ای کاهش قیمت ها راشاهد 
باشند.رییس اتحادیه صنف خدمات رایانه شهرستان 
اصفهان در این خصوص گفت: هر ساله با بازگشایی 
مراکز آموزش��ی، مدارس و دانش��گاه ها بازارفروش 

کامپیوتر و لپ تاپ جان می گیرد و زنده می شود.

فعالیت حدود 700  واحد صنفی تولید و فروش 
رایانه در اصفهان

مجید کرباسچی اذعان داش��ت: در استان اصفهان 
حدود 700 واحد صنفی در ح��وزه  تولید و فروش 
سیستم های رایانه ای و خدمات فناوری اطلاعات و 

ارتباطات درحال فعالیت هستند .
وی ادام��ه داد: ب��ا وارد ش��دن به نیمه دوم س��ال، 
بازارکامپیوترو IT واقعی می ش��ود و از رکود خارج  

می شود.
ریی��س اتحادیه صن��ف خدمات رایانه شهرس��تان 
اصفه��ان خاطرنش��ان ک��رد: در ح��ال حاض��ر 
بازارکامپیوتر در اصفهان رونق چندانی ندارد و افراد 
منتظر کاهش قیمت ه��ا براثر توافقات هس��ته ای 
هس��تند، اما تاکنون اختلاف قیمتی رخ نداده است 
و درواقع فروشندگانی که اقدام به وارد کردن انواع 
 کامپیوتر می کنند،خب��ر از عدم تغیی��ر قیمت ها

 می دهند.
کرباس��چی تصریح کرد: رایانه جز جدانشدنی نسل 
جدید اس��ت و درواقع تاثیر و نف��وذ آن در زندگی 
روزمره به قدری ش��دت گرفته اس��ت که حذف آن 
غیرممکن است؛بنابراین در هر زمانی نیاز به خرید 
آن احساس می شود؛ اما شرایط کنونی به گونه ای 
است که افراد ترجیح می دهند برای خرید به سمت 

بازار نروند و منتظر کاهش قیمت ها بمانند.
وی افزود: با تغییرات بسیار گسترده ای که در دنیای 
فناوری اطلاع��ات و ارتباطات رخ داده اس��ت،همه 
افراد در هر سن و شغل و منصبی نیاز به رایانه دارند 
ولی نوع در خواست ها متفاوت شده و فروشگاه های 
عرض��ه کامپیوتر و لپ تاپ در واق��ع به محلی برای 
دیدن انواع و اقسام فناوری های روز تبدیل شده اند.

  تاثیرگس�ترده آی ت�ی بر دنی�ای امروز 
انکارناشدنی است

ریی��س اتحادیه صن��ف خدمات رایانه شهرس��تان 

اصفهان تصریح کرد: فروش��ندگان بای��د به دنبال 
راه هایی برای برطرف کردن نیازهای مردم باش��ند 
و بتوانن��د ب��ه هرکس��ی بنابرنوع نی��ازش خدمات 
ارائه دهند،چنان که اکنون  بس��یاری از واحدهای 
کاری فناوری اطلاع��ات ایران توانس��ته اند در کار 
خ��ود تغییرات��ی ایجادکنن��د و درهمی��ن اوضاع 
 به ظاهر نابس��امان اقتصادی رش��د چش��مگیری

 داشته اند.
کرباسچی درادامه از تغییر نام اتحادیه رایانه اصفهان 
خبرداد و اظهارداش��ت: ن��ام اتحادی��ه رایانه دیگر 
مناس��ب فعالیت های تحت نظ��ارت اتحادیه نبود 
 وهمه آنها را پوش��ش نم��ی داد،زیرا دیگ��ر مانند 
دهه های قبل کامپیوتر وس��یله ای مس��تقل وتک 
کارب��ری نیس��ت؛بنابراین تصمیم گرفته ش��د نام 
اتحادی��ه رایانه به ن��ام کامل اتحادی��ه صنف تولید 
و ف��روش سیس��تم ه��ای رایان��ه ای و خدم��ات 
 فناوری اطلاع��ات و ارتباطات تبدیل ش��ود،تا همه 

فعالیت های تحت نظارت اتحادیه را در بربگیرد.
وی تاکید کرد: در دنیای ام��روز اغلب کارها بدون 
بس��تر آی تی انجام شدنی نیس��تند و باید نیازهای 

واقعی مردم را جست وجو کرد و به آنها ارائه کرد.
ریی��س اتحادیه صن��ف خدمات رایانه شهرس��تان 
اصفهان درخصوص پیش بینی تاثیر توافقات بربازار 
خرید و فروش کامپیوتر گف��ت: واقعیتی که وجود 
دارد این اس��ت که پیش از تحریم ها ه��م واردات 
کالای IT به کش��ور ما ص��ورت می گرف��ت؛ اما به 
 دلیل اینکه معلوم نبود که این کالاها به مقصد ایران 
می رسد از طریق فروش��نده های دست چندم و با 
قیمت گران تر خریداری و وارد کش��ور می شد؛ اما 
اکنون اگر وارداتی صورت بگیرد به صورت رسمی و 
قانونی است و مسلما افزایش قیمت توسط واسطه 

گران تقلیل خواهد یافت.

معاون برنامه ری��زی و ام��ور اقتصادی وزی��ر نیرو با بی��ان اینکه هر مت��ر مکعب آب 
شیرین سازی شده 3 هزارتومان تمام می شود، خاطرنشان کرد: امیدواریم با توسعه آب 

شیرین کن ها بخشی از مشکلات کم آبی در جنوب کشور برطرف شود.
علیرضا دائمی گفت: وزارت نیرو یک دستگاه تخصصی است که وظیفه تامین آب و برق 

برای همه مصارف بخش های مصرف کننده را بر عهده دارد.
وی افزود: طبعا بس��یاری از فعالیت ها به تامین پایدار آب و برق بستگی دارد که برای 

تحقق این موضوع نمی توان از علوم جدید چشم پوشی کرد.

دائمی با بیان اینکه سیاست وزارت نیرو در صنعت برق افزایش راندمان بخش تولید و 
استفاده از انرژی های تجدیدپذیر است، گفت: نصب ۵ هزار مگاوات نیروگاه تجدیدپذیر 

در برنامه های وزارت نیرو قرار دارد.
وی از همکاری نزدیک وزارت نیرو با شرکت های دانش بنیان خبر داد و گفت: وزارت 
نیرو ارتباط نزدیکی با دانش��گاه ها و مراکز علمی دارد و شرکت های دانش بنیان نقش 
مهمی در سرعت بخشیدن به دستیابی و استفاده از فناوری های جدید در صنعت آب و 

برق دارند.دائمی تصریح کرد: همواره تلاش ما مبتنی بر استفاده از توان داخلی است.

سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس گفت: در نشست مشترک این کمیسیون با وزیر 
نفت، اعضا بر بازپس گیری سهم ایران از بازار نفت بعد از رفع تحریم ها تاکید کردند.

 حس��ین امیری خامکانی  درباره نشست مشترک کمیس��یون انرژی مجلس با وزیر 
نف��ت و معاونانش گف��ت: در این نشس��ت بر رعایت س��قف تولید اوپک تاکید ش��د؛ 
چراکه متاسفانه در س��ال گذشته س��قف تولید اوپک رعایت نش��د و به همین دلیل 
قیمت نفت کاهش یافت.با تش��دید تحریم ها صادارت نفت ایران کاهش یافت در این 
 شرایط برخی کشورها سهم ما را در بازار نفت گرفتند. با تغییر شرایط اکنون آنها باید

 عقب نشینی کنند.
وی افزود: باید سهم بازار نفت ایران بازیابی شود و نباید بگذاریم که اجرای آن به تاخیر 
بیفتد؛ افزایش صادرات نفت ایران نباید به عنوان افزایش تولید و عرضه نفت تلقی شود.

وی یکی از مسائل مطرح شده از سوی اعضای کیمسیون انرژی را اعتراض به بکارگیری 
نیروهای غیر بومی در پروژه های نفتی عنوان کرد و گفت: وزیر نفت در این مورد تاکید 
کرد براساس تصمیم گیری دولت قرار شد میزان استفاده از نیروهای بومی در پروژه های 

نفتی ابلاغ و اجرایی شود. 

بیزینس مانیتورمنتشرکرد؛
چشم انداز صنعت پتروشیمی 

ایران پس از تحریم ها
بیزینس مانیتور با اش��اره به اینکه صنعت پتروشیمی 
ایران از نتایج توافق هسته ای به دست آمده بین تهران 
و قدرت های جهانی منتفع خواهد شد نوشت: صنعت 
پتروش��یمی ایران هنوز به طور کامل از مزایای وجود 

منابع عظیم گازی کشور منتفع نشده است.
بیزین��س مانیت��ور ط��ی گزارش��ی نوش��ت: صنعت 
پتروش��یمی ایران از نتایج توافق هس��ته ای به دست 
آمده بین تهران و قدرت های جهانی منتفع خواهد شد، 
اما تا زمانی که مشکلات مربوط به مواد خام مورد نیاز 
حل نشود، و درهای این صنعت به روی سرمایه گذاری 
و فن آوری خارجی باز نش��ود، مش��کلات ساختاری 

همچنان پابرجا خواهد بود.
با این حال، اگر توافق پابرجا باقی بماند، چش��م انداز 
رش��د قوی متکی بر صادرات مثبت است و دولت نیز 
قصد دارد ظرفیت صنعت پتروشیمی را از 60 میلیون 
تن در سال فعلی تا س��ال 2020 به ۱00 میلیون تن 

برساند.
 تحری��م ها ب��ه دلیل پس��رفت اقتص��اد داخل��ی، نبود 
سرمایه گذاری و مشکلات در صدور محصولات تولیدی، 
تاثیرات زیانباری بر صنعت پتروش��یمی کشور داشته 
اس��ت. تولید کنندگان محصولات پتروشیمی در ایران 
مس��تقیما هدف تحریم ها قرار گرفته اند. لغو تحریم ها 
موجب افزایش فعالیت مجتمع های پتروشیمی از 68 
درصد )در سال 20۱۴( به ارقام بالاتر خواهد شد و این در 
حالی است که ظرفیت پتروشیمی کشور هم افزایش 
خواهد یافت. در س��ال ۱6/20۱۵ ایران قصد دارد ۱۱ 
واحد پتروشیمی افتتاح کند و این ظرفیت تولید کشور 

را 6 میلیون تن افزایش خواهد داد.
اروپا از بازارهایی است که تولیدکنندگان ایرانی قصد 
صدور محصولات خود به آن را دارن��د، اما آنها باید بر 

مشکلات ساختاری عمده در این بخش فائق آیند. 

خبر اول
گروه اقتصاد پاییز؛ بهار بازارخرید و فروش رایانه در کشور

رفع تحریم ها دست واسطه گران را از بازار رایانه ایران قطع می کند 

هزینه شیرین سازی یک مترمکعب آب؛ ۳000 تومان
سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس:معاون وزیر نیرو خبر داد؛

مجلسی ها خواستار بازپس گیری سهم ایران از بازار نفت شدند
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آیا کنار گذاشتن پول برای جهاز حکم خرید اجناس را دارد؟

حضرت آی�ت الله خامن�ه ای: کنار گذاش�تن پول خمس 
دارد؛ مگر آنکه به فرزند هدیه ش�ود و یا اینک�ه تا 2 ماه 

دیگر صرف شود. 

کارکردهای مطلوب انفاق
 در رشد و توسعه اقتصادی 

انفاق، در آموزه های دینی به دلایل ذیل از عناصر رش��د و توس��عه 
اقتصادی محسوب می شود  و کارکردهای مطلوب آن به شمار می آید: 

1- موجب افزایش روزی و جلوگیری از فقر اقتصادی می شود.
2- از چرخش ث��روت و قرار گرفتن آن در دس��ت ع��ده ای خاص 

جلوگیری به عمل آمده و تعادل اقتصادی به وجود می آید. 
 ۳- از بسیاری مفاسد اخلاقی و اجتماعی ناش��ی از سرمایه داری و 
بی عدالتی در توزیع ثروت ها و امکانات اقتصادی در جامعه جلوگیری 

می شود. 
4- از فاصله های طبقاتی کاسته ش��ده، پیوندهای اجتماعی و روح 
همبستگی تقویت می گردد و فسادهای ناش��ی از فقر و تنگدستی 

کاهش می یابد. 
5- تکامل مطلوب روحی افراد جامعه را ب��ه همراه تکامل معقول و 
کارآمد اقتصادی فراهم می سازد و امنیت اجتماعی و اقتصادی جامعه 

را افزایش می دهد. 
6- زمینه رضایتمندی در زندگی انس��انی و راضی بودن به مقدرات 
الهی را فراهم نموده و فضایل اخلاقی را در جامعه رش��د و گسترش 

می دهد. 

براساس ادعای یک روزنامه عربی؛
 با افزایش صادرات نفت ایران سال های 
سختی در انتظار عربستان خواهد بود

یک روزنامه عربی طی مقاله ای با اش��اره به جنگ نفتی میان ایران و 
عربستان نوشت که با افزایش صادرات نفت ایران پس از برداشته شدن 

تحریم ها، سال های سختی در انتظار عربستان خواهد بود.
 روزنامه الرای الیوم نوشت: به نظر می رسد که غرق شدن خاورمیانه در 
چندین جنگ در عراق و لیبی و سوریه و یمن برای نابودی توانایی های 
اقتصادی و زیرس��اخت های آن کافی نبوده و منطقه خاورمیانه هم 
اکنون در آستانه یک جنگ نفتی ویران گری قرار دارد که در دو طرف 
آن عربستان سعودی و ایران قرار دارند. بیژن زنگنه، وزیر نفت ایران 
قاطعانه گفت: ایران مصمم اس��ت تولید نفت خود را بلافاصله پس 
از برداشته ش��دن تحریم ها به میزان یک میلیون بشکه نفت در روز 
افزایش دهد و بدون در نظر گرفتن قیمت، نفت خود را در بازارهای 
جهانی به فروش برساند. این روزنامه نوشته است: سران ایران تصمیم 
استراتژیکی برای بازیابی کامل سهم نفتی خود اتخاذ کرده اند که طی 
آن صادرات 600 هزار بشکه ای نفت به اروپا را دوباره در دست بگیرند.

بهره برداری از 11 پروژه فرودگاهی 
در کشور 

در هفته دولت ۱۱ پروژه فرودگاهی ب��ه ارزش ۱86 میلیارد و ۵۴0 
میلیون ریال با حضور مسوولان شرکت فرودگاه های کشور و وزارت 

راه وشهرسازی به بهره برداری می رسد. 
 براساس این گزارش، در مجموعه پروژه های قابل افتتاح در صنعت 
فرودگاهی کش��ور یک پروژه در اراک،دو پروژه در استان تهران، دو 
پروژه در استان اردبیل، یک پروژه در استان خراسان شمالی ،یک پروژه 
در فرودگاه یزد ، یک پروژه در اس��تان مرکزی ، یک پروژه در استان 
چهارمحال و بختیاری ، یک پروژه در استان کردستان و یک پروژه در 

استان اصفهان در هفته دولت به بهره برداری می رسد.

احکام
گروه اقتصاد

سبـک زندگی
سید مهدی  سلطانی

خبر

دی
حم

از ا
مهن

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس ش��ورای اسلامی با اشاره 
به کلنگ زنی پروژه نمایشگاه بزرگ اصفهان گفت: ساخت 
این مرکز نمایشگاهی با توجه به طراحی عظیم و قابل توجه 
آن می تواند تحولی بزرگ را در نحوه برگزاری نمایشگاه های 
کشور پدید آورد.  سید ناصر موسوی لارگانی در گفت و گو با 
واحد رسانه شرکت نمایشگاه های بین المللی استان اصفهان، 
افزود: همچنین تکمیل شدن این مجموعه مجهز، می تواند پذیرش 
مهمانان داخلی و خارجی را با امکانات بیش��تر همراه کند و حتی 

اصفهان میزبان برگزاری نمایشگاه های بزرگ خارجی شود. 
نماینده مردم فلاورجان در مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: یکی 
از معرف های هر استان، نمایشگاه بین المللی آن استان است و هم 
اکنون با توجه به صنعتی بودن استان اصفهان، جای یک نمایشگاه 

بین المللی بزرگ خالی است. 
به گفته وی معمولا وقتی نمایشگاهی در اصفهان برگزار می شود، 

با توجه به محدودیت مکان کنونی نمی توان در حد و اندازه استان 
اصفهان نمایشگاه را برگزار کرد و امکان ارائه خدمات به همه کسانی 

که داوطلب دریافت غرفه هستند، وجود ندارد. 
وی با اشاره به همت شرکت نمایشگاه های بین المللی استان اصفهان 
و استانداری و شهرداری اصفهان در عملیات اجرایی نمایشگاه بزرگ 
اصفهان گفت: با توجه به اینکه این پروژه در صورت تکمیل شدن و 
بهره برداری درآمدزایی بالایی خواهد داشت، برگشت صد درصدی 

سرمایه سرمایه گذاران، تضمین شده است. 
وی اضافه کرد: اگر شورای شهر اصفهان نیز به این طرح کمک کند 
و مصوبات لازم را در اختیار شهردار قرار دهد، این پروژه طبق برنامه 

زمان بندی و بدون وقفه به پایان خواهد رسید.  
موسوی لارگانی با اش��اره به وجود رکود در وضعیت صنعت کشور 
گفت: تاکنون کنترل تورم تا حدودی ساماندهی شده اما رکود تقریبا 

بخش صنعت و کشور را فلج کرده است.  
وی یکی از دلایل این مساله را حمایت ناکافی از بخش تولید و صنعت 
 خواند و افزود: قرار بود 30 درصد درآم��د حاصل از افزایش قیمت

حامل های انرژی در اختیار این بخش قرار گیرد، اما نه تنها این امر 
محقق نشد، بلکه هزینه های سنگین به تولیدکننده ها تحمیل شده 
و قدرت رقابت از آنها در برابر کالاهای وارداتی گرفته شده است. این 
نماینده مجلس، واردات بی رویه را عاملی مهم در تشدید مشکلات 

صنایع داخلی کشور دانست و افزود: جدیت در نظارت ورود کالا به 
کشور وجود ندارد و امکانات لازم در گمرک ها فراهم نیست.  وی با 
اشاره به تاثیر نمایشگاه ها در حل بخشی از این مشکلات اقتصادی 
اظهار داشت: برگزاری نمایشگاه های با کیفیت در مکانی مناسب، 

می تواند بخشی از مشکلات صنعت کشور را حل کند.  

اصفهان امکان میزبانی نمایشگاه های خارجی را فراهم می آورد 
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس:   

معاون وزیر جهاد کشاورزی گفت: امسال برای نخستین بار گندم 
وارد نمی کنیم و هیچ نیازی به واردات نداریم.

علی قنبری رییس شرکت مادرتخصصی بازرگانی دولتی ایران با اشاره 
به اینکه تا امروز 7 میلیون و 800 هزار تن گندم تضمینی از کشاورزان 

خریداری شده است، افزود: براساس برآوردهای انجام شده میزان 
خرید تضمینی گندم تا پایان  فصل؛ یعنی تا اواسط مهر امسال از 
8 میلیون تن عبور خواهد کرد. وی گفت: با این میزان خرید نیاز 
بخش خبازی کشور به گندم تامین خواهد شد و علاوه بر این ذخیره 

خوبی از سال گذشته برای تامین نیاز 6 ماهه کشور در اختیار داریم.
معاون وزیر جهاد کشاورزی و رییس شرکت مادر تخصصی بازرگانی 
دولتی ایران تاکید کرد: امسال برای تامین نیاز بازار داخل از گندم 
تولیدی کشور استفاده می کنیم بنابراین گندم وارد نخواهیم کرد.

قنبری ارزش ریالی خرید تضمینی گندم را ۹ هزار و ۱00 میلیارد 
تومان اعلام کرد و افزود: تاکنون حدود 7 هزار میلیارد تومان از پول 
کشاورزان پرداخته شده و حدود 2۱00 میلیارد تومان دیگر باقی 

مانده است.

معاون وزیر جهاد کشاورزی خبر داد:

امسال برای نخستین بار واردات گندم نداریم

ت
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با نزدیک ش��دن ب��ه روزه��ای پایانی فصل 
تابس��تان و بازگش��ایی مدارس ودانشگاهها 
بهترین زم��ان رونق بازارکامپیوت��رازراه می 
رس��د.بازار کامپیوتر برخلاف دیگ��ر بازارها 
که رونقش��ان از فص��ل بهار آغاز می ش��ود ، 
ش��کوفایی و دوباره زنده شدنش با فرارسیدن فصل 

پاییز رخ می دهد.
آغاز سال ۹۴ با تفاهم هس��ته  ای ایران با گروه ۵+۱ 
همزمان ب��ود و مس��ئله ای  که ذهن هم��ه مردم و 
دولتمردان را به خود معطوف ک��رد، این نکته  بود 
که آیا با رفع تحریم  ها بازار کامپیوتر ش��اهدکاهش 

قیمتها خواهد بود یانه؟
به گفته فعالان این صنف تاکنون با باقی ماندن تنها 
یک ماه به فصل رونق بازارکامپیوتر، خبر چندانی از 

خرید و فروش در این بازار نیست ووضعیت به گونه 
ای است که کسبه با احتیاط اقدام به وارد کردن انواع 
کامپیوتر می کنند، زیرا نگرانند جنس را گران بخرند 
و بعد مجبور شوند مطابق با بازارارزان تربفروشند و 
دچار ضرر و زیان شوند و نیز از سویی دیگر خریداران 
هم تا جایی که به واقع مجبورنباشند اقدام به خرید 
نمی کنند و منتظرند تا شاید براثر توافقات هسته ای 

کاهش قیمتها راشاهد باشند.
رئی��س اتحادیه صن��ف خدمات رایانه شهرس��تان 
اصفهان در این خصوص گفت: هر ساله با بازگشایی 
مراکز آموزش��ی، مدارس و دانش��گاهها بازارفروش 

کامپیوتر و لپ تاب جان می گیرد و زنده می شود.
فعالیت ح��دود 700  واحد صنف��ی تولید و فروش 

رایانه در اصفهان

مجید کرباسچی اذعان داش��ت: در استان اصفهان 
حدود 700 واحد صنفی در ح��وزه  تولید و فروش 
سیستم های رایانه ای و خدمات فناوری اطلاعات و 

ارتباطات درحال فعالیت هستند .
وی ادام��ه داد: با وارد ش��دن ب��ه نیمه دوم س��ال 
،بازارکامپیوترو IT واقعی می شود و از رکود خارج  

می شود.
رئی��س اتحادیه صن��ف خدمات رایانه شهرس��تان 
اصفه��ان خاطرنش��ان ک��رد: در ح��ال حاض��ر 
بازارکامپیوتر در اصفهان رونق چندانی ندارد و افراد 
منتظر کاهش قیمتها براثر توافقات هسته ای هستند 
،اما تاکنون اختلاف قیمتی رخ نداده است و در واقع 
فروشندگانی که اقدام به وارد کردن انواع کامپیوتر 

می کنند ،خبر از عدم تغییر قیمتها می دهند.
کرباس��چی تصریح کرد: رایانه جز جدانشدنی نسل 
جدید اس��ت و درواق��ع تاثیرو نف��وذ آن در زندگی 
روزمره بقدری ش��دت گرفته اس��ت که حذف آن 
غیرممکن است ؛بنابراین در هر زمانی نیاز به خرید 
آن احساس می شود؛اما ش��رایط کنونی به گونه ای 
است که افراد ترجیح می دهند برای خرید به سمت 

بازار نروند و منتظر کاهش قیمتها بمانند .
وی افزود: با تغییرات بسیار گسترده ای که در دنیای 
فناوری اطلاعات و ارتباطات رخ داده اس��ت ،همه 
افراد در هر سن و شغل و منصبی نیاز به رایانه دارند 
ولی نوع در خواس��تها متفاوت شده و فروشگاههای 
عرض��ه کامپیوتر و لپ تاب در واق��ع به محلی برای 
دیدن انواع و اقسام فن آوریهای روز تبدیل شده اند.

تاثیرگس�ترده آی ت�ی ب�ر دنی�ای ام�روز 
انکارناشدنی است

رئی��س اتحادیه صن��ف خدمات رایانه شهرس��تان 
اصفهان تصریح کرد: فروش��ندگان بای��د به دنبال 

راههایی برای برطرف کردن نیازهای مردم باش��ند 
و بتوانند به هر کس��ی بنابرنوع نیازش خدمات ارائه 
دهند،چنان که اکنون  بسیاری از واحدهای کاری 
فن��اوری اطلاعات ایران توانس��ته ان��د در کار خود 
تغییراتی ایجادکنن��د و درهمین اوض��اع به ظاهر 

نابسامان اقتصادی رشد چشمگیری داشته اند.
کرباسچی درادامه از تغییر نام اتحادیه رایانه اصفهان 
خبرداد و اظهارداش��ت: ن��ام اتحادی��ه رایانه دیگر 
مناس��بفعالیتهای تحت نظارت اتحادیه نبود وهمه 
آنها را پوش��ش نمی داد،زیرادیگ��ر مانند دهه های 
قبل کامپیوتر وس��یله ای مس��تقل وت��ک کاربری 
نیس��ت؛بنابراین تصمیم گرفته ش��د ن��ام اتحادیه 
رایانه به نام کام��ل اتحادیه صن��ف تولید و فروش 
سیس��تمهای رایانه ای و خدمات فناوری اطلاعات 
و ارتباطات تبدیل ش��ود،تا هم��ه فعالیتهای تحت 

نظارت اتحادیه را در بربگیرد.
وی تاکید کرد: در دنیای ام��روز اغلب کارها بدون 
بس��تر آی تی انجام شدنی نیس��تند و باید نیازهای 

واقعی مردم را جستجو کرد و به آنها ارائه کرد.
رئی��س اتحادیه صن��ف خدمات رایانه شهرس��تان 
اصفهان در خصوص پیش بینی تاثیر توافقات بربازار 
خرید و فروش کامپیوتر گف��ت: واقعیتی که وجود 
دارد این اس��ت که پیش از تحریم ها ه��م واردات 
کالای IT به کشور ما صورت می گرفت؛ اما به دلیل 
اینکه معلوم نبود که ای��ن کالاها به مقصد ایران می 
رسد از طریق فروشنده های دست چندم و با قیمت 
گران تر خریداری و وارد کشور می شد؛اما اکنون اگر 
وارداتی صورت بگیرد بصورت رسمی و قانونی است 
و مس��لما افزایش قیمت توسط واسطه گران تقلیل 

خواهد یافت.

؟؟؟؟؟

بیزینس مانیتورمنتشرکرد؛
چشم انداز صنعت پتروشیمی 

ایران پس از تحریم ها
بیزینس مانیتور با اشاره به این که صنعت پتروشیمی 
ایران از نتایج توافق هسته ای به دست آمده بین تهران 
و قدرت های جهانی منتفع خواهد شد نوشت: صنعت 
پتروش��یمی ایران هنوز به طور کامل از مزایای وجود 

منابع عظیم گازی کشور منتفع نشده است.
بیزین��س مانیت��ور ط��ی گزارش��ی نوش��ت: صنعت 
پتروش��یمی ایران از نتایج توافق هس��ته ای به دست 
آمده بین تهران و قدرت های جهانی منتفع خواهد شد، 
اما تا زمانی که مشکلات مربوط به مواد خام مورد نیاز 
حل نشود، و درهای این صنعت به روی سرمایه گذاری 
و فن آوری خارجی باز نش��ود، مش��کلات ساختاری 

همچنان پابرجا خواهد بود.
با این حال، اگر توافق پابرجا باقی بماند، چش��م انداز 
رش��د قوی متکی بر صادرات مثبت است و دولت نیز 
قصد دارد ظرفیت صنعت پتروشیمی را از 60 میلیون 
تن در سال فعلی تا س��ال 2020 به ۱00 میلیون تن 

برساند.
تحریم ها به دلیل پسرفت اقتصاد داخلی، نبود سرمایه 
گذاری و مش��کلات در ص��دور محص��ولات تولیدی، 
تاثیرات زیانباری بر صنعت پتروش��یمی کشور داشته 
است. تولید کنندگان محصولات پتروشیمی در ایران 
مس��تقیما هدف تحریم ها قرار گرفته اند. لغو تحریم 
ها موجب افزایش فعالیت مجتمع های پتروشیمی از 
68 درصد )در سال 20۱۴( به ارقام بالاتر خواهد شد 
و این در حالی است که ظرفیت پتروشیمی کشور هم 
افزایش خواهد یافت. در س��ال ۱6/20۱۵ ایران قصد 
دارد ۱۱ واحد پتروش��یمی افتتاح کند و این ظرفیت 

تولید کشور را 6 میلیون تن افزایش خواهد داد.
اروپا از بازارهایی است که تولید کنندگان ایرانی قصد 
صدور محصولات خود به آن را دارن��د، اما آنها باید بر 

مشکلات ساختاری عمده در این بخش فائق آیند. 

خبر اول
گروه اقتصاد پاییز؛ بهار بازارخرید و فروش رایانه در کشور ؛

رفع تحریم ها، دست واسطه گران از بازار رایانه ایران را قطع می کند 

؟؟؟
؟؟؟؟

؟؟
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عضو کمیس��یون اقتصادی مجلس شورای اس��لامی با اشاره به 
کلنگ زنی پروژه نمایشگاه بزرگ اصفهان گفت: ساخت این مرکز 
نمایش��گاهی با توجه به طراحی عظیم و قابل توجه آن می تواند 
تحولی بزرگ را در نحوه برگزاری نمایشگاه های کشور پدید آورد. 

سید ناصر موس��وی لارگانی در گفت و گو با واحد رسانه شرکت 
نمایشگاه های بین المللی استان اصفهان، افزود: همچنین تکمیل 
ش��دن این مجموعه مجهز، می تواند پذیرش مهمانان داخلی و 
خارجی را با امکانات بیش��تر همراه کند و حتی اصفهان میزبان 

برگزاری نمایشگاه های بزرگ خارجی شود. 
نماینده مردم فلاورجان در مجلس شورای اسلامی تأکید کرد: یکی 
از معرف های هر استان، نمایشگاه بین المللی آن استان است و هم 
اکنون با توجه به صنعتی بودن استان اصفهان، جای یک نمایشگاه 

بین المللی بزرگ خالی است. 
به گفته وی معمولاً وقتی نمایشگاهی در اصفهان برگزار می شود، 
با توجه به محدودیت مکان کنونی نمی توان در حد و اندازه استان 
اصفهان نمایشگاه را برگزار کرد و امکان ارایه خدمات به همه کسانی 

که داوطلب دریافت غرفه هستند، وجود ندارد. 
وی با اش��اره به همت شرکت نمایش��گاه های بین المللی استان 
اصفهان و اس��تانداری و ش��هرداری اصفهان در عملیات اجرایی 
نمایشگاه بزرگ اصفهان گفت: با توجه به اینکه این پروژه در صورت 
تکمیل ش��دن و بهره برداری درآمدزایی بالایی خواهد داش��ت، 
برگشت صد درصدی سرمایه سرمایه گذاران، تضمین شده است. 

وی اضافه کرد: اگر شورای شهر اصفهان نیز به این طرح کمک کند 
و مصوبات لازم را در اختیار شهردار قرار دهد، این پروژه طبق برنامه 

زمان بندی و بدون وقفه به پایان خواهد رسید.  
موسوی لارگانی با اشاره به وجود رکود در وضعیت صنعت کشور 
گفت: تاکنون کنترل تورم تا حدودی س��اماندهی شده اما رکود 

تقریباً بخش صنعت و کشور را فلج کرده است.  
وی یکی از دلایل این مس��أله را حمایت ناکافی از بخش تولید و 
صنعت خواند و افزود: قرار بود 30 درصد درآمد حاصل از افزایش 
قیمت حامل های انرژی در اختیار این بخش قرار گیرد اما نه تنها 
این امر محقق نشد بلکه هزینه های س��نگین به تولیدکننده ها 
تحمیل شده و قدرت رقابت از آن ها در برابر کالاهای وارداتی گرفته 
شده است. این نماینده مجلس، واردات بی رویه را عاملی مهم در 
تشدید مشکلات صنایع داخلی کشور دانست و افزود: جدیت در 
نظارت ورود کالا به کش��ور وجود ندارد و امکانات لازم در گمرک 

ها فراهم نیست.  وی با اشاره به تأثیر نمایشگاه ها در حل بخشی 
از این مشکلات اقتصادی اظهار داشت: برگزاری نمایشگاه های با 
کیفیت در مکانی مناس��ب، می تواند بخشی از مشکلات صنعت 

کشور را حل کند.  

اصفهان امکان میزبانی نمایشگاه های خارجی را فراهم می آورد 
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس:  پروژه نمایشگاه بین المللی 

آگهی مناقصه عمومی )نوبت اول (

عباس مرادی - شهردار فولادشهر 

شـهرداری فولادشهر به استناد مصوبه شـماره 4/93/2965 مورخ 93/11/30 
شـورای اسـامی شـهر در نظر دارد عملیات ذیل را برگزار نماید. لذا از کلیه 
متقاضیان واجد شرایط جهت شرکت در مناقصه ذیل دعوت به عمل می آید. 

متقاضیان فرصـت دارند تا آخر وقت اداری روز شـنبه مورخ 94/6/21 جهت 
اطاع از شـرایط و شـرکت در مناقصه به واحد امور قراردادهای شـهرداری 

فولادشهر مراجعه نمایند. 

مبلغ برآورد اولیه شماره مناقصهموضوع مناقصهردیف
پروژه )ریال(

مبلغ سپرده شرکت 
در مناقصه )ریال(

روکش آسفالت و زیرسازی معابر 1
سسطح شهر فولادشهر 

  94/14574
94/06/03

2/500/000/000125/000/000

به نام پرودگار زیبایی بخش

 روابط عمومی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
  استان اصفهان        

هفته دولت با نامهای درخشان شهیدان عزیز رجایی و باهنر پیوند خورده است آنچنان 
که جداسازی این دو از یکدیگر ناشدنی اس�ت ، تفکیک عشق ، ایثار ، رشادت ، خلوص ، 
تلاشِ پرثمر و ساده زیستی و بس�یاری از دیگر فضایل اخلاقی نیز از این دو شخصیت نام 

آشنا ناممکن است.                                                               
هفته دولت یادآور نام ، یاد و خاطره دلیر مردانی اس�ت که دست از خود شستند و سفر 
الی الحق را با خدمت به خلق آن هم خدمتی صادقانه و خالصانه پیمودند.                                                                             
هفته دولت تداعی بخش ایثار ، همدلی و تلاشی اثر بخش است که مجاهدان آن تنها و 
تنها برای رضایت محبوب بدون هیچ چشم داشت و انتظار با دین محوری و خدا باوری 
خود را وقف اسلام و نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران کردند.                                                                                                                         
اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان اصفهان  بر خود فرض می داند بر اساس دستور                         
)مَن لمَ یَش�کُرالَمَخلوق لمَ یَش�کُرالله( از تمامی دولت مردان و خدم�ت گزاران به نظام 
مقدس جمهوری اسلامی ایران در هفته دولت تقدیر بعمل آورده و تبریک و تهنیت بی 

کران خود را بر همه آن عزیزان تقدیم نماید.                                                  
   



در ده��ه کرامت ب��ارگاه مق��دس و ملکوتی 
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 ثام��ن الحجج آق��ا علی اب��ن موس��ی الرضا
)علیه الس��ام(  مملو از زائرانی بود که به پابوسی 

آن امام همام مشرف شده بودند.
حجت الاس��ام و المسلمین س��ید حسین 
حس��ینی قمی، کارش��ناس حوزه و دانشگاه و یکی 
از کارشناس��ان برنامه س��مت خدا در مشهدالرضا 
در صحن جامع رض��وی پس از نماز مغرب و عش��ا 
سخنرانی بسیار زیبایی داشت و مردم را از بسیاری 
از وقایعی که شاید برایش��ان بی اهمیت شده است 

آگاه کرد.
حجت الاسام حسینی قمی گفت: یکی از دعاهایی 
که در دعای کمیل می خوانیم این است» الَلّهُمَّ انِيّ 
بُ الِیَْكَ بذِِکْرِكَ، وَاسَْتَشْ��فِعُ بكَِ الِی نفَْسِ��كَ،  اتَقََرَّ
وَأسَْأَلكَُ بجُِودِكَ انَْ تدُْنیَِني مِنْ قُرْبكَِ، وَانَْ توُزِعَني 
شُکْرَكَ، وَانَْ تلُهِْمَني ذِکْرَكَ« و در پایان دعا هم راز 
و نیاز و مناجات می خوانیم »یا سَریعَ الرِّضا اغِْفِرْ لمَِنْ 
َّكَ فَعّالٌ لمِا تشَاءُ، یا مَنِ اسْمُهُ  عاءَ فَانِ لا یمَْلكُِ إلّا الدُّ
دَواءٌ وَذِکْرُهُ شِفاءٌ وَطاعَتُهُ غِنیً، ارِْحَمْ مَنْ رَأسُْ مالهِِ 
جاءُ وَسِاحُهُ البُْکاءُ، یا سابِ�غَ النِّعَمِ، یا دافعَِ النِّقَمِ،  الرَّ
لمَِ، یا عالمِاً لا یعَُلَّمُ«. همه  یا نوُرَ المُْسْتَوْحِشینَ فيِ الظُّ
این دعاهایی که در دعای کمیل آمده، وسیله تقرب 

به خداوند کریم است.

   ترک گناه، اولین راه تقرب به خداوند است
حجت الاسام حس��ینی قمی ادامه داد: ترك گناه، 
اولین راه تقرب به خداوند است. درباره این موضوع 

روایات بسیاری آمده است.
حضرت ام��ام صادق )علیه الس��ام( روای��ت می کند، 
خداوند به حضرت موس��ی علیه السام می فرماید: 
 » تق��رب الیك متقرب��ون لذکرك عل��ی المحارم«

ای موسی، هیچ کس به من تقرب پیدا نکرد مگر به 
وسیله ترك گناه.

این کارشناس حوزه و دانشگاه تصریح کرد: بالاترین 
عبادت این است که انسان شکم خود را از لقمه حرام 
و گناهان دور کند. برخی از ما در انجام مس��تحبات 
 خوب عم��ل می کنی��م، ام��ا متاس��فانه در زمینه 
حرام خواری و انجام مستحبات کوتاهی می کنیم. 

حجت الاسام حسینی قمی با بیان اینکه اهل بیت 
علیه السام نگران گناه کردن مردم در زندگی شان 
هستند، خاطر نشان کرد: اگر به دنبال تقرب الی الله 
هس��تید، ترك گناه اولین و مهم ترین موضوع برای 

رسیدن به قرب  الهی است. 
او اضافه کرد: حرام خواری و گناهان شهوانی انسان 

را از خداوند دور می کند.

   زائران باید انجام واجبات را مقدم بر انجام 
مستحبات بدانند

کارشناس برنامه سمت خدا با اشاره به اینکه زائران 
باید انج��ام واجب��ات را مقدم بر انجام مس��تحبات 
بدانند، یادآور شد: هر ساله میلیون ها زائر به مشهد 
مقدس مشرف می ش��وند، میلیون ها زائر به کربا 
و مکه مشرف می ش��وند، اما با این کثرت جمعیت 
چند درصد از زائران ما نماز می خوانند و چند درصد 
واجبات را انجام می دهند؟ زیارت مستحب است، اما 

ترك محرمات واجب است.

    80 درصد تماس های مردم به دفتر مراجع 
برای استخاره و تعبیرخواب است 

حجت الاس��ام حس��ینی قمی تصریح ک��رد: اگر 
روزی به یکی از دفاتر مراجع تقلی��د مراجعه کنید 
می بینید که80 درصد تماس ه��ای مردم به دفتر 
مراجع برای اس��تخاره و تعبیر خواب اس��ت. واقعا 
چنددرصد م��ردم تماس می گیرن��د و درباره حرام 
نبودن معاماتشان س��وال می کنند که لقمه حرام 
در زندگی آنها وارد نشود؟! چند درصد از تماس ها 
برای چگونگی پرداخت خمس و زکات است؟! یکی 
از اساتید بیان می کرد: به راستی مردم چقدر نگران 
 خوابش��ان هس��تند؟! ما که بیداریمان دروغ است،

م��ی خواهیم خوابمان راس��ت باش��د و رویاهای ما 
رویای صادقه باش��د؟! مگ��ر چق��در در زندگی ها 
استخاره لازم اس��ت؟! مگر چقدر تعبیر خواب لازم 
است؟! حرام خواری زندگی انس��ان ها را به مرداب 

تبدیل کرده است که هر روز در آن غوطه ورند.
 وی اف��زود: حض��رت ام��ام ص��ادق )علی��ه الس��ام( 

می فرمایند:» من زیاد نگران مس��تحبات نیس��تم، 
نگرانی م��ا در ع��دم ترك گناه ش��یعیان اس��ت.« 
 وارد ش��دن لقمه حال در زندگی باعث استجابت 
دعاها می شود. حجت الاس��ام حسینی قمی بیان 
کرد: ما باید دغدغه خمس مال را داش��ته باش��یم. 
دغدغه پرداخت زکات را داشته باشیم. ما باید نگران 

وارد شدن حرام به زندگی ها باشیم!

   انج�ام واجب�ات، دومین عام�ل تقرب به 
درگاه خداوند است

وی انجام واجبات را دومین عام��ل تقرب به درگاه 
خداوند دانست و خاطرنش��ان کرد: کسب و کارمان 
باید پاکیزه و طاهر باش��د و حق الناس به گردن ما 
نباشد. این کارش��ناس حوزه و دانشگاه به داستانی 
 درب��اره پرهی��ز از لقمه حرام اش��اره ک��رد و گفت: 
حاج ش��یخ عباس قمی به آیه 63 سوره یس » هَذِهِ 
َّتِي کُنتُمْ توُعَدُونَ« که رسیدند، آنقدر گریه  جَهَنَّمُ ال
کردند که دیگر نمی توانستند بقیه سوره را بخوانند. 

این است جهنمی که به شما وعده داده می شد. 
شیخ عباس قمی از محدثانی بود که نماز شب او در 
دوران عمرش ترك نمی شد. حاج شیخ عباس قمی 
تعریف می کند: ش��بی به دعوت یکی از دوستان به 
یك مهمانی رفتم. هنگامی که برگش��تم، نتوانستم 
نماز ش��ب را بخوانم و تا چهل روز نماز شب من قضا 
شد. با دوستی که مرا دعوت کرده بود تماس گرفتم 
و گفتم ما را به کجا بردید که چهل شب نماز شبمان 
قضا ش��د؟! آن دوس��ت به من گفت: به صاحب این 
خانه می گوین��د: »حاجی بانک��ی بعدازظهر« به او 
گفتم به چه معناست این لقب؟ او گفت: این حاجی 
بعدازظهرها در قرض الحسنه ای کار می کند و با پول 
ربا به مردم وام می دهد. ببینید پول ربا و رزق حرام 
در یك ش��ب با حاج عباس قمی چه کرد، پس با ما 

چه می کند؟!
حجت الاسام حسینی قمی اظهار داشت: شبی در 
همین مکان مقدس بحث خمس را مطرح کردم. پس 
از سخنرانی، یکی از بازماندگان دفاع مقدس نزد من 
آمد و گفت: حاج آقا م��ن در دوران جنگ از جان و 
مالم گذشتم، ولی الان اصا نمی توانم ذره ای از مال 

حرام که به سراغم می آید بگذرم.

   آزم�ون مالی، آزمون س�ختی اس�ت که 
خداوند برای بندگانش قرار داده است

او گفت: آزمون مالی، آزمون سختی است که خداوند 
برای بندگانش قرار داده است. شیطان ما را در ترك 
حرام وسوس��ه می کند. م��ی خواهی��د دعاهایتان 

مستجاب شود، حق الناس را ترك کنید.
 گفتن��ی اس��ت؛ حج��ت الاس��ام و المس��لمین 
سید حسین حس��ینی قمی از کارشناسان حوزه و 
دانشگاه است و از سال 90 تاکنون در برنامه سمت 
خدا حضور دارد. وی مدت 14س��ال مسوول مرکز 
اس��امی در س��وئد بوده و مدرس درس مکاس��ب 
در حوزه علمیه ق��م. وی از مبلغان فع��ال دینی در 
کشورهای اروپایی اس��ت. از تالیفات او می توان به 
اخاق در قرآن، تجربه های تبلیغی در کش��ورهای 
غربی، قصه های قرآن، یکصد موض��وع اخاقی در 

قرآن و حدیث اشاره کرد.

تیم دانشجویی دانشگاه صنعتی اصفهان ضمن کس��ب رتبه سوم شانزدهمین دوره 
مسابقات دانشجویی آمار کشور، رتبه نخست بخش انفرادی این دوره از رقابت ها را 
نیز به خود اختصاص داد. در ای��ن دوره از رقابت ها که همزمان با دهمین س��مینار 
احتمال و فرآیندهای تصادفی برگزار ش��د، 42 تن از دانشجویان مقطع کارشناسی 
ریاضی از دانشگاه های سراسر کش��ور در قالب 14 تیم با هدف ایجاد رقابت سالم در 
میان دانشجویان رشته آمار، افزایش سطح علمی و شناخت استعدادهای درخشان 
با یکدیگر به رقابت پرداختند. تیم دانش��جویی دانش��گاه صنعتی اصفهان با حضور 

احمدرضا حاجی حیدری، میثم شفیعی و ناصر حیدری و با سرپرستی دکتر ریحانه 
ریخته گران، پس از دانشگاه های تهران و فردوسی مشهد در جایگاه سوم این مسابقات 
قرار گرفت. احمدرضا حاجی حیدری نیز با درخشش در این دوره از رقابت ها، موفق به 
کسب مقام اول بخش انفرادی شد. شانزدهمین دوره مسابقات دانشجویی آمار کشور 
با حضور دانشجویانی  از 14 دانشگاه کشور به میزبانی دانشگاه یزد برگزار شد. گفتنی 
است؛ تیم دانشجویی آمار دانشگاه صنعتی اصفهان در سه سال اخیر موفق به کسب 

سه عنوان برتر در مسابقات دانشجویی آمار کشور شده است. 

فارس- مجید مجیدی، کارگردان فیلم سینمایی »محمد رسول الله)صلی الله علیه و آله(«: 
همه کنجکاوند تا حضرت محمد را در این فیلم ببینند، ولی ش��ما به هیچ عنوان در 
این فیلم نمی توانید چهره ایش��ان را ببینید. تنها می توان ایشان را از پشت سر و یا از 

نمای عمودی بالای سر دید.
 اکنون شاهد هستیم افراطی هایی چون داعش نام اسام را دزدیده اند. در جهان غرب 
نیز تصویر و معنایی غلط از اسام ارائه می شود که همین مساله باعث شده تا تصویری 
خشن از اسام نشان داده شود که به اعتقاد ما، تصویر ارائه شده به هیچ عنوان ربطی 

به دین اسام ندارد. مشخص است که برخی کشورها چون عربستان سعودی با این 
فیلم مشکاتی خواهند داش��ت، ولی از طرف دیگر کشورهای اسامی زیادی چون 
ترکیه، اندونزی، مالزی و بسیاری دیگر در آس��یای جنوب شرقی خواهان این فیلم 
شده اند. اینکه در تمام طول فیلم یك قهرمان داشته باش��ی و چهره آن را به تصویر 
نکشی، یك چالش بزرگ است. از زمانی که حضرت محمد صلی الله علیه و آله پیامبر 
می شوند، حتی مدیریت دیالوگ ها نیز بسیار سخت است، ولی به اعتقاد من چیزی 

نیست که نتوان به آن دست یافت.

 چقدر امام زمان )عج( را
 می شناسیم؟ 

پبامبر )ص( فرموده اند: » مَنْ ماتَ وَ لمَْ یعَْرِفْ امِامَ زَمانهِ، ماتَ میتَةَ 
الجاهِلیَِّةَ« : هرکس بمیرد و امام زمان خود را نشناس��د، به مرگ 

جاهلیت )وکفر( از دنیا رفته است.
 بر گرفته از کتاب بحار الانوار ج 23 »ب��اب وجوب معرفة الامام«
  ص 89 حدیث 35 و از کتب اهل س��نت: شرح مقاصد تفتازانی،
 ج 5 ص 239، »الفصل الرابع فی الإمامة« منشورات شریف رضی

منظور از معرفت و شناخت امام زمان)عج(، تنها دانستن نام و نام 
پدر و حسب و نسب او نیست؛ زیرا بعضی از کفار و دشمنان او نیز 
به این مقدار او را می شناسند، بلکه این است که او را امام بدانند 
و اطاعت او را بر خود واجب ش��مارند و به ولایت او اعتراف و اقرار 

داشته باشند.
ش��ناخت ما نس��بت به هر کس یا هر چیز به میزان نیاز ما به آن 
شخص یا آن شیء بستگی دارد. مثا  میزان شناخت ما نسبت به 
همکاسی، خیلی کمتر از یك دوست است؛ یعنی نیازی نیست که 
حتما ما از جزئیات اخاقی و رفتاری یك همکاسی اطاع داشته 
باشیم، ولی برای دوستی باید از اخاق و رفتار او نیز آگاه باشیم و 
در بقیه مسائل هم همینطور. حالا شناخت ما به امام زمانمان)عج( 
چقدر باید باشد؟ما به امام زمانمان چقدر نیاز داریم؟ آیا دانستن نام 
و ... کفایت می کند ؟ آیا خواندن چند روایت در مورد ظهور ایشان 
کافی است؟  شناخت ما نسبت به امام زمانمان باید در تمام ابعاد 
باشد، یعنی ایشان را به طور کامل بشناسیم؛ از نام و کنیه گرفته 
تا سیره مس��اله امامت و اینکه ناظر بر اعمال ما هستند و هر گاه 
صدایشان کنیم مطمئنا جواب می گیرم و هر کس در این مطلب 
شك کند، مطمئنا معرفتش نسبت به امام زمانش بسیار کم است.

شناخت ما باید به حدی باشد که ما را ملزم به اطاعت از ایشان کند 
و اطاعت از امام زمان )عج( عین اطاعت از خداست.

» اللهم عجل لولیک الفرج«

در امتداد خزان ، روزها زمستانی
و در غیاب شما، آفتاب زندانی

جسارت است ولی یك سوال می پرسم
چقدر در پس پرده حضور پنهانی؟

ببین برای شما جمعه ندبه می خوانند
نوادگان زمین خسته از پریشانی

چه وقت می رسد آقا نگاهتان باشد
برای شب زدگان آیت غزل خوانی ؟

چرا نمی رسی ای منتقم ببین امروز
به نیزه ها شده قرآن به دست شیطانی

دوباره پنجره ها ، زل زدن به غربت شهر
در انتظار شما ای طلوع پایانی

یادداشت
کارشناس برنامه سمت خدا مطرح کرد:

ترک گناه وسیله ای برای تقرب به خداوند است
می خواهید دعاهایتان مستجاب شود، گناه را ترک کنید

هیچ تصویری از چهره  پیامبر)صلی الله علیه و آله( در فیلم نشان داده نمی شوددرخشش تیم دانشجویی دانشگاه صنعتی اصفهان درمسابقات آمار  ایران
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 معاون آموزشی موسسه تخصصی
 خطابه امیر بیان شعبه اصفهان:

سومین دوره آموزشی روش 
سخنرانی دینی برگزار می شود

معاون آموزشی موسسه تخصصی خطابه امیر بیان شعبه اصفهان 
از برگزاری سومین دوره آموزشی روش س��خنرانی دینی برای 

طاب برادر خبر داد. 
به گزارش اصفهان زیبا به نقل از هنرما، مهدی اسحاقیان با بیان 
این مطلب افزود: طاب برای ثبت نام می توانند از تاریخ 9 تا 13 
 شهریور ماه به مدرسه قدیم حضرت ولی عصر)عج( پشت مقبره 
عامه مجلسی مراجعه کنند. وی ادامه داد: در این دوره ها طاب 
 با روش های علمی س��خنرانی و روش های جذب مخاطب آشنا

می شوند. معاون آموزشی موسس��ه تخصصی خطابه امیر بیان 
 شعبه اصفهان با بیان اینکه چهار عنصر اصلی در محتوای علمی 
سخنرانی ها مطرح اس��ت، تصریح کرد: بستر سازی برای ایجاد 
انگیزه یکی از موضوعاتی است که در مجالس وعظ و خطابه باید 
در مخاطب به وجود آید تا فرد تا پایان مراسم با رغبت و میل به 

سخنرانی گوش دهد.
اسحاقیان با اشاره به غنی سازی اندیشه در مخاطبان تصریح کرد: 
واعظی که به مراسم سخنرانی وارد می ش��ود باید با محتواهای 
گوناگون اندیشه مخاطب را غنی س��ازی کند. معاون آموزشی 
موسسه تخصصی خطابه امیر بیان ش��عبه اصفهان اضافه کرد: 
برانگیختن و پرورش احس��اس پس از غنای اندیش��ه، موضوع 
مهمی اس��ت که س��خنران باید به آن توجه داش��ته باشد و در 
این دوره ه��ا این موضوع به ط��اب آموزش داده می ش��ود که 
چگونه باید احساس مخاطبان را برانگیزیم. وی رفتارسازی را  از 
چهارمین عنصر اصلی در محتوای علمی دوره های آموزشی روش 
سخنرانی دینی دانس��ت و گفت:  طاب در این دوره می آموزند 
که با چه روش��ی رفتار دینی را در مخاطب تقویت کنند و او را از 
انجام رفتارهای غیر دینی آگاه سازند.اسحاقیان در ادامه اذعان 
 داش��ت: عاوه بر این دوره ها، وعاظ درباره جذابیت، شاد بودن،

اثرگذاری و ذک��ر مصیبت مطالبی را می آموزن��د که در زیبایی 
مراسم موثر است.  معاون آموزشی موسسه تخصصی خطابه امیر 
بیان شعبه اصفهان یادآور شد: امسال این دوره ها برای نخستین 
بار و با ظرفی��ت محدود برای ط��اب خواهر برگزار می ش��ود. 
اسحاقیان در پایان با اش��اره به برگزاری برنامه های این موسسه 
 در ایام محرم الح��رام گفت: طابی که ای��ن در دوره ها آموزش 
 می بینند، در این ایام به مدارس مختلف اس��تان اصفهان اعزام 
می شوند و برای دانش آموزان برنامه های گوناگونی متناسب با 

ایام محرم برگزار می کنند.

خبر

معاون س��رمایه گذاری اداره کل میراث فرهنگی 
استان اصفهان گفت: امکان تبدیل مهمانسراهای 
دولتی اس��تان اصفهان به اماکن اقامتی عمومی 

وجود دارد. 
 ب��ه گ��زارش اصفه��ان زیب��ا ب��ه نق��ل از پایگاه 
اطاع رس��انی می��راث فرهنگی و گردش��گری 
اصفه��ان، حمی��د امین��ی با بی��ان ای��ن مطلب 
اف��زود: درمقاطع��ی، بس��یاری از ادارات دولتی 
ب��رای تامین رف��اه کارکنان ش��ان در ش��هرها و 
 مناط��ق مختلف با بودج��ه خود اقامت��گاه هایی

 س��اخته اند که بسته به محل و ش��هر مورد نظر، 
عنوانی را برای آن تعریف کرده اند.

  وی ادامه داد: در ش��هرهای س��احلی ش��مالی و 
 جنوبی به خاطر دسترسی به دریا این اقامتگاه ها
 تحت عن��وان پ��اژ، ویا یا مهمانس��را س��اخته

 ش��ده اند. در ش��هرهای زیارتی به ویژه مش��هد، 
تحت عنوان زائرس��را و جاهایی هم تحت عنوان 

مامورسرا فعالیت می کنند. 
روی هم رفته،  مهمانس��راهای دولتی در شهرها 
و مقاصد س��یاحت یا زیارت س��اخته ش��ده اند. 

امینی پیرامون تفاوت مهانسرای دولتی و عمومی 
بیان ک��رد: مهمانس��راهای دولتی به ه��ر اداره و 
سازمانی که تعلق داشته باشند، صرفا به کارکنان و 
 پرسنل آن سازمان سرویس می دهند، مهمان عام 
نمی پذیرند و ورود به آنها و اس��تفاده از خدماتشان 

برای عموم آزاد نیست. 
این دسته مهمانسراها مجوزی از سازمان میراث 
فرهنگی، صنایع دس��تی وگردش��گری به عنوان 
متولی صنعت گردشگری کشور ندارند و طبیعتا 
س��ازمان میراث فرهنگ��ی نظارتی ه��م بر نحوه 

س��رویس دهی، کیفی��ت و قیمت خدم��ات آنها 
ندارد، ولی مهمانس��راهای عمومی به عنوان یکی 
از تاسیسات گردش��گری که در قانون ایرانگردی 
و جهانگردی آمده اس��ت، بنا به درخواس��ت یك 
ش��خصیت حقیقی و حقوقی و با مجوز س��ازمان 
می��راث فرهنگی، صنایع دس��تی و گردش��گری 
ایجاد، تجهیز و مورد بهره برداری قرار می گیرند. 
کل فرایند س��اخت و بهره برداری از این واحدها 
تحت نظارت سازمان است و به طور مستمر مورد 

ارزیابی، بازرسی وکنترل قرار دارند. 

اس��تفاده از آنها برای عموم امکان پذیر اس��ت و 
هرکس��ی می تواند با پرداخت هزینه مش��خص 
از خدمات آنها اس��تفاده کند و چنانچه از قیمت 
وکیفیت سرویس دهی آنها ناراضی باشد، شکایت 

خود را به سازمان میراث فرهنگی انعکاس دهد.
 معاون س��رمایه گذاری اداره کل میراث فرهنگی 
استان اصفهان تصریح کرد: چیزی که با اطمینان 
می توانم بگویم، این اس��ت که س��ازمان میراث 
فرهنگی، صنایع دستی وگردش��گری حتی یك 

مهمانسرا درهیچ شهری ندارد!

امکان تبدیل مهمانسراهای دولتی استان اصفهان به اماکن اقامتی عمومی 

؟؟؟

؟؟؟؟؟

؟؟؟
؟؟

؟؟

؟؟
؟؟؟
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س����ازم����ان ع����م����ران ش�����ه�����رداری اص��ف��ه��ان 

آگهی مناقصه 
سازمان عمران ش�هرداری اصفهان در  نظر دارد عملیات 

ذیل را از طریق مناقصه عمومی واگذار نماید .
1-خرید ماسه مورد نیاز 

2-حفاظت و نگهبانی از اماکن مورد نظر سازمان در سطح 
شهر اصفهان و مجتمع تولیدی صفه واقع در گردنه زینل.

متقاضیان ش�رکت در مناقصه م�ی توانند جهت دریافت 
اسناد از تاریخ نشر آگهی لغایت 94/6/15 به سازمان عمران 
شهرداری اصفهان واقع در خیابان 22 بهمن، مجموعه  اداری 
امیرکبیر مراجعه و پیشنهادهای خود را تا پایان وقت اداری 

مورخ 94/6/16 به دبیرخانه سازمان تحویل نمایند. 
تلفن: 031-32670813

www.Isfahan.ir/sazmanomran :وب سایت

هفته دولت بر تمامی دولتمردان 
خدمتگزار نظام جمهوری 

اسلامی ایران مبارک باد
بهارس�تان ش�هر  اس�امی  ش�ورای  و  ش�هرداری  عموم�ی  رواب�ط 



قدیمی ه��ا معتقدن��د، دعوا نم��ک زندگی 
است؛ با  اینکه درک  این جمله یک مقداری 
سخت به نظر می رسد، اما تجربه ثابت کرده  
این عب��ارت واقعی��ت دارد و منظورخوش 
 نمک بودن قضیه اس��ت نه منجر شدن آن

به شوری!
زن و شوهر باید در زندگی مشترک همواره با هم 
گفت وگو داشته باشند و افکار و احساسات خود را 
با یکدیگر در میان گذاشته و اگر ناراحتی بین آنها 
به  وجود  آید، با همدیگر راجع به آن صحبت کنند.

توقعات دور از انتظار، س��وءتفاهم ها، قضاوت های 
منفی، نگرانی های بی دلیل، مقایس��ه اشتباه و ... 
ازجمله عواملی هس��تند که می توانند جرقه های 

یک دعوای زن و شوهری باشند.
قهر برای هر دوطرف آن دردناک و نامطلوب است 
اما با این حال بازهم اتف��اق می افتد. این به خاطر 
 آن اس��ت  که قهر یک رفتار ابتدایی نیست، بلکه

عکس العملی و واکنشی است.
یکی از مهم ترین عواملی که اختلاف را تش��دید 
کرده و ش��اید باعث اوج گیری دعوا بشود ، شروع 

بحث در زمان های نامناسب است.
آشتی کردن با یکدیگر به این معنا نیست که یکی 
از همسران شکست خورده و یا اینکه نظر او کاملا 
اش��تباه بوده اس��ت. بزرگ ترین عارضه قهر های 
طولانی مدت ، دور شدن هر چه بیشتر همسران از 

یکدیگر خواهد بود .
زندگی تان را از ش��ر این عارضه نجات داده و زود 
آش��تی کنید .  این مهارت را یاد بگیری��د که زود 
معذرت خواهی کنید، حتی اگ��ر تقصیر خودتان 
نبوده باشد و دیگران را هم زود ببخشید، حتی اگر 

مقصر بوده باشند .

   یک سبک در مواقع دلخوری و رنجش ها
روانش��ناس و کارشناس مس��ائل خانواده در این 
زمینه گفت: قهر، الگو یا س��بکی است که شخص 
انتخاب ک��رده و از روی عادت  برای رس��یدن به 
نیازه��ا و در مواقع دلخ��وری و رنجش ه��ا از آن 

استفاده می کند.
قهر کردن چه درکوتاه مدت و چ��ه در درازمدت 
روش کارآمدی نیس��ت، فوای��د و نتایج مثبتی به 

دنبال ندارد و این روش یک سبک مقابله است. 
 ب��رای حل چال��ش معمولا بی��ن زوجی��ن اتفاق 

می افت��د، با وج��ود چالش های زیاد س��بک قهر 
کردن کناره گیری هر دو از حل مس��اله اس��ت. در 
بعضی از موارد یکی از این دو نفر حالت س��لطه گری 
را ب��ا فریاد، داد و بی��داد و تحقیر ایج��اد می کند و 
طرف مقاب��ل با کناره گیری دچار خش��م ش��ده و 
 خشم خود را به دنیای قهر برده و با صبحت نکردن،
استرس های زیادی را به شخص مقابل وارد می کند.

گاهی اوقات ش��خص اس��ترس ها را به خانواده اش 
تحمیل کرده و به دیگ��ران انتقال م��ی دهد و با 
شکس��تن اش��یا، داد زدن س��ر فرزندان، محکم 
کوبیدن در و... خش��م خود را بروز می دهد، البته 
گاهی اوقات هم این اعمال را انجام نداده و خشم را 
به درونش منتقل می کند و درطولانی مدت خود 
را به انواع بیماری های روان تنی مبتلا  می کند که 

صدمات زیادی را به دنبال دارد.
در شیوه دیگر ممکن است هر دو نفر با سلطه گری، 
تهدید و دعوا نتوانند مساله را حل کنند و بهترین 
روش اینکه هردو نفر به طور منطقی و با همدلی و 
درک شرایط یکدیگر و رعایت عدالت و انصاف به 

مساله نگریس��ته و در مورد موضوع پیش آمده به 
گفت وگو بپردازند.

    ناکامی و خشم و فرایند قهرهای مکرر
قاسمی در ادامه بحث تصریح کرد: با عشق زندگی  
کردن خانم ها، درحقیقت  اکس��یژن حیات شان 
اس��ت و باید دانس��ت که علاوه بر تامین نیازهای 
مادی، تامین امنیت روانی شان لازم است. امنیت 
روانی حاصل  ارتباط زناش��ویی است که برای زن 
در خانه پدر وجود نداش��ته و ب��ا ازدواج خواهان 

دستیابی به آن است.
نیازهای مادی از قبل وجود داش��ته و گمشده ای 
که ش��خص به خاطر آن ازدواج می کند، رسیدن 
به عش��ق، محبت، دوس��تی، صمیمیت و تفاهم 
با جن��س مخالف اس��ت و چنانچه به ای��ن موارد 
دسترس��ی پیدا نکند، دچار ناکامی و خشم شده 
و این ناکامی را به س��مت قهر ک��ردن خواهد برد 
و س��پس فرایند قهرهای مکرر اتفاق می افتد و با 
وساطت به خانه باز گشته و می رود و دوباره مورد 

محرومیت و آزار قرار گرفته و قهرمی کند و ادامه 
این روند متاس��فانه موجب سردی روابط و طلاق 

عاطفی می شود.
قهر، ش��یوه ای اس��ت ک��ه زمانی کودک��ی مورد 
 استفاده قرار گرفته است و در سنین کودکی تقریبا 
هفت س��الگی، هنگامی که کودک  ورد آزار قرار 
می گرفت به دلیل درک احساس��ات و نرس��یدن 
 به تفکرمنطقی، تنها ش��یوه قهرکردن را انتخاب 
می کند و در حقیقت  قهر ویژگی دوران کودکی و 

راه حلی بچگانه است.
چنانچه از اوان شرایط رش��د نکرده و در این دوره 
تثبیت نشویم، قهرکردن ازعادت هایمان خواهد 
شد، بنابراین قهر ش��یوه ای کارآمد نیست و پیام 
پنهانی داش��ته که من ناراحتم، منته��ی به زبان 
گفته نمی ش��ود. در هر ص��ورت، راه حل منطقی 

برای شخص ابراز احساسات است.
قهر والدین با فرزندان با محدوده زمانی مشخص 
برای تربیت کودک اس��ت. اینگون��ه می خواهند 
با محروم ک��ردن کودک از مواردی ک��ه نیاز دارد 

و درعین حال  صحب��ت کردن ب��ا او، دادن غذا و 
مراقبت های دیگر به او بفهمانند که موضوعی که 
مورد نظر اوست، برای والدین قابل پذیرش نیست.

    مدیریت خشم و پرهیز از پرخاشگری 
 کارش��ناس مس��ائل خانواده با اش��اره به کسب 
مهارت ها خاطرنش��ان ک��رد: ب��ا ازدواج فرزندان 
و تغییر ش��رایط، کس��انی که عادت به قهر کردن 
دارند، باید س��عی کنن��د که این ع��ادت را بعد از 
ازدواج ترک کنند و با کس��ب مه��ارت ها به حل 

مشکلات بپردازند.
باید ش��خص را راهنمایی کرد که از مسیر زندگی 
مجردی به مس��یر زندگی متاهلی آمده و ممکن 
است قهر درکودکی، نوجوانی و جوانی موثر باشد، 

لکن در شرایط فعلی موثر نیست.
با آموزش دوره های س��خت به فرزندان بفهمانیم 
که  در زندگی دچار خش��م خواهد شد و این یک 
احساس طبیعی است که افراد دچار خشم شوند 
و خشم ش��ان را به ش��کل قهر و پرخاشگری بروز 
ندهند. خش��مگین ش��دن امری طبیعی است و 
نکته مهم، ش��کل بروز دادن آن است. در حقیقت 
مدیریت خشم و بیان به شکل صحیح موجب شده 

که از چالش و مشکلات رهایی یابیم.

    مهارت های زندگی قابل یادگیری است
 وی درخاتمه متذکر ش��د: درش��رایط قهر شاید 
گفت و گویی بین زوجین اتف��اق نیفتد و به دلیل 
ناراحتی به گذش��ت زمان نیازاس��ت ت��ا آرامش 
برایشان ایجاد شده و سپس با صحبت کردن فضا 
را عوض کنند و یا با استفاده از روش های دیگر قهر 
را از بین ببرند و از وجود کسانی که موثر، امانتدار 
و مورد وثوقند، بهره ببرند و س��عی کنند با تغییر 

سبک زندگی، خود را ازچالش ها نجات دهند.
چنانچه هیچ کدام از روش ها اثربخش نبود، به این 
نتیجه دس��ت می یابیم که تفاوت های شناختی، 

عقلانی و فرهنگی بین زوجین زیاد است.
از نظر محیط خانوادگی ش��اید چندان ش��رایط 
مساعد نباشد، لکن می توان با ارائه  فرایند مشاوره 
به زوجین از بروز مش��کلات کم کرد. مهارت های 
زندگ��ی قابل یادگیری اس��ت، می ت��وان مهارت 
زندگی زناش��ویی را آموخت و با تمرین به بهبود 

زندگی کمک کرد.

طرح سنجش سلامت نوآموزان ازتیرماه سال جاري 
دراستان آغاز شد و تا پایان شهریورماه ادامه دارد. 
نزدیک به 3 هزار نوآموز در آذرماه سال گذشته مورد 

سنجش قرارگرفتند.
کودکان��ی درمدرس��ه هس��تند ک��ه با س��رعت 
 ب��ه مرات��ب کمتری نس��بت ب��ه ک��ودکان ع��ادی یاد 
 می گیرند و از نظرهوشی اندکی ازحد متوسط پایین تر

هس��تند و برای موفقیت نیاز به آموزش ه��ای جبرانی 
و حمایت های تکمیل��ی دارند که با اصط��لاح کودکان 
دیرآموزشناخته می ش��وند. دیرآموزان، افرادی هستند 
که درحد فاصل بین اف��راد عقب مانده ذهن��ی و افراد  با 
عملکرد هوشی طبیعی قرارمی گیرند و درحدود ۱۴درصد 
افراد جامعه را تشکیل می دهند که بهره هوشی آنها بین 
70 تا 85 است. در واقع این گروه از افراد را می توان تحت 
عنوان گروه افرادی دانست که از نظرهوشی در محدوده 
طبیعی ضعیف هستند و نمی توانند ازهمان توانایی هایی 
که همسالان آنها درشرایط یکسان دارند، بهره مند باشند. 
چنی��ن محدودیتی به ط��ور مش��خص اثر خ��ود را بر 
روی مه��ارت ه��ای تحصیل��ی و پیش��رفت تحصیلی 
ای��ن دانش آم��وزان می گ��ذارد و درنتیجه تنه��ا نمود 
 بارز درای��ن دانش آم��وزان که م��ا را به احتم��ال وجود

محدودیت هایی درعملکرد آنه��ا هدایت می کند همان 
مشکلات تحصیلی آنهاست.  فرد دیرآموز فاقدعقب ماندگی 
ذهنی، اما دارای محدودیت در یادگیری اس��ت. این یک 
واقعیت اس��ت که موفقیت تحصیلی درمدرسه محصول 
مش��ترک توانایی ذهنی و خواس��تن اس��ت.  سن عقلی 
دانش آموزان دیرآموز از س��ن شناس��نامه ای آنان کمتر 
است که این اختلاف عبارت ازحداقل سن شناسنامه ای 
آنان است. در واقع روش های معمولی تدریس پاسخگوی 
نیازهای ک��ودکان دیرآموز برای رس��یدن به پیش��رفت 
وموفقیت نیس��ت، لذا آم��وزش این ک��ودکان همکاری 
مستمر والدین و معلمان را می طلبد. ویژگی های عاطفی 
کودکان دیرآموز اعتماد به نفس پایین، ضعف در انگیزه، 
دامنه توجه پایین، نداش��تن خودارزش��مندی، توجه به 
بازی و محبت پذیر بودنش��ان اس��ت. ه��ر دانش آموزی 
قادر به یادگیری اس��ت، منتهی نه به  سرعت و نه با روش 
همس��ان؛ چرا که با کمی دقت وتامل درخلقت انسان ها 
درمی یابیم که هیچ دو انس��انی مانند یک دیگرنیستند 
و از آنجا که این دانش آموزان با تف��اوت در ابعاد مختلف 
 جسمی، ذهنی و رفتاری قادر نیستند با همکلاسی های

خود ب��ه رقاب��ت بپردارن��د، درنتیجه  ناموفق هس��تند 

و در اکث��ر م��وارد منج��ر ب��ه ت��رک تحصی��ل ای��ن 
 دان��ش آم��وزان م��ی ش��ود ک��ه لزوم 
برنامه ریزی ب��رای آنها ضروری اس��ت. 
شناخت کودکان استثنایی و طبقه بندی 
هوش ک��ودکان، ویژگی دان��ش آموزان 
مرزی، تکنیک ها و راهبردهای آموزشی 
)عملی و کاربردی(،آم��وزش ریاضی به 
کودکان دیرآموز، آم��وزش مهارت های 
ارتباطی و اجتماعی از جمله برنامه هاست.

تکرار یک پایه باعث افزایش س��ن عقلی 
و آمادگی بیش��تردانش آموز می ش��ود، 
 همچنین باعث یادگیری بهتر و باثبات  تر

درآن پایه می ش��ود.  توجه ب��ه آموزش 
 مداخله ای این گ��روه از دان��ش آموزان

می تواند ش��رایطی را فراهم کن��د تا در 
 محیط مطلوب و غنی، بهتر و س��ریع تر

پیشرفت کنند.

   22 مربی آموزش دیده ب�رای تعلیم کودکان 
دیرآموز

مع��اون آم��وزش ابتدای��ي آم��وزش و پ��رورش ب��ا 
اش��اره ب��ه کارگاه ه��ای توانمندس��ازی ک��ودکان 

 دیرآم��وز گف��ت: ب��راي نخس��تین ب��ار دراصفه��ان 
کارگاه ه��اي توانمندس��ازی ک��ودکان 
دیرآموز با هدف مداخله به هنگام فعالیت 
دارد. طرح سنجش س��لامت نوآموزان 
ازتیرماه س��ال جاري در استان آغاز شد 
و تا پایان شهریورماه ادامه دارد، نزدیک 
به3هزار نوآموز در آذرماه س��ال گذشته 

مورد سنجش قرارگرفتند.
جوانی در ادامه بحث اف��زود: تعداد ۱50 
 نفراز این ک��ودکان دچ��ار ناتواني های

یادگی��ری بودند که ب��ه آنه��ا دیرآموز 
گفته می ش��ود، در واقع ای��ن کودکان 
دچ��ار اخت��لالات رش��دی در س��نین 
پایین تر ش��دند که ازطریق روش های 
 آموزش��ي مناس��ب و ب��ه هن��گام قابل 

درمان است. 
مع��اون آم��وزش ابتدای��ي آم��وزش 
وپرورش اس��تان اصفهان با تش��ریح این موضوع که این 
دانش آموزان باید درمدارس عادی به تحصیل بپردازند، 
 اظهارداشت: آموزش وپرورش اصفهان برای نخستین بار

پایگاه هاي مداخله به هنگام؛ یعنی کارگاه توانمندسازی 
کودکان دیر آموز را دراستان راه اندازی کرد. براي تعلیم 

این ک��ودکان22 مربی آم��وزش و پ��رورش تحت یک 
دوره آموزش��ی آمادگی لازم را برای آم��وزش وکار با این 
کودکان کس��ب کردند، محتوایی آموزش��ی با همکاری 
دانش��کده علوم پزش��کی و آموزش وپرورش استثنایی 
 اس��تان تهیه ش��د که دراختیار مربیان ای��ن کارگاه ها
 ب��رای تعلیم قرارگرف��ت. وی اف��زود: درش��هر اصفهان

۱3 کارگاه توانمندس��ازي کودکان دیرآم��وز از ابتداي 
 تیرم��اه آغ��از ب��ه کارک��رد ک��ه دوره آموزش��ي در این 
کارگاه ها تا اوایل شهریورماه ادامه دارد و پس از پایان دوره 
ازکودکان تستی گرفته می شود تا نتیجه این دوره مورد 
ارزیابی قرار گیرد و تاثیرات آن مشخص شود. همچنین از 
ابتداي مهرماه این دانش آموزان در مدارس عادي مشغول 

به تحصیل مي شوند. 

   ایجاد انگیزش و یادگیری  بیشتر
 انس��ان تقریبا همه چیز را ی��اد مي گیرد، ول��ي این کار 
با توجه به تفاوت هاي فردي صورت مي گیرد. درجامعه 
 کنون��ي ما ای��ن واقعی��ت تلخ وج��ود دارد که چه بس��ا 
بي سوادان س��المند امروز که کودکان بي عیب و نقص 
س��الیان پیش بوده اند، تنها به دلیل یک اختلال جزئي 
و یا دیرآموزي از مدرس��ه بیرون رانده ش��ده اند، یا از آن 
 فرار ک��رده ان��د و از ادامه تحصی��ل منصرف  ش��ده اند.

ناتوانی یادگیری به معنای وج��ود اختلال دریک یا چند 
فرایند روان ش��ناختی پایه بوده که به فهم یا اس��تفاده 
 از زب��ان نوش��تاری ویا گفت��اری مرب��وط می ش��ود و

می تواند به ش��کل عدم توانایی کام��ل در گوش کردن، 
 فک��ر ک��ردن، صحب��ت ک��ردن، خوان��دن، نوش��تن و 

هجی کردن یا انجام محاسبات ریاضی ظاهر شود.
ناتوان��ی یادگی��ری ش��رایطی چ��ون معلولی��ت های 
ادراکی،آسیب دیدگی مغزی، نقص جزئی درکارکرد مغز 
و نارساخوانی را در برمی گیرد. از سوی دیگر، مورد یادشده 
آن عده را که به واسطه معلولیت های دیداری، شنیداری یا 
حرکتی، همچنین عقب ماندگی ذهنی یا محرومیت های 
 محیطی، فرهنگی و اقتصادی به مشکلات یادگیری دچار

شده اند را شامل نمی شود. 
آم��وزش ب��ه ک��ودکان دیرآم��وز مانن��د آم��وزش به 
 کودکان��ی اس��ت ک��ه در رش��د عقل��ي ی��ا تجرب��ي
 ن��ارس هس��تند وک��ودکان دیرآموز م��ي توانن��د یاد

 بگیرن��د، ب��ه ش��رط آن ک��ه معل��م تمهی��دات و 
 برنامه های��ی را ب��ه کار بندد، ب��ه کار ب��ردن واحدهاي

کوچک ت��ر در آم��وزش، به کارب��ردن تعالی��م عیني و 
محسوس اس��تفاده از حواس مختلف بینایي، شنوایي، 
 لامسه و بویایي، به کاربردن راهنمایي هاي ویژه و تعیین 
توصیه هایي که کودک درک و دریاف��ت نکرده، مراحل 
انگیزش بیش��تر و مرورک��ردن و در نظ��ر گرفتن وقت و 
زمان بیش��تر براي کامل کردن کارها، گوناگوني و تنوع 
بیش��تر دربه کارگیري اسباب و وس��ایل تحریک کننده 
به کاربردن وس��ایل صوتي وتصویري بیشتر و تجهیزات 
دی��داري و ش��نیداري درکلاس، فراهم کردن ش��رایط 
براي تجربه بیش��تر، انگیزش بیش��تر که معمولا توسط 
اسباب بازي و... حاصل می شود. کودکان دیرآموز به وقت 
بیشتر، تشویق و انگیزش بیشتر نیاز دارند و بهترین معلم 
کسي اس��ت که نقاط ضعف آنها را بیابد و تشویق کند و 
 به آنها در زندگي کردن با ضعف ها و ناتوانایي هایش��ان 

کمک کند.

    در خاتمه 
برای افزایش خلاقیت ذهنی در کودکان راه های زیادی 
وجود دارد که می  توان آنها را به کارگرفت، فراهم کردن 
فرصت هایی ب��رای بروز اس��تعداهای ک��ودکان و ایجاد 
محیطی صمیمی و انعطاف پذیر و نیز حذف روابط خشک 
و جایگزینی منطق با تعصبات ازجمله راه هایی است که در 

افزایش خلاقیت ذهنی کودکان موثر است.

در ترددهای روزمره در اتوبوس، مترو یا  هر مکان عمومی و شلوغ دیگری که باشیم، هنگامی 
که بلوتوث گوشی را روشن کنیم، به محض روش��ن کردن آن در بین تصاویر،کلیپ ها و 

فایل هایی به دست می رسد که از دیدن آنها تعجب می کنیم.
با وجود گذشت چندین س��ال از ورود این فناوری به جامعه، فرهنگ این پدیده هنوز به 
درستی درمیان مردم جا نیفتاده اس��ت و عمده فایل هایی که دست به دست می شود، 
محتواهای چندان پسندیده ای ندارند. فناوری ها هر روز در حال ارتقا و توسعه هستند و این 
باعث متحول شدن جهان ارتباطی انسان ها شده است که گریزی از آنها نیست. درحقیقت 
آسیب های نوپدید، آسیب های مرتبط با فناوری جدید اس��ت که آسیب های ناشی از 
استفاده ازماهواره، بازی های رایانه ای، تلفن همراه و اینترنت می تواند در این مجموعه قرار 
 گیرد؛ اینترنت نیز یکی از مواردی است که به دلیل استفاده نامناسب از آن، آسیب های

بس��یاری را درپی داش��ته اس��ت.بر اس��اس آمار، از نظ��ر تع��داد کارب��ران اینترنتی، 
ای��ران رتب��ه اول را دارد و 28 ت��ا 35 میلی��ون کارب��ر درکش��وروجود دارد ک��ه 
درصد زیادی از آنه��ا را کودکان و نوجوانان تش��کیل م��ی دهند.آثار مثبت اس��تفاده 
از اینترن��ت، ب��ه روزک��ردن اطلاع��ات، اس��تفاده از مطال��ب علم��ی و دسترس��ی 
 به فناوری های روز اس��ت، امابه م��وازات آن ش��اهد گرایش نوجوانان به چ��ت روم ها،

عشق های مجازی،کلاهبرداری وسوء استفاده ازدختران وپسران با ارائه شخصیت های 

دروغین، ازدواج های اینترنتی، سرقت اطلاعات و اخاذی هستیم که ازجمله آسیب های 
ناشی از استفاده ناصحیح از اینترنت است.

طبق بررسی های به عمل آمده، چنانچه ورود هر فناوری بدون بسترسازی فکری و فرهنگی 
درجامعه صورت پذیرد، به خاطر تقابل فرهنگی و نهادینه نشدن کاربرد ابزار فناوری، باعث 

بروز ناهنجاری های مختلف و متعددی خواهد شد.
خودرو، موبایل و اینترنت از ش��کل های مختلف و ابزارهای متفاوت فناوری هستند که 

با هدف های مختلفی طراحی و وارد کشور ش��ده اند. استفاده از این وسایل به دلیل عدم 
بسترسازی فکری و فرهنگی به استفاده نادرست یا سوءاستفاده کشیده شده اند.

یکی از مطرح ترین ابزارهای فناوری های نوین همین بلوتوث است؛ این فرآیند جهت انتقال 
سریع اطلاعات در شکل های تصویری، نوشتاری و موسیقایی به کار می رود. 

متاسفانه این ابزار هم مثل پدیده های نوین درکشور ما دچارسرنوشت بدی شده  است. 
ممکن است از این فرآیند استفاده های علمی، فرهنگی و هنری نیز به عمل آید، اما کل این 

ابعاد ۱5درصد بیشتر نیست.
85 درصد کاربری بلوتوث در ارسال موسیقی، تبلیغات، فیلم ها و تصاویری به کار می روند 
 که جنبه س��رگرمی داش��ته و در زندگی روزمره و درابعاد اقتص��ادی، فکری و فرهنگی

هیچ گونه تاثیری ندارد.

معاون سازمان محیط زیست خبر داد؛
افزایش 2۵ درصدی حقوق محیط بانان

معاون حقوقی س��ازمان محیط زیس��ت با بی��ان اینکه قانون 
افزایش ضریب س��ختی کارمحی��ط بانان دربرخی اس��تان ها 
 ازیک ماه پیش اجرا می ش��ود، از افزای��ش 25 درصدی حقوق

محیط بانان خبر داد. 
 س��ید محم��د مجاب��ی درگفت وگ��و ب��ا مهرافزود: س��ازمان 
محیط  زیست براس��اس مس��وولیتی که در حفاظت از مناطق 
چهارگانه زیست محیطی شامل اثر طبیعی ملی، پناهگاه حیات  
وحش، منطقه حفاظت ش��ده، پارک مل��ی و همچنین مناطق 
ش��کار ممنوع دارد، ازنیروهای فعال و پرتلاش��ی تحت عنوان 

»محیط بانان« کمک می گیرد.
به گفته وی، محیط بانان براس��اس قانون و دستورالعمل یگان 
حفاظت، افرادی مس��لح به س��لاح، ملبس به لباس و با درجه 
و تجهیزات انفرادی هس��تند که مس��وولیت های متعددی از 
جمله مش��اهده گری علمی، ترویج فرهنگ زیس��ت محیطی و 
 همچنین حفاظ��ت از مناطق چهارگانه زیس��ت محیطی را بر 

عهده دارند.
معاون حقوقی س��ازمان محیط  زیس��ت اظهارداش��ت: حدود 
۱0/6 درصد ازمس��احت کش��ور در زم��ره مناط��ق چهارگانه 
یاد شده اس��ت که مناطق بسیار ارزش��مند و با درجات بالای 
ارزش طبیعی هس��تند که توس��ط محیط بانان مورد حفاظت 
قرار می گیرند. ای��ن مناطق به علاوه مناطق ش��کارممنوع در 
 مجموع مساحتی معادل 22/5 میلیون هکتار از خاک کشور را 

شامل می شوند.
مجابی تصریح کرد: برای حفاظت از این مساحت، درحال حاضر 
بالغ بر 2500 نفرمحیط  بان درسازمان محیط زیست مشغول به 
کار هستند که با توجه به وضعیت اقلیمی این مناطق ومسائل 
و مش��کلاتی که درخصوص مس��ائل حفاظتی وجود دارد، این 
تعداد بایستی افزایش یابد که سازمان محیط  زیست با جدیت 

آن را پیگیری می کند.
وی اف��زود: س��ازمان محی��ط  زیس��ت در دوره جدی��د اقدامات 
خاصی را برای بهبود وضعیت معیش��تی و ش��غلی محیط بانان 
پیگیری ک��رده ک��ه ازجمل��ه مه��م تری��ن آنها ب��ه تصویب 
رس��یدن و ابلاغ دس��تورالعمل یگان حفاظت محیط  زیست، 
 محیط بانان ب��ر اس��اس ضواب��ط آن، ازحمایت ه��ای قضایی

 برخوردار می شوند.
معاون حقوقی س��ازمان محیط زیس��ت تاکید کرد: همچنین 
افزایش ضریب سختی کار محیط بانان در دو مرحله؛ یعنی یک 
مرحله افزایش از ۹00 به هزار و درمرحله بعد، رسیدن به سقف 
میزان سختی کارکه مصوبه هیات وزیران و معادل 3 هزار امتیاز 

است، بوده است.
وی اظه��ار امی��دواری کرد: ب��ه زودی ای��ن مصوب��ه در تمام 

استان های کشور ابلاغ و اجرایی شود.
می��زان افزایش حق��وق محیط بانان بر اس��اس ای��ن مصوبه با 
توجه به رش��ته های تحصیلی، مقاطع تحصیلی و سوابق کاری 
محیط بانان موج��ب افزایش حقوقی مع��ادل 20 تا 25 درصد 

درحقوق محیط بانان خواهد شد.
مجاب��ی تصری��ح ک��رد: همچنی��ن س��ازمان محیط  زیس��ت 
درخصوص حل مش��کلات ناش��ی از ماموریت هایی که منجر 
به محکومیت ه��ای قضایی محیط  بانان ش��ده، اقداماتی انجام 
داده که از جمل��ه می توان ب��ه پرداخت ۴0 بده��ی مربوط به 

محکومیت های دیه ای محیط بانان اشاره کرد.
به گفت��ه وی، برخی از م��وارد این ۴0 مورد ش��امل دیه کامل 
مربوط به قصاص ب��وده که خوش��بختانه با رضای��ت اولیای دم، 
 حک��م قص��اص ای��ن محیط بان��ان لغ��و و م��ورد عف��و ق��رار

گرفته  است.

خبر
فعالیت كارگاه های  توانمندسازیگروه جامعه

ناتوانی های یادگيری در کودکان دیرآموز قابل درمان است
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انحراف های فکری؛ در کمین کودکان و نوجوانان 
 85 درصدكاربری بلوتوث برای سرگرمی است
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جرقه های دعوا در زندگی مشترک

 هنگام قهر، با مدیریت خشم
از مشکلات رهایی یابیم

مهارت های زندگی قابل یادگیری است؛ می توان 
 مهارت زندگی زناشویی را آموخت و با تمرین

به بهبود زندگی کمک کرد

یادداشت

طرح سنجش 
سلامت نوآموزان 

ازتیرماه سال 
جاري در استان 

آغاز شد و تا 
پایان شهریورماه 

ادامه دارد، 
نزدیک به3هزار 
نوآموز در آذرماه 

سال گذشته 
مورد سنجش 

قرارگرفتند

راه کارهای مقابله با آسیب های 
اینترنتی در جامعه انسانی 

 در راس��تای گس��ترش پیامدهای منفی و آس��یب شناختی
 اینترن��ت در جامع��ه انس��انی، راه کاره��ای مطلوب��ی قابل

ارائه و اجراست که اساسی ترین آنها چنین است: 
1- ارائه خدمات مشاوره ای و روان ش��ناختی به خانواده ها و 
نس��ل های جوان برای ارتقای تعاملات اجتماعی و عاطفی و 

پیشگیری از انزوای اجتماعی در جامعه
2- توجه مطلوب رس��انه ملی و مطبوعات جامعه به مباحث 

جلوگیری از اعتیاد به اینترنت و تولید و نشر آنها
3- تاکید بر برنامه ریزی های صحیح فرهنگی و اجتماعی از 
سوی حکومت، رسانه و خانواده در راستای تقویت هویت ملی 

و اسلامی در فضای مجازی 
4- حمایت و س��رمایه گذاری مادی و معنوی از شبکه های 

مجازی ملی و اسلامی برای بسط فرهنگ ایرانی – اسلامی 
۵- حمایت از پژوهش ها، تحقیق��ات و همایش های ملی و 
بومی در حوزه شناخت علل و عوامل آسیب های اینترنتی در 

جامعه و نیز آسیب های نوپدید عملی و هنجاری 
6- تدوی��ن و ارائ��ه راه کاره��ای جدی��د و عمل��ی ب��رای 
 خانواده ه��ا جه��ت کنت��رل و نظ��ارت فرزن��دان در گیر با 

فضاهای مجازی 
7- پیشگیری از ناکامی های تحصیلی نسل جوان و نوجوان 

مشتاق به استفاده از اینترنت 
8- بسترسازی مناسب اجتماعی در راستای تقویت و ارتقای 
عزت نفس شهروندان و افزایش س��وادهای رسانه ای آنان در 

خصوص فضاهای مجازی 

سیدمهدی سلطانی



حضور تشریفاتی ستارگان در تهران
 س��تارگان زیادی در تاریخ فوتبال ایران به کش��ورمان س��فر

کرده اند که برخی از بزرگ ترین های این جمع، پله، اوزه بیو و 
بکن باوئر هستند، برخی از س��تارگان هم نه برای فوتبال، بلکه 
برای حضور در برنامه های تلویزیونی و یا حضور در ورزشگاه ها 

آمده اند؛ نفراتی مثل ماتئوس، جرزینهو و ...
حضور تیم ستارگان بازنشسته فوتبال در ایران برای سومین بار 
اتفاق افتاده اس��ت. اولین بار در سال 1372 این اتفاق رخ داد و 
دتمار کرامر تیم منتخبی از ستارگان را به فوتبال آورد که برخی 

از آنها دیدیه سیکس و والتر شاختر بودند.
در سال 1392 هم میلان ایتالیا با سباستیانوروسی، باره سی، 
مالدینی، گاتوزو و ... به ایران آمد. تیم کرامر از تیم ملی 2 باخت، 
اما تیم میلان پیشکسوتان پرسپولیس را با نتیجه 1-3 شکست 
داد و حالا برای سومین بار؛ یعنی در این سطح و با این شکل و 

شمایل ویژه به ایران می آید.

مسلمان:  نگفتم از پرسپولیس می روم
 محس��ن مس��لمان را این روزها کمتر در ترکیب پرس��پولیس 
می بینیم، همین باعث شده تا حرف و حدیث های فراوانی در 

مورد این هافبک 24 سال منتشر شود.
 آخرین شایعه هم مربوط می ش��د به جدایی او از پرسپولیس. 
 مس��لمان که از انتش��ار این ش��ایعه ناراحت ب��ود، گفت:» من 
نمی دانم این نقل قول ها را چگونه از زبان من منتشر می کنند. 
هرگز نگفتم که قصد جدایی از پرسپولیس را دارم. چنین خبری 
درست نیس��ت و من با قدرت در تمرینات پرسپولیس شرکت 
خواهم کرد و برای حضور در ترکیب انرژی ام را می گذارم. من 
حرفی درباره جدایی نزدم و نمی دانم بعضی ها چطور از قول من 

مصاحبه منتشر می کنند.«
مس��لمان در ادامه گفت:» من در این مدت خیلی کم مصاحبه 
کردم؛ چون می خواستم روی حضور در ترکیب پرسپولیس و 

موفقیت این تیم تمرکز کنم.«
او همچنین تاکید کرد: »الان هم دنبال جدایی نیستم. موفقیت 
پرسپولیس برایم مهم است و خوشحالم که در اهواز توانستیم 
اولین برد فصل را جشن بگیریم و یک تیم قدرتمند را شکست 

بدهیم.«

خلعتبري و نكونام؛  بدون مشكل
روزی که کارلوس کی روش روی نام محمد رضا خلعتبری خط 

قرمز کشید، خیلی ها متعجب شدند.
 با گذش��ت زمان برخی افراد دعوت نش��دن خلعتب��ری را به 
 جواد نکونام ربط دادند و اعلام کردند کاپیتان س��ابق تیم ملی 
نمی گذارد مهاجم ریزنقش س��پاهان دوباره پیراهن ملی برتن 
 کند. این مس��اله مدت زیادی در رس��انه ها مطرح شد و البته 

هیچ کس هم دست به تکذیب آن نزد.
اهالی فوتبال یادش��ان نرفته نکونام و خلعتب��ری بعد از دربی 
77 پایتخت هم درگی��ری لفظی با یکدیگر در رس��انه ها پیدا 
کردند. در دیدار س��ه ش��نبه، اما روابط آنها ط��ور دیگری بود. 
در جریان دیدار س��ایپا و س��پاهان ای��ن دو بازیک��ن برخورد 
 عجیب��ی با هم نداش��تند تا ای��ن تفکر ب��ه وجود آید ک��ه آنها

 با هم آشتی کرده اند.

خیلی هم ممنون!
بر خلاف انتظار پرسپولیسی ها، در نهایت محسن بنگر بخشیده 
نشد و بازی با فولاد را از دس��ت داد تا سفرش به اهواز بی فایده 

از آب دربیاید.
 با توجه به برد پرسپولیس، این موضوع برای قرمزها خیلی هم 
خوب شد؛ چرا که اگر یک اخطار بنگر بخشیده می شد، او یک 
کارته باقی می مان��د، اما حالا هیچ کارتی ن��دارد و برای تجربه 

نخستین محرومیت، باید سه بار اخطار بگیرد!

شكایت دوم افشارزاده از عابدینی
مدیرعامل استقلال بار دیگر از مدیرعامل پیشین پرسپولیس 

شکایت می کند.
امیر عابدینی، مدیرعامل پیش��ین باش��گاه پرسپولیس و عضو 
هیات رییسه سازمان لیگ علیه بهرام افشارزاده صحبت  هایی 
مطرح کرده بود ک��ه این موضوع منجر به ش��کایت مدیرعامل 

استقلال از وی شد.
 این اتفاق، اما ب��ار دیگر رخ داد ت��ا افش��ارزاده تصمیم بگیرد 
برای دومین بار از عابدینی ش��کایت کند. مدیرعامل پیش��ین 
پرسپولیس در گفت وگویی اعلام کرده که افشارزاده به علیرضا 
اس��دی، دبیرکل فدراس��یون فوتبال می گوید از چه داوری در 

بازی ها استفاده شود.
 همین اظهارنظر کافی بود تا افش��ارزاده ب��ار دیگر از عابدینی 
شکایت کند. مدیرعامل استقلال با اعلام این خبر گفت: علاوه 
بر شکایت قبلی که از او کرده ام، به خاطر اتهامی که به من زده، 
ش��کایت دیگری از او انجام خواهم داد. افش��ارزاده که سال  ها 
س��ابقه حضور در کمیته ملی  المپیک را در پرونده کاری خود 
دارد، شاید تصور نمی کرد با ورودش به فوتبال کارش به شکایت 
 کردن از افراد بکش��د و این روزها با چالش های زیادی در سن 

75 سالگی روبرو شده است.

اخبار کوتاه
گروه ورزش
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پی��روزي دلچس��بي براي س��پاهان ب��ود. یاران 
نکونام نتوانستند احس��ان حاج صفي را به خوبي 
کنترل کنند و نتیجه این ش��د که سپاهان با 13 
امتیاز خاطرجمع از صدرنش��ین به تعطیلي 20 
روز لیگ گام گذاش��ت. سایپا و س��پاهان که به 
ترتی��ب در رده های چهارم 
و اول ج��دول رده بندی 
حض��ور داش��تند، در 

 حال��ی رو درروی هم ق��رار گرفتند ک��ه به نظر
به ط��ور کامل از 

هم شناخت داشتند و ش��اید همین مساله باعث 
 شد در نیمه نخس��ت بازی آرام و کم موقعیتی را 

شاهد باشیم. 
در واقع پس از 10 دقیقه ابتدایی، این س��پاهان 
بود که تا پایان نیمه اول حاکم میدان شد، 
اما بازی دفاعی و حس��اب شده شاگردان 
جلالی، فضا را از سفیدپوش��ان سپاهان 
گرفت تا نیمه نخس��تِ کم افت و خیزی 

را شاهد باشیم.
اما در حالی که 5 دقیقه از آغاز نیمه 
دوم گذشته بود، برق ورزشگاه پاس 
قطع شد تا برای دومین بار در لیگ 
امسال برق این ورزش��گاه در حین 

بازی قطع شود. 
البته مشکل قطع برق پس از چند 

دقیقه حل ش��د و این س��پاهان بود که بلافاصله 
توس��ط احس��ان حاج صفی با ضربه س��ر به گل 
رس��ید. هنوز 30 ثانیه از این گل نگذش��ته بود 
که بار دیگر برق ورزشگاه دس��تگردی قطع شد 
تا پیش چشمان کارلوس کی روش که از نزدیک 

بازی را تماشا می کرد، اتفاقات عجیبی رخ دهد.
اما پس از چندی��ن دقیقه وقفه، ب��ازی از دقیقه 
56 در حال��ی به جریان افتاد که س��پاهان با یک 
گل پیش بود و سایپا برای زدن گل تساوی فشار 

می آورد.
 البته این فش��ار زیاد طولانی نبود و این سپاهان 
بود که رفته رفته دوباره بر بازی حاکم شد و حتی 

می توانست گل دوم را هم به ثمر برساند.
 در 5 دقیقه پایانی البته س��ایپا که اصلا دوست 
نداشت بازنده این بازی خانگی باشد، فشار خود را 

بیشتر کرد، اما باز هم این سپاهان بود که با پرس 
در تمامی نقاط زمین سایپای بی برنامه را با یک 

بازی حساب شده از کار انداخت. 
بازی برتر سپاهان همچنین در دقایق پایانی یک 
گل دیگر هم در پی داشت و آن هم سهم احسان 
حاج صفی، بهترین بازیکن حال حاضر لیگ بود. 
او با دو گل در این بازی خداحافظی باشکوهی از 

سپاهان داشت.
حالا سپاهان بایس��تي در ادامه راه بدون احسان 
حاج صفي که بسیار آماده بود در لیگ شرکت کند 
و امیدوار باشد که بدون احسان،  پریرا،  پادوواني و 

محرم بتواند روندش را ادامه دهد.
 واقعیت این است که کار سختي پیش روي فرکي 
قرار دارد؛ هرچند که این تیم بسیار پرمهره است!

 گفتني اس��ت؛ در ادام��ه رقابت ه��اي لیگ برتر 
ذوب آه��ن نیز دیروز ب��ه مصاف تیم اس��تقلال 
اهواز رفت ک��ه نتیجه این دیدار را در رس��انه ها 
مشاهده کرده اید. امیدواریم ذوب آ هن هم با برد 

به تعطیلات رفته باشد.

پیروزي قبل از تعطیلات

سپاهان 13 امتیازي به استراحت رفت

در مسابقات جهانی تیراندازی با کمان که به میزبانی 
دانمارک برگزار ش��د، امین پیرعل��ی، تنها نماینده 
اصفهان در رش��ته ریکرو مردان بود که نتوانست در 
این رقابت ها س��همیه ورودی المپی��ک 2016 را به 

دست بیاورد. 
پیرعلی که در حال حاضر تم��ام تمرکزش را بر روی 
کسب سهمیه گذاشته اس��ت، دو میدان دیگر برای 
کس��ب ورودی بزرگ ترین فس��تیوال ورزشی دنیا 
پیش رو دارد. در لیس��ت اخیر تیم مل��ی تیراندازی 
با کمان که از س��وی کادر فن��ی انتش��ار یافت، نام 
 امی��ن پیرعلی نی��ز در بی��ن دعوت ش��دگان دیده 
می ش��ود. به بهان��ه حض��ور در رقابت ه��ا جهانی 
 و دع��وت ب��ه اردوی تیم مل��ی برای کاپ آس��یایی 
 گف��ت وگوی��ی را ب��ا پیرعل��ی ترتی��ب دادی��م که 

می خوانید:
اردوی جدید تیم ملی از چه زمانی شروع 

می شود؟
حض��ور در تورنمنت لهس��تان و مس��ابقات جهانی 
دانم��ارک ح��دود 25 روز ب��ه ط��ول انجامی��د و از 
ای��ن رو کادر فنی تیم مل��ی از هفته قب��ل و پس از 
بازگشت به کش��ور، به ملی پوشان اس��تراحت داده 
 و اردوی جدی��د تی��م ملی از ش��نبه هفت��ه آینده 

آغاز می شود.

تیم ملی ب�رای کدام روی�داد بین المللی 
آماده می شود؟

مس��ابقات کاپ آس��یایی 15مهر ماه س��ال جاری 
برگزار خواهد ش��د ک��ه ارتباطی به برنامه کس��ب 
س��همیه المپیک ن��دارد، ام��ا در تعیی��ن رنکینگ 
 جهانی کمانداران و آمادگی برای مسابقات آسیایی 

اهمیت دارد.
مرحل�ه اول کس�ب س�همیه را ک�ه از 
 دس�ت دادید؛ برای دو رویداد بعدی چه 

برنامه هایی دارید؟
درمس��ابقات جهانی دانمارک، 16 نفر برتر انفرادی 
و 8 تی��م برترجه��ان س��همیه المپی��ک راگرفتند. 
 مس��ابقات قهرمانی آس��یا ک��ه آب��ان م��اه برگزار 
می شود، دومین مرحله کسب سهمیه المپیک خواهد 
بود و آخرین مرحله نیز خرداد س��ال آینده در آنتالیا 

برگزار می شود.
به نظر م�ی رس�د در مس�ابقات جهانی 
دانم�ارک موقعی�ت خوب�ی را از دس�ت 

دادید؟
 در مس��ابقات جهان��ی 2015، تم��ام تی��م ه��ای 
ش��رکت کننده با بالاترین آمادگی حضور داش��تند 
و برای اولین بار650 نفر ش��رکت کنن��ده از حدود 
70 کشور، شرکت داش��تند و سطح بس��یار بالایی 

داش��ت. ما در کش��ور در هوای گرم تمرین داشتیم 
اما دانمارک هوای س��ردی دارد که افت کیفی همه 

شرکت کنندگان را به همراه داشت.
با اطمینان از حضور در مسابقات قهرمانی 
آسیا و مسابقات آنتالیا صبحت می کنید؛ 
از کجا می دانید در ترکی�ب تیم اعزامی 

هستید؟
تا آخرین زمانی که تیم بس��ته ش��ود، هی��چ یک از 
ورزش��کاران نمی دانند که در ترکی��ب تیم اعزامی  
هس��تند. تقریبا تمامی ملی پوش��ان در یک سطح 
هستند و با برگزاری انتخابی های داخلی، کادر فنی 

نفرات اعزامی را مشخص می کند.
چقدر امیدوار به کس�ب سهمیه المپیک 

هستید؟
هر ورزش��کاری علاقه دارد تا در مس��ابقات المپیک 
حضور پیدا کند؛ زیرا معتبرترین رویداد ورزشی جهان 
است؛ انگیزه زیادی برای کسب سهمیه المپیک دارم 

و تمام تلاشم را هم انجام می دهم.
قبول دارید کار سختی پیش رو دارید؟

رقاب��ت نزدی��ک و حساس��ی بی��ن ورزش��کاران 
تیران��دازی با کم��ان برای کس��ب س��همیه وجود 
دارد و اص��لا قاب��ل پی��ش بینی نیس��ت، ام��ا باید 
 نهایت تلاش��مان را صورت بدهیم تا بتوانیم نتیجه 

ایده آل را کسب کنیم.
اس�تان اصفهان تاکنون س�ابقه کماندار 
 المپیك�ی را نداش�ته اس�ت؛ تص�ور 
می کنید این اتفاق چه تاثیری می تواند در 
دیدگاه جامعه ورزش نسبت به این رشته 

به وجود بیاورد؟
پیش از این دو کماندار ریکرو موفق به کسب سهمیه 
ش��ده اند و باز ه��م این اتف��اق می توان��د رخ بدهد. 
تیراندازی با کمان اس��تان اصفهان از س��طح بسیار 
بالایی برخوردار اس��ت  و رزش��کاران اصفهانی جزء 

بهترین ها هستند و از این رو کسب سهمیه المپیک 
در این رشته می تواند شرایط خوبی را به وجود بیاورد 

و نگاه ها را به سمت این رشته جلب کند.
ش�رایط تمرینی این رشته در اصفهان به 

چه صورتی است؟
من فعالی��ت در رش��ته تیران��دازی با کم��ان را در 
شهرس��تان نجف آباد ش��روع ک��ردم و هی��ات این 
شهرستان برای پیشرفت به من کمک کرد. چند سالی 
است که ساکن اصفهان هستیم و در ورزشگاه آبشار 

تمرین می کنم و از شرایط تمرینی رضایت دارم.

دور خیز کماندار  ملی پوش اصفهانی برای المپیکی شدن

کار سختی دارم،  اما هدفم حضور در المپیک است

نمي توان خرده گرفت. شاید اگر کمي حرفه اي تر 
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بودیم به این نکت��ه فکر مي کردیم که ش��اید 
شانس موفقیت سپاهان با احسان بیشتر است 
و او نباید از تیم ش��هرش جدا شود، ولي وقتي 
کمي منطق��ي تر ب��ه موضوع نگاه م��ي کنیم 
 بایس��تي ب��ه احس��ان و پیش��رفت او در فوتب��ال 
هم فکر کنیم. به هر حال لیگي نداریم که نخبگان در 
آن بتوانن��د تا نهایت حرف��ه اي گري پی��ش بروند و 
بایستي بتوانیم با لژیونر کردن ستارگان این فوتبال، 
براي خودمان و تی��م ملي کش��ورمان کیفیت و آبرو 
بخریم. احسان باید برود براي بهتر شدن،  براي دیده 
شدن،  براي اینکه بتواند براي شهر و فوتبال ما اعتباري 
باشد و شاید خط را بار دیگر بشکند براي لژیونرهاي 
ایراني در بوندس لیگا. آنچه مشخص است، همین الان 
 ه��م ب��راي احس��ان دی��ر اس��ت و او زودت��ر ه��م 
مي توانست لژیونر شود، ولي حالا این فرصت براي او 
مهیاست که سال ها در فوتبال اروپا باشد، بدرخشد و 
پیشرفت کند. چشمان اشکبار احسان که سه شنبه شب 
در ورزش��گاه کرج آخری��ن دور افتخار را ب��ا پیراهن 
 س��پاهان زد، ب��راي ه��واداران ای��ن تی��م بس��یار 
دردناک بود. خبري که روي خروجي س��ایت ها قرار 

گرفت شوکه کننده بود:
» احس��ان حاج صفی در پایان دیدار س��پاهان برابر 
س��ایپا که با برد زردپوش��ان اصفهانی هم��راه بود، با 
پیراهن س��پاهان دور افتخار زد و در حالی که اشک 
در چش��مانش حلقه زده بود، با حسین فرکی و سایر 
بازیکنان و اعض��ای کادر فنی س��پاهان و همچنین 
هواداران این تیم خداحافظی کرد و اعلام کرد امروز 
به آلمان خواهد رفت تا ادامه فوتبال حرفه ای خود را 

در آن کشور دنبال کند.«
 به هر حال آنچه اتفاق افتاد انش��اءالله براي احس��ان 
حاج صفي و فوتبال ایران منشا خیر خواهد بود.  او مي 
تواند در بهترین لیگ هاي دنیا حاضر باشد و بدرخشد.

   احسان عالي بود
حاج صفي همیش��ه یک س��پاهاني بود و هیچگاه به 

هیچ بهانه اي براي تیمش ضعی��ف کار نکرد. او که از 
ذوب آهن به سپاهان پیوست و در این تیم چهره شد، 
خیلي خوب و سریع در فوتبال ایران و زمین حاصلخیز 
س��پاهان پیش��رفت کرد و حالا این بهانه را دارد تا با 

قدرت به فوتبالش ادامه دهد.
  او هم��واره آماده حض��ور در ترکیب س��پاهان بود و

بي تردی��د یکي از دلای��ل موفقیت هاي س��ال هاي 
اخیر س��پاهان وجود بازیکن با اس��تعداد و آماده اي 
به نام احس��ان حاج صفي بود؛ بازیکني که خاطرات 

بس��یار ش��یریني را براي تیمش ثبت کرد. گل هاي 
 بسیار زیادي را زد و ساخت و یک سپاهان اصیل شد.

بي تردید راهي که او انتخاب کرد قابل احترام اس��ت. 
در فوتبال ایران جاذبه سرخابي براي هر بازیکني در 
تصمیماتش اثرگذار است، ولي احسان هیچگاه اسیر 
این هیجانات نش��د و ب��ا ماندن در تیمي که فلس��فه 
رشد و پیش��رفتش بود، توانس��ت کیفیتش را حفظ 
کند. حدود 70 بازي مل��ي براي بازیکن��ي که هنوز 
جوان اس��ت بسیار مناس��ب اس��ت و اگر احسان راه 

فوتبالش را درست انتخاب کند که به اعتقاد نگارنده 
 انتخابش درست بوده، او مي تواند رکورد دایي و نکونام 

را هم بزند.

  بوخوم؛ مقصد احسان
با وجود داغ شدن شایعات درباره پیوستن قریب الوقوع 
احسان حاج صفی به بوخوم، آنچه در وهله اول نهایی 
شدن این انتقال را با تردیدهای جدی مواجه می کرد 
آن بود که از یک طرف هیچ درخواس��ت رس��می از 

طرف باشگاه آلمانی به دست س��پاهان نرسیده بوده 
و از طرف دیگر در رس��انه های آلمانی هم اثر چندانی 
از این این موضوع دیده نمی ش��د. با ای��ن حال، رفتار 
روز گذش��ته احس��ان که به نظر کاملًا خاطر جمع از 
قطعی بودن انتقالش به بوخوم با هواداران س��پاهان 
 خداحافظی کرد هم ب��ه این احتم��ال بیش از پیش 

قوت بخشید.
 اما آنچه بیش از هر چیز رفتن ح��اج صفی به بوخوم 
را به واقعیت نزدیک تر کرد، ارائه پیش��نهاد رس��می 
 باش��گاه آلمان��ی به س��پاهان ب��ود. گفته مي ش��ود 
سه شنبه شب درخواست رسمی بوخوم برای جذب 
حاج صفی س��رانجام برای باش��گاه اصفهانی ارسال 
ش��د تا انتقال هافبک 25 س��اله س��پاهان به فوتبال 
اروپا از یک گمانه زن��ی مبهم به ی��ک احتمال کاملا 
جدی تغییر وضعی��ت دهد. حاج صف��ی که ویزایش 
را هم دریافت کرده، امش��ب راهی آلمان می ش��ود تا 
پنج روز مانده به بسته ش��دن پنجره نقل و انتقالات 
تابس��تانی قرارداد خود را ب��ا بوخوم نهای��ی کند. او 
حالا در فوتبال آلمان مي تواند ب��ه دنبال رویاهایش 
بگردد. او بازیکني اس��ت که به لحاظ بدني،  تکنیک، 
 تاکتی��ک پذیري و... ف��رم حضور در فوتب��ال اروپا را 
 داش��ت و حالا ب��ا تجربه اي که کس��ب کرده اس��ت 
م��ي توان��د در بوندس لی��گا ابت��دا خ��ود را اثبات و 
 ش��اید زمینه پیوس��تن ب��ه باش��گاه هاي ب��زرگ را 

فراهم کند.
گفته مي ش��ود او ام��روز به آلم��ان خواه��د رفت و 
امیدواریم که سفر به س��رزمین ژرمن ها براي سفري 
بدون بازگشت تا سال هاي آینده باشد و او حالاحالاها 
لژیونر باقي بماند. او نش��ان داده فوتبالیست با فهم و 
ظرفیتي اس��ت و هیچگاه در فوتبال ایران غره نش��د. 
آنجا کار و رفتار حرفه اي شرایط را براي دستیابي به 
بهترین کیفیت برایش فراهم خواهد آورد و احس��ان 
باید براي رس��یدن به بهترین ها توکل و تلاش را در 
دس��تور کار خود قرار دهد. او مي توان��د کلید دوباره 
حض��ور ایراني ه��ا در بوندس لیگا باش��د، به ش��رط 

حضوري قوي در این لیگ بزرگ.

براي تو که بهترين چپ ايران بودي

 تو احسـاني و
 حالا حالاها لژيونري!

احسان حاج صفی در پایان دیدار سپاهان برابر سایپا که با برد زردپوشان اصفهانی همراه بود، با پیراهن سپاهان دور افتخار زد و در حالی که 
اشک در چشمانش حلقه زده بود، با حسین فرکی و سایر بازیكنان و اعضای کادر فنی سپاهان و همچنین هواداران این تیم خداحافظی کرد 

کارشناس و ملی پوش اسبق والیبال ایران با غیرقابل توجیه دانستن باخت تیم ملی به ژاپن 
گفت: سبک بازی و نوع پاس های س��عید معروف و چند مهره اصلی ایران برای حریفان 

شناسایی شده و متاسفانه در برخی از پست ها پشتوانه مناسبی نداریم.
محمد ترکاشوند اظهار کرد: متاسفانه نتوانستیم در بازی های تدارکاتی واگنر نتیجه بگیریم. 
می دانید بازی های تدارکاتی برای این اس��ت که نقاط ضعف و قوت خود را بشناسیم. در 
مجموع توقعات جامعه از تیم ملی والیبال بالاست، ولی متاسفانه نتیجه خوب و قابل قبولی 
در مسابقات لهستان رقم نخورد. باید بازی ها را ببینیم و راحت تر اظهار نظر کنیم. ما کلا 

این تورنمنت را خیلی دست کم گرفتیم. باخت به ژاپن نشان می دهد که بازیکنان برای 
این مسابقات آمادگی ذهنی نداشتند. این باخت به ژاپن قابل توجیه نیست و باید دید چرا 

بازیکنان ایران در حد و اندازه های خود نبودند.
وی افزود: سبک پاس ها و نوع بازی سعید معروف به تدریج برای حریفان ایران شناسایی 
شده است. سایر بازیکنان ایران را هم می شناسند و بر اساس سبک کارهای آنها تاکتیک های 
خود را پیاده می کنند. ما باید پشتوانه سازی خوبی داشته باشیم و تیم ملی را محدود نکنیم. 

همین که الان تیم زیر 23 سال ایران در مسابقات حضور دارد خوب است.

»بیتو« ی خوش خنده ورزش ایران پس از مدت ها رنج بیماری درگذشت و جامعه ورزش 
ایران را در غم فرو برد. س��رانجام پس از ماه ها مبارزه با بیماری، بیت الله عباسپور، قهرمان 
پرورش اندام ایران جان به جان آفرین تس��لیم کرد. زنده یاد بیت الله عباسپور که در میان 
طرفدارانش به بیتو )Baito( مشهور بود، مدت ها در بستر بیماری به سر  می برد و در بخش 
آی سی یوی بیمارستان آتیه تهران تحت مراقبت ویژه  پزشکان قرار گرفته بود. او که از چند 
سال پیش عنوان »کوه  عضله ایران« را یدک می کشید، همواره به خوش خلقی و مهربانی 
شهره بود و در پشت آن همه عضله، قلبی پرمهر داشت.» بیتو« پس از آنکه از چند ماه پیش 

در بستر بیماری افتاد،  دچار مشکلات جدی شد و از انجام برخی کارهای ساده نظیر غذا 
خوردن و راه رفتن نیز ناتوان شده بود. متاسفانه شایعاتی مبنی بر اینکه وی به دلیل استفاده از 
مکمل های غذایی دچار این بیماری شده، یکی از مواردی بود که قهرمان پرورش اندام ایران 
را رنج می داد. پزشک معالج عباسپور در پاسخ به این مطالب بارها اظهار کرده بود که عارضه 
قلبی  بیمارش هیچ ربطی به رشته ورزش��ی و مکمل های غذایی اش ندارد. در طول مدت 
زمانی که قهرمان پرورش اندام ایران در بستر بیماری بود، شماری از مسوولان و ورزشکاران 

به عیادت وی آمدند.

بیت الله عباسپور، قهرمان خوش خنده ایران درگذشتترکاشوند: سبک بازی معروف شناسایی شده است



همایش »نقش قصه گویی در خلاقیت کودکان« توسط کتابخانه 
کودک ش��ماره یک برگزار می ش��ود. امروز بس��یاری از والدین 
خواهان این هستند که کودکانی خلاق، سالم و شاد داشته باشند 
و به همین جهت به دنبال این هس��تند تا بدانند چه روش ها و 
برنامه هایی لازم است اجرا شود تا موجب رشد و ارتقای روحی 
 و روانی کودکان آنها شود. بر این اس��اس، والدین باید بدانند که 
قصه گویی و کتابخوانی همواره از سوی کارشناسان و روانشناسان 

کودک به عن��وان یکی از بهتری��ن روش های پ��رورش قدرت 
خلاقیت کودک معرفی شده و نسبت به انجام آن حتی از سنین 
ابتدایی یعنی دوران نوزادی تاکید شده است. قصه گویی موجب 
تقویت هوش دیداری و شنیداری کودک می شود و مهم تر اینکه 
قدرت خلاقیت کودک را به جهت تصویرسازی های تازه و بدیع 
که در ذهن او می آفریند ارتقا می دهد. در همین راستا کتابخانه 
 اختصاصی کودک ش��ماره یک، نشس��تی را باعن��وان » نقش 

 قصه گویی در خلاقیت ک��ودکان« و با ه��دف تاکید بر اهمیت 
قصه گویی برای کودکان و ارائه راهکارهای مناسب جهت انجام 
این کار برگ��زار می کند. این همایش با حض��ور دکتر عبدالرضا 

کردی، از روانشناسان برجسته در این زمینه برگزار می شود.
این همایش به صورت آزاد و رایگان، روز شنبه هفتم شهریورماه 
از ساعت 17بعدازظهر در سالن اجتماعات کتابخانه مرکزی واقع 

در خیابان باغ گلدسته برگزار می شود.

محمدرضا کشاورزی، معاون مرکز ملی 
فضای مجازی: هنوز میزان آشنایی کاربران 
با نحوه اعلام شکایت در زمینه پیامک های 
تبلیغاتی کم اس��ت که قرار اس��ت به زودی 
سامانه ای موازی این سامانه طراحی و ارائه 
شود که به صورت اپلیکیشن بوده و مشترکان 
در ص��ورت نارضایت��ی از دریافت پیامک ها 
می توانند م��وارد را از این طریق به س��امانه 
گزارش دهند. سامانه پیامکی 1۰۰۰1۳1۴ 
مرکز توسعه فناوری اطلاعات و رسانه های 
دیجیتال وزارت ارشاد آماده دریافت شکایات 
در خصوص پیامک های انب��وه و تبلیغاتی 

دریافتی از سوی مشترکان است.

مع�اون  م�ولاوردی،  ش�هیندخت 
رییس جمهور در امور زنان و خانواده: 
در حال حاضر با پدیده ت��ورم جوانی روبرو 
هستیم؛ چراکه حدود یک سوم از جمعیت 
کشور 15تا29 س��ال دارند و نیمی از آنان 
 را دختران تش��کیل می دهند ک��ه پدیده

منحصر به فردی اس��ت. با این اوصاف اگر 
نتوانیم بر مش��کلات فائق آییم، باید انتظار 
بار جمعیتی را داشته باش��یم، بنابراین به 
منظور استفاده از این مزیت بالقوه در گذار 
جمعیتی باید این س��رمایه  را به درس��تی 
بشناسیم و امکانات و ش��رایط لازم را برای 

استفاده از این جمعیت فراهم کنیم.

عصمت مومنی، استاد کتابداری و عضو 
هیات علمی گروه عل�وم ارتباطات: در 
بافت سیاسی، قوانین نظارت بر چاپ خیلی 
شفاف نیست. حتی در محیط های فرهنگی 
ما که دانش��گاه یک��ی از آنهاس��ت، نظارت 
یکپارچه ای نیس��ت. ش��اید از نتایج چنین 
شرایطی این باشد که موازی کاری ها صورت 
بگیرد، سوءاس��تفاده هایی ش��ود و با تغییر 
جملات و نام ه��ا، کتاب ها به اس��م دیگران 
چاپ شوند. در واقع از مشکلات چاپ و نشر 
ما این است که حمایت سیاسی در این زمینه 
وجود ندارد و قوانین ما نتوانسته اند به صورت 
یکپارچه بر آنچه چاپ می شود، ناظر باشند.

مصطف�ی قانع�ی، دبیرس�تاد توس�عه 
زیس�ت فناوری: اگر ش��رکت های داخلی 
توانایی تولید داشته باش��ند، توانمندی های 
داخلی در اولویت خواهد بود و  دچار مشکل 
نخواهیم ش��د؛ از جمله اینکه اگر توانمندی 
تولیدات دارویی در کشور وجود داشته باشد 
که تضامین آن هم از قبل توسط وزیر بهداشت 
ابلاغ شده، به واردات روی نمی آوریم. در واقع 
وزارت بهداشت در صورتی واردات داروها را 
انجام نمی دهد که محصول در بازار باش��د و 
از آنجایی که وزارت بهداشت باید پاسخگوی 
نیازهای مردم باش��د، در صورت عدم وجود 

محصول در بازار، به واردات تن می دهد. 

برگزاری دومین برنامه »امروز، فردا« 
ویژه مادران باردار و شیرده

دومین برنامه »امروز، فردا« ویژه مادران باردار و شیرده توسط 
ستاد فرهنگ س��لامت و موسس��ه به رویان، روز  جمعه ششم 

شهریورماه در کتابخانه مرکزی برگزار می شود. 
به گزارش روابط عمومی سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری 
اصفهان، دبیر ستاد فرهنگ سلامت با اشاره به اینکه ماه گذشته 
اولین برنامه »امروز، فردا« ویژه مادران باردار و ش��یرده برگزار 
شد، اعلام کرد: دومین جلسه از این برنامه نیز روز جمعه ششم 
شهریورماه ساعت 1۰ صبح در کتابخانه  مرکزی واقع در خیابان 

باغ گلدسته برگزار می شود. 
حمیدرضا مهمان دوس��ت وجود مادر س��الم را مقدمه ای برای 
وجود کودکی س��الم عنوان کرد و گفت: از آنجایی که سلامت 
مادر و کودک حائز اهیمت اس��ت، س��تاد فرهنگ س��لامت با 
همکاری موسس��ه روی��ان اقدام ب��ه برگزاری برنام��ه ای ویژه 

مخصوص مادران باردار و شیرده کرده است.
وی با اشاره به رایگان بودن این برنامه، اظهار کرد: در این دوره ها 
با حضور متخصص��ان، مس��ائل ژنتیک، تغذیه، روانشناس��ی، 
مامایی، پوست و مو، اطفال، ورزش و حرکات اصلاحی بررسی 
می ش��ود. دکتر مجید کوهی، مدیر بانک س��لول های بنیادی 
دفتر اصفهان نیز با اشاره به اینکه این همایش برای اولین بار به 
صورت گسترده و با حمایت معنوی برگزار می شود، اظهار کرد: 
این جلسات به اهمیت ذخیره سازی سلول های خون بندناف و 
دوره هزاره روزه س��لامت مادر و کودک می پ��ردازد. همچنین 
 نیازهای اساسی مادران باردار و شیرده و جنین  و نوزاد را مورد 

بررسی قرار می دهد.
وی ه��دف از برگزاری این دوره ه��ا را ارتق��ای دوره هزار روزه 
سلامت مادر و کودک عنوان کرد و افزود: مادران حاضر با حضور 
در این جلسات ضمن اینکه با اصول س��لامت در دوره زایمان 
و شیردهی آشنا می ش��وند، از آخرین دس��تاوردهای علمی و 

تخصصی این دوران مطلع می شوند. 
گفتنی اس��ت؛ برنامه »امروز، فردا« جمعه اول ه��ر ماه برگزار 
می شود و علاقه مندان برای کس��ب اطلاعات بیشتر  می توانند 
با ستاد فرهنگ سلامت به شماره ۳۴۴8775۴ تماس بگیرند. 

 رنگی که با تابش خورشید 
خنک می شود

اخیرا محققان ترکیب رنگ جدیدی تولید کرده اند که در صورت 
برخورد پرتوهای گرمابخش خورشید، جس��م مورد نظر را نیز 

خنک می کند.
 این ن��وآوری جدی��د توس��ط گروه��ی از محققان دانش��گاه 

جان هاپکینز ارائه شده است.
 آنها با آگاهی از این موضوع که بسیاری از مردم به دست زدن 
به وسایل گرم شده ناشی از تابش نور خورشید علاقه ای ندارند 
و همچنین از آنجایی که گرم شدن بس��یاری از وسایل از عمر 
مفید آنها می کاهد، این رنگ جدید را با ویژگی منعکس کردن 
بخش قابل توجهی از نور خورشید تولید کرده اند، اما مهم ترین 
ویژگی این رنگ جدید، تولید آن بر مبنای مواد به کار رفته در 

تولید شیشه است.
دکتر جیسون بنکاسکی این رنگ جدید را از سیلیکات پتاسیم 
که در طبیعت به وفور یافت می ش��ود تولید کرده اس��ت. این 
ماده مبن��ای اصلی تولید شیش��ه بوده و به راحت��ی نیز در آب 

حل می شود.
این محقق ب��ا ایجاد تغییرات س��اختاری در این م��اده امکان 
استفاده از آن به صورت اسپری بر روی سطوح مختلف را فراهم 
آورده اس��ت. پس از خشک شدن ماده اس��پری شده نسبت به 

اثرگذاری آب مقاوم می شود.
در ابتکار عمل از رنگدانه ها نیز برای تولید رنگ های جدید از این 
ترکیب استفاده شده است، بدین ترتیب می توان آن را بر روی 

هر سطحی اسپری کرد.
در ضمن این رنگ کام��لا ارگانیک بوده و با س��ایر رنگ هایی 
که پیش تر بر روی سطوح اسپری ش��ده است، به خوبی پیوند 
می خورد، این درحالی اس��ت ک��ه اگر از رنگ ه��ای معمولی 
 استفاده شود، در محل پیوند لایه های جدید و قدیم ترک هایی

ایجاد می شود.
به هر حال قرار است آزمایش هایی طی دو سال بر روی این رنگ 
جدید انجام و در صورت کس��ب مجوزهای لازم تولید صنعتی 

آن آغاز شود.

تاثیر بدافزارها بر روي رایانه
همان گون��ه ک��ه نرم افزاره��ا در حال تکام��ل هس��تند، برخي از 
توسعه دهندگان اقدامات امنیتي را پیاده سازي مي کنند تا اطمینان 
حاصل کنند که محصولات آنها از امنیت بالاتري برخوردار اس��ت. 
با این وج��ود، بدافزارها به ط��ور فزاینده اي سیس��تم ها را تهدید 
مي کنند. به گزارش پلیس فتا همان طور که فناوري ها براي مقابله 
با بدافزارها پیشرفت مي کند، بدافزارها نیز براي نفوذ به کدها تکامل 
مي یابند. علاوه بر این، بیشتر روش هاي پیچیده براي سوء استفاده 

از آسیب پذیري سیستم ها، توسط افراد خرابکار نوشته مي شود. 
این بدافزارها مي توانند خدمات به روزرس��اني نرم افزارها را سرقت 
کنند، در نتیجه زماني که ماشین ها به روزرساني مي شوند به جاي 
اصلاحیه هاي امنیتي و به روزرساني هاي نرم افزار، بدافزار دانلود و 

نصب مي شود.
ویروس هاي قدیمي رایانه ها هنوز باعث آلوده شدن فایل ها مي شوند، 
سرعت سیستم ها  را کم مي کنند و از رایانه هاي آلوده شده به عنوان 
میزبان استفاده مي کنند و از این طریق سایر سایت ها و شبکه ها را 
آلوده مي سازند، در ضمن  بدافزارها انواع دارد که از جمله آن می توان 
  Deepware و •Dialer ،به  تبلی��غ افزاره��ا، جاس��وس افزارها 

اشاره کرد.

   تاثیر بدافزارها بر روي رایانه ها
   بدافزارها باعث مي شوند تا ارتباط سیستم شما کند شود.

   بدافزارها باعث خرابي رایانه شما مي شوند.
   بدافزارها باعث مي ش��وند تا رایانه ش��ما به طور مداوم پیام هاي 

خطا نشان دهد.
    بدافزارها مي توانند پردازش خاصي را فعال نگه دارند و در نتیجه 
نمي توانید رایانه خود را خاموش کنید یا آن را دوباره راه اندازي کنید.

   بدافزارها مي توانند براي سرقت هویت مورد استفاده قرار گیرند و 
اطلاعات شخصي و داده هاي رایانه شما را جمع آوري کنند.

    بدافزارها مي توانند ارتباط مرورگر ش��ما را سرقت کنند و براي 
رس��یدن به اهداف نویس��ندگان آن، شما را به س��ایت هاي جعلي 

هدایت کنند.
   بدافزارها مي توانند رایانه ش��ما را آلوده و از آن به عنوان س��رور 

استفاده کنند تا از آن طریق فایل هاي مختلف را پخش کنند.
    بدافزارها مي توانند هرزنامه هایي را به پس��ت الکترونیکي یا از 

پست الکترونیکي شما ارسال کنند.
   بدافزاره��ا مي توانند پس��ت هاي الکترونیکي را از طرف ش��ما 

ارسال کنند.
    بدافزارها مي توانند سیستم شما را آلوده کنند تا کنترل سیستم 
را در اختیار مهاجم قرار دهند و در نتیجه مهاجم مي تواند به منابع 

شما دسترسي یابد.
   بدافزارها مي توانند نوارابزارهاي جدید و ناخواسته را نصب کنند.

   بدافزارها مي توانن��د آیکون هاي جدید و ناخواس��ته را بر روي 
desktop شما نمایش دهند.

   بدافزاره��ا مي توانند نامرئي ش��وند و هیچ تاثی��ر قابل توجه یا 
شناخته ش��ده اي را نداشته باش��ند و اگر خوب نوشته شده باشند 

مي توانند غیرقابل تشخیص باشند.

 بهترین و  بدترین شهرها
 برای زندگی

به طور معمول هر سال واحد اطلاع رسانی مجله اکونومیست گزارش 
بهترین شهرها برای زندگی را معرفی می کند. در طی 12ماه گذشته 
اتفاقات زیادی در سرتاس��ر جهان رخ داده که همین موضوع باعث 
شده است این لیست تغییراتی داشته باشد.  از این تفاقات می توان به 
اقدامات تروریستی در فرانسه و تونس و مشکلات سیاسی در اوکراین 
و لیبی اشاره کرد. در این لیست بالاترین رتبه ها به کشورهای استرالیا 
و کانادا تعلق دارد. در ادامه می توانید بهترین و بدترین شهرها برای 

زندگی را بر طبق این گزارش مشاهده کنید. 

   ملبورن، استرالیا 
با داشتن بهترین کافه ها، غذاهای عالی، موسیقی زنده و گالری های 
هنری، تعجبی ندارد که ملبورن بتواند بالاتری��ن رتبه را در بهترین 

شهرها برای زندگی به خود اختصاص دهد. 

    وین، اتریش
 وین تنها یک  دهم امتیاز کمتر از ملبورن در کل شاخص ها کسب کرده 
است. با امتیاز 97.۴ از 1۰۰، شهر موسیقی با قصرهای شگفت انگیز و 

معماری جاودانه امسال در رتبه دوم قرار گرفته است.

    ونکور،  بریتیش کلمبیا
تنها شهری است که از سال 2۰11 توانسته است جایگاه سوم خود را 

همچنان حفظ کند. 

    تورنتو
با داش��تن بلندترین آس��مان خراش ها در کل کان��ادا از جمله برج 
مخابرات با ارتفاع 55۳ متر، در این بررسی سالانه در جایگاه چهارم 

قرار گرفته است. 

    آدلاید، استرالیا 
 با امتیاز 96.6، آدلاید فقط پارک  و دریا و تاکستان ندارد، بلکه با افزایش 

چشمگیر توریست هم مواجه بوده است. 

   کالگری، البرتا 
یکی از شهرهای کانادا که توانست از رتبه ششم یک پله صعود کند 
و هم رده آدلاید استرالیا قرار گیرد و بتواند یکی از پنج شهر برتر دنیا 

برای زندگی باشد. 

   تریپولی، لیبی 
کوچه های زیبا و قدیمی این شهر نتوانست کمکی کند تا به خاطر 

مسائل سیاسی بتواند رتبه ای بالاتر از 1۳6 در جهان کسب کند. 

   لاگوس، نیجریه
 جمعیت بیش از حد این شهر باعث شده که در بین بدترین شهرها 
برای زندگی قرار گیرد و در بین بدترین شهرها رتبه چهارم را به خود 

اختصاص دهد. 

نوآوریخبر ویژه
7 شهریورماه برگزار مي شود؛

»نقش قصه گویی در خلاقیت کودکان«  در کتابخانه مرکزی

 نحوه اعلام شکایت
از پیامک های تبلیغاتی 

با پدیده تورم جوانی 
روبرو هستیم

 نظارت یکپارچه ای
 بر چاپ نیست 

 توانمندی های داخلی
 در اولویت است

عکس روز
 اصفهان زیبا 

عصرانه های نشاط در باغ تجربه

نمایش کمدي » والس مرده شوران« در تالار 
هنر اصفهان به صحنه مي رود.

نمایش » والس مرده شوران« به تهیه کنندگي 
تالار هنر و کارگرداني قادر طباطبایي زواره  و 
نویسندگي کورش نریماني در سالن کوچک 

تالار هنر به صحنه مي رود.
 نمایش » والس مرده ش��ورها« ماجراي یک 
غس��الخانه  قدیم��ي اس��ت ک��ه در آن  مرده 
مشکوکي در حال شس��تن است که  با قطعي 
آب مواجه مي شود و اتفاقات کمدي در ادامه 

شستن این مرده رخ مي دهد. 
امین زارع، قادر طباطبایي زواره، علي پاکروان، 

مونا بدیع صنایع، مهرن��وش نظري و علیرضا 
جعفریان، ب��ا عنوان بازیگ��ر در این نمایش به 

ایفاي نقش مي پردازند. 
قادر طباطبایي زواره طراح، نوید باني مش��اور 
کارگردان، علي پاکروان دس��تیار کارگردان، 
بهناز بهادري منشي صحنه و آرمین بي نظیر 

موسیقي نمایش را برعهده دارند. 
این نمایش از س��وم تا سیزدهم ش��هریور ماه 
 در س��الن کوچک تالار هنر اصفهان بر صحنه 
 مي رود. شایان ذکر است؛ این نمایش روزهاي 
6 ،12 و 1۳ ش��هریور در دو س��انس 2۰:15 و 

21:۳۰ به اجرا در خواهد آمد.

نشس��تی باعنوان» انتخاب اس��باب بازی برای 
کودکان« از سوی جزیره بازی برگزار می شود.

اسباب بازی به عنوان یکی از نخستین ابزارهایی 
است که کودک از ابتدای تولدش با آن سر و کار 
داش��ته و ارتباط متفاوتی در ه��ر دوره زمانی از 

سنش با آن برقرار می کند. 
ش��اید برای برخی از والدین  انتخاب نوع و مدل 
اس��باب بازی برای کودک چندان قابل اهمیت 
نباش��د و تنها به جنبه س��رگرم کننده آن برای 
کودک توجه کنند، اما این مس��اه در شکل گیری 
ذهنیت کودک نس��بت به دنیای اطرافش تاثیر 
چش��مگیری دارد و باید در انتخاب اسباب بازی 

برای او دق��ت کافی اعمال ش��ود. در نشس��ت 
تخصصی انتخاب اس��باب بازی ب��رای کودکان  
نیز تلاش می ش��ود ت��ا رویکرده��ای موجود و 
راهکارهای مورد نی��از  و لازم در ای��ن زمینه به 

والدین ارائه شود.
این نشس��ت ب��ا س��خنرانی دکت��ر عبدالرضا 
 کردی، از روانشناس��ان برجس��ته در این زمینه

برگزار می شود.
علاقه من��دان می توانند جهت ش��رکت در این 
نشست روز 8 شهریور ماه از س��اعت 18:۳۰ به 
جزیره بازی، واقع در بلوار آیینه خانه، حد فاصل پل 

فردوسی و سی و سه پل مراجعه کنند.

از 3 تا 13 شهریور ماه بر صحنه مي رود؛
» والس مرده شوران«  در تالار هنر اصفهان

8 شهریورماه در جزیره بازی برگزار مي شود؛
نشست تخصصی انتخاب اسباب بازی برای کودکان  

هشداردانستنی
ترجمه: 

امیرحسین واعظ

گروه اطلاع رسانی

کنس��رت گروه موس��یقی س��ایا  در هنرسرای 
خورشید برگزار می شود. گروه موسیقی سایا به 
سرپرس��تی معین طاهری در دو شب متوالی به 
اجرای چندین قطعه ماندگار و مشهور موسیقی 
ایران و جهان در قالب سبک کلاسیک می پردازد.

اعضای نوازندگان این گروه موسیقی عبارتند از 
معین طاهری نوازنده پیان��و، مهران اعظمی کیا 

نوازنده تار، عادل م��وذن نوازنده گیتار الکتریک، 
عمادالدین علامه نوازنده گیتار باس، مازیار یزدانی 
نوازنده گیتار آگوس��تیک و هارمونیکا، کس��ری 
عارفان نوازنده ویول��ن، علی دبس��تانی نوازنده 

پرکاشن و محمد فکور جدی نوازنده درامز.
علاقه من��دان می توانند جهت تهی��ه بلیت این 
برنامه به گالری نکیسا واقع در خیابان چهارباغ بالا، 
مجتمع تجاری پارک، فروشگاه موسیقی تپش 

واقع در زرین شهر، گالری آوای صبا واقع در خیابان 
ش��یخ صدوق جنوبی و موسسه فرهنگی هنری 
بس��ته نگار واقع در خانه اصفهان مراجعه کنند. 
گفتنی است؛ این کنس��رت در شب های متوالی 
5 و 6 ش��هریور ماه از س��اعت 21 در هنرسرای 
خورش��ید واقع در پل چمران، جنب شهرداری 

منطقه 7 اجرا می شود.

5 و 6 شهریورماه برگزار مي شود؛
کنسرت گروه موسیقی سایا در هنرسرای خورشید

آب و ه��وای اصفه��اناوق��������ات ش��رع��یت��ل��وی��������زی��������ونس�����ی�����ن�����م�����ا31

17 + 37

اذان صبح/  05:09  
طلوع آفتاب/ 06:34  
اذان ظهر/ 13:05  
اذان مغرب/ 19:56  
نیمه شب شرعی/ 00:23

یك پنجره/  شبکه  2 ،  09:25
ثانیه ها    /شبکه 2، 21:35 
تله فیلم  / شبکه  3 ، 11:30
کافه فناوری/ شبکه 4 ، 19:00  
دلنوازان  / شبکه  4 ، 23:25     

قدس / نهنگ عنبر/گینس
ساحل / دوران عاشقی
سپاهان  / محمد رسول الله )ص( 
خانواده   / عصر یخبندان
فرهنگیان   /  نهنگ عنبر

صاحب امتیاز  شهرداری اصفهان مدیر مسئول دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد سردبیر مهندس رض��وان اصغری
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